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o it azein. I an serry, Your Honor, that hippins %o b
dz azs Zoni it eszin.

| 42 now s3id turze times, "Cidn't you repressnt such
an! sush to th: House Ethics Committze?" I would like hia to
500w s ont picce of prper wincre that is sceted.

TuF C3URT:  5h: cen 2aswer yes or no, sir. Shz Tnes

[4]
L
v
'r'
T
"
]
[+]
(%N
rt
[
~
v
=]
\.

bt enswsr dirsctly tue cguistions, #s well y
the recore will dinerstrate. Obviously, if she Zaesn't know
tie ensuar, the simplest thing in the worlsd to say is, "I “on't
“now." dobedy van force than to szy anytning if thay for't
Kicis,

But tie prodlem of saying, "I gu2ss it could b: so0,"
or, "It night be so,” certainly leaves it 2anjling. ir.
rednpirtan cerceinly, in Sross—exaainztion, as I geve you
iatituiez on cross-examination, clearly he is coing to hLaove *o
Cous forwsrd with something othar than getting tha2s: unequivoce?
inswers. the 1s askad, "Will it help you if I show you =
Jocum2ntT®  fhz seys, "I doen't went to sce anyaing." Qfuet is
U3 fnSwWel.

“ihve LEAIM: I am sorry. #Mr. heingerten is sori of

Arte WEIJACARVEN: Tais is & def:nss copy, &nd if
taykoly wants to see the chesgck ==
tre LOWIN: Dirst of all, rr. Weingerkten, in anaver

to ay royuest for a proffer, has proviizd ne vith a docunent,
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wileh I gusnes is Zefgndzat's 2xznibit 42, which w. have not
introZucsl iato evifance, ~onetheless, he hes srovided n2 vigh
tizt Jocwpint. It is very interesting. I woald like v,
wsingertan to siow ac wbers that representation is mezde.

MR. WEINGARTIN: Sz2cond tec the lésc p&:agr;;h:

“iRe LEVIN: It says, "I promiss you I will duposic
ysur ZJenation premptly into a special bank account I hzve set
uz to pzy off these funds.*

-

TH

i

" COURWY:  The jury is goin? tc hear you.

%Xa LEWIN: Fine, heczuse that is the truth. I woulJ
like to a:ve the reporter read to mz whac Mr. “einjarcen S°iJ
¢t least tnrze tinmes, .

Tu® COURT: I wint you to Xe2p your veice 3oun,
pleese, sir.

ke WLIWGADRTEXN: Your Honor, whzt is the issue nere?

SR. LiEvIN: The issue is that you are rapresenting tq
tuz jury tact she made o represantation to the House Etaics
Commitiee 2n¢ to the Dublic that the funds that were in thet
soecisl benk azcount would not be used for zay purpose other
tiian peying off those debts. That represantation was not made
;; tuis lecter. It wss not mads,

WRe #RINGARTEXN: A f£2ir rzading of that letter is
precissly that.

MR. LEWIN: It is sbsolutely falss.

THE COUAT: 1If it is such, then you will bz :ble to
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gemonstrets that in your exewinstion. If it is E:irly roafd,

&nt you ere nhot slowiny m2 tuz document, sc if it is fzirly

ihe Lk IN:s I 2m saowing you the docunsnt.

TUE CoUaT:  Pleass, sir, control your tompsr £ littls
tit, nr. Lewin, pleass. Tais is & "dsar frisad" lester, fro.
mEsS. George Hansen.

wine LELIS: Wwhich is not in evidence, Your Honor, but
it is a1l right, it i=s & letter from K¥rs. Hensen.

ThS CCJaT: hich peregresh sre you referring te, »r,
¢2irngarten?

mite WEINGARTEN: Right here, second to the boctom.

THE COURT: "I promisz yeu that I will dervosit your
cenztion pr&ﬁptly into a special benk account I hrve szt uz <o
Ty off thass debts."

tWRe WEIMGARTEN: I think my guestions are --

%R, LEWIMN: I would like to heve th2 reporter re:d
nrs weinysrtents guestion, which ke has three tinmes mide 2n

5, I submit, false, and it is at least

[ e

zssertion of fact that
tl.z thirs timz he has Jone that.

il TOURT: This ons obviously is not te tha Ethics
Commitrza; it is o "deoar friend®.

M. LEWIK: 1In e3dition to that, it only says it will
b:. eposited in tie account. Hr. VWeingarten hzs szic

rapaatedly --
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A COURYT: It szys, "I will deposit it ints 3
spicizl bank account I have set Up to pay off these 2ebis.”

mide LDWIF: lir. Waingerten hss now rspressnted an2 I,
betuse I believed that the representation of an attora:y, &
meumbir of the bar, was meking in the course of ceestioning
vould bz truthful, szii thres timas in the sresence of the jury
"0ia't you tell the Ethics Committaze snd tha publiz tart thasj
funis would be warefully segragatal znd would not be us=d," I
forjet the exact guestion, I would like tha reporter to rzal iy
cut the implication was clear that if it was put irto & specicl
gcfouni, it would not be taken out of the sgeci:zl aczount to

¥
¢2y for enything but those kinds of loans.

ske WEINGARTZ:: I nave to answer this. )
AR, LLWIN: I submit, Your donor, that that letter
90¢s not séy thet. It says it will go into ¢ special account,
which it d4ig, and tha£ there is no such raspresentation in that
l.tter and it is contrary to fact to make that ass:rtion in thﬁ

presence of the jury as part of tha question.

M. WDINGARTEW: Your ilonor, I &m stunned by this.

The whols point of getting eround the Ethics Committes advisor
?pinion x0. ¢ wes the busden uzon them to show that Wrs. Connie
“easen was not razising wonzy on behalf of her husband. 7That i
axéctly tue purpose of tiue property separation agrecment., Tus
is wxsctly whet we have been telking cbout for two days.

thics Committee Ruling Mo. 4 s:id Connie hunsen

-
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could not rsise money on bohelf of her husband. Thz wicle jisgy
of thz Zund-roising effort was & repressntation by them to both
Cengress and to the people tney vwanted to rzise aency froa,
tuzt this thing would bz & separste operction. iy guestions
eré entirely in lins with the facts in this cess.

TAD COURT:  well, thz question was coupled with the

Ctnics Committes. I am locking at ¢ letcer tiiat was writtan to

thz Othice Comaittee by Mrs.. Hansen that is in evidisnce, znd

Lo

tnet is tihz June Lrd, 1977, letter, whitever exhibit numb:sr it
is, which tells Mr. Preyer, a menber of Congress, that "~y
husbind plons to ubide by your dedisions with regerd to its
renuest to raise funds, Weither ha nor I nor indepandent
committee will use funds in his behalE.“'

An¢ then on the secopd pege, it talks about "a
financiel separation legelly and properly 2ividing our propertﬁ.
In part, the property settlement provides that wy husbanc .
assuma such debts a2s those of the fanily, the home cars, char;m
éczounts and such and that I assume 2 substantial portion of
those dvbis politically incurred.*

¢he rafers to the separation of parsonal finances,
vaicn is Zon: wich considerable difficulty to the fiumily, an¢
then seys, "I plen to raise funds at an ecarly date o pay ay
half of the debts in proper and legel fachion."

ale LOWIN: That is right, fThat is absolutely whet

cae did,
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i, WEIMGARDTEN: I would sacw you Defeadant's Eglibiy

TU3 :ﬁua?s Counsel has just given m2 th2 »cy 1lth,
167¢, latter, Dofendant's Dzhibit 2%, communication from Mrs.
iznsen, szein to ¥r. Preyer, which talss 2bout the zronerty
settlenznt agreemant, thet "assets ~nc Cahts assumzc by me werd
Psrecisaly what an equitsble legzl division would ailew, ani
nothing ¢lse. llaving gone to tnis trouble and supunce, I
consiver nyself an indspendant citizen zbsolutely and leqgelly
not unfer the constructive control of my huskand, I plan to
toke care.of @y finrncizl neecds and problszms in accordcnze with
the lew =nd ths highest stenderds of ethiecs and will in ne Wiy
e adverscly influencing my husbeand's life.

Yraat I fo with my privete life is legally my privets
business, I awunot & momber of Congress and have no further
obligation to you or your commuittee. ¥hat my hushand does ney
b: yours to supervise, but my husgané is no legal position to
iavolve ne.”

Mr. LowI:s I sudbmit everything the witness has Jsne
with regard o putting money in that bank accouat ==

Thi COUAT: e will &ll ses this when it is
wranscrihed. fir. kaing&rten can raise his c¢uestion in such =
way s within :the cross=-examinztion legitimzcy Y cén swbrece
the fect that this was addresscd both to the public and the

Ethics Committee. Wnether he cougles tham or doss theam

-
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in2isiduclly, the gusstior =zn Sz askzl.

You cleerly, mr, Lewin, hzve o rignt to comz beck and
sa£ this wsasn't so, was it, this isn'c what yau meant cnl so
Eorts,

I con't know if there zre eny more doTumsnts. e
nevs #11 rasd these three Gocuments in eny eve=nt, which yau
nave to losk at the language. The language is tuere., There
#re sorme things that certainly SUpPport wuat mr. reingarten hLes
seia in Lis guestien. Mr. Lewin, I can understand the
irritation a%out it. If srs. Hdznssn doesn’t know it or
uaserscand it, she h:s not been say about eguivocating on it,
But wvhat I woulc like her to do znd I hope sas will, for
averyons's szke, is to just S&y I 2on't know, if she doesn't
inow, That is the simplest thing in the world to say.

<R. LEWIN: Mr. Weingarten comes on her with en
éscgertion of fact wliich she assumes, just &s I zssuming it in
tae courtroom, bicause is came from 2 member of the ber, is

true. 7The assertion of fact, I submit waes not true. If in

ry
u

St ir. hcingarten had read to her the santence fron her

-

#iter, "I will duposit it in an &ccount,"” mrs. Zansen woulc
heve seicd, "Sf course, I 2ia dzposit it in an zccount,® &n?
that is exectly what she did,

Ar. Weingarten's Stetensnt, I submit, is aot trus.
It is iiproper to usk guestioas in that wey. 1 submit it is

not pernissible by an cttorney, as & member of tne bar, ani
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that is why I am_shocked. I didn't even rise to object the
 first two times he asked it. -

fEE COURW:  You were both shocked, &0 we hove a
sreffer that he is going to use these dozuments, is thzt right |
Mr. “eingarten?

2m done with this, except for

i

MRe WEINCARTEM:
introducing this exhibit. I mzde my woint.

Mike LEWIN: what was that?

THE COURT: Then you are just going to intraduce thay
e2uibit and tuen, Mr. Lewin, whenever your examination is
gempletad, we will ceme back anéd utilize whibtever exhibits we
need to.

(Enf of bench conference)

3Y "R WEINGARTEN:

s Mrs. hensen, ware there occasions, mé'am, wien monics
from the Conniz Lansan Special Fund were deposited into joint
éccounts tnat you and your husbznd had?

A. Yes, bDut the fund was never called the Connis Hansen
Ep.elel Fand. It wes just called, I think, Connie Hensen Fund.

La Perhaps 1 have the wrong check. Let me approach the
witnese with Governmant's Exhibit 72.

TdE CUURT: You may.

BY Ads WOINGARTEW:

.. imrs. Hansen, is Goveramant's Bxaibit 72 a chech

written by you on the account that you were using for your
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Zund=-rzising
L. fes.  kzain, tuils is5 1977, &nd it is sy sigretire,
It wos ay cheeil, tasr is correct.
Ua Iz it 2 $4,7uL4 check that was Sepesited tnst dey into
¢ jolnt tcesunt tisl yvou énd tne Tongressman had st taz
Aelingeen beqly
e Yeg,
Mae WLINZARTEN: I move into aviden:e'Gav&rnmen:'a
nekibic 72,
Yug COURY:  Without objection?
M. LInIW: Your Honor, I just szw the Jocurent
bricrly,
QU8 COURT:  Surely. 2y a2ll mesns, loox at it egein.
wle LIWIN: &s ie true vith other bhank records, I
Jouls rppreciate it if the governmenmt would provide me¢ with =hel
cempl.te file. ir. Wwoingarten has now selected one check.
TuE CuUAT: Do you have any objection to this
sarvicular fdosumant?
st LEVIN: I nave no objectian ta this.
Yad COURT: ALY right. It is in evidence.
(Whereupon, Government's Exlibit
oy 72 wes recelived into evidanue).
EY wi. WEINGARTEMS:
e MEs. danscny noving to Nelson Lunker Hunt, if it is

¢agier, you can close down &1l those euhibits and elazr then
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oif == rovin, to N:lscn Sunker cuat, is it fair to say wnen h:
wis firsc aygrozcnen to help, that was hefore tae proparty
séiuzcetion agreecent?

f2ct dsces of whan we

™
-
(L)
it
-
W
Qi

Ae I don'e recall
coaversed with ~r. Hunt.
Je If the soyu:zr fransection wes april 2Uth -- or meybd

I cin ase the chert.
Can you su2 that, krs. Haasen?

. Y25.

Thi COUAT: Thzc means yes?
Tde WITWESZ: Yes.

TH3 CIURT: &All right.

&Y MR. WII-IGARATEN:

Y. If the soybeun transaction was april 20th, 1977, thad,
of courss, would havz bzan before the proper:zy séparaticn
egreenmant, is that corrost?

2. Yes,

<+ So tihe spproach to mMr. Huat, which woul? h:zve cone
Defere Lgril 20th, bscause thet is wvhen the soybean trenszetion
wis, is tus: correct?

B I suppose it is, I don't have & greet nzmbry for #1)
tnese fates.

Qe Let me ask it this way: Was there & conversstion

with wr. dunt wiere your problems were euplained to Iir. dunt

aud thzn #Ar. Hunt turned around and helped you with soybeens?
b4 Y
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IG | took 21
11| there b2 betwesn your relationship with Nelson Sunker Runt and

12} the prog=rty separation ajgresmant?

12 %,
1‘& j-
1% e

17 2
I luw
1¢ Je
20 3.
2% B

20 | &nd for

28 fus

to tha projerty seseration sgresment, is that cerrects

September, 1877, &nd &1l of the 2vents of the sgyocan

Y1 transacciea up until the time you regeives the loan from Eslla%

well, I woulén't ssy it aEpoenes excotly that WaY.
Th-=re wis 2 conversation firse?
Thers w#is z ~onversation.

S0 tae soybzen transsction would pe totally uarelstes

Rednrass your quastion, wouls you plezsge?

If the property separation agreement is-effective

Se in April end wey, 1€77, wazt relationship would

I don't know of any.
Now, 3o you know anything sbout soyberns?

NMothing other thsn that thay are used for g lot of

BIZ you select the commodity ko invast in?

L w&de & choica, I mage a decision.

To invest in soybazas,

Bid you tull us, waesn we chattad chout this hefore,
was somehow relatasd to receipes thet you npew ibout?

I know thsre are lote of WaYS You can use soybzans,
hizh nutritionsl foods,

Decs that fact have enything to de with your
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if invesawzat in april, 18777
k] Lo Nohd wistsosver.
T 2 “u8t trijgerad your investment in suybeaas?
4 ae wWell, it eppearsd at the time that it night h2 a guod
£1 invastaznt,
K a Tast is becauss Sunker Hunt tol2 you tuat?
7 t. Beczuse Mr. tMichols who Wwas the broker, said that it

vlvw:s a good wiy to go.

L=

e Mrse. Hansen, 2ll thess dacisions about the purchizse
10| end sele of soybazn centracts valued in éhe millions of ﬁollari,
il were tiey nede by kr. lichols, by you or by Nelson Eunksr huat3
12 A+ kr. Hunt and I had & conversstion, 2nd I, in turn,

13| talked to Mr. Nichols. mMr. Michols called me on = couple of

14 | ocassions and that iS “ow thst all came about.

it b In the commodities market, scmebody hus to deciée

5| when to buy; somcbody has to decide whe; to sell, *this

17} occurrec on three separzte occasions in your name in 1877. Wig
17| made those decisions?

1s fie Mr. Wickols was alvising me and telling wms what was
2y ] happening, and I told him to use his good judgment bocauss he
21 | wss the expart.

2? de So are you scying thst Mr. lunt had nothing to do
23 { with thuese tran-~.ctions?

24 A, Mr. Ilunt put me in touch with Mr. Kichols.

1 e Is it your testimony that that is the extent of his
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1} relezicnalip with this treasaction?

(&

1.y

A ¥r. nunt hed told nme he would put me in toush with
L. Nicliols.
4 e Is it your testimony that Pr. Huat dién't makes evary

& | decision =s to whan to buy &ndé when to selli?

s e Fr. duat £idé no suach tking.

o

7 e “he bottom lins, for the soybszan transaction, w2s
« | loss, wos it not?

Thrt is correct.

s
.
P
L

HH Ja You «rote out & check for $£0,000 to Clazrgill, is that

1z Fie I belisve that is the name.
1: G« Is there =py Question about the amount?
14 Foa It hes been a long tin=2, &n? I don't remember if thaiy

E] was the exact dollar.
"3 sRe. VLINGARTEs: Could I have the government exhibit

17 | en thzt, plezase, the soybean check.

1. Qe while they ere looking, mrs. Hansen, ig it fair to
72| 37y the chazeck yow wrote out to Cergill was $40,0007

21 Ye I would sey that is esscntially so.

|8

e The smount you borrowed from the Dallas benk uas

3} $306,0007
24 Al That is correct.
5 Qe Why did you write a check to Cargill for 540,000 when

34-569 0 - 84 -~ 84
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your loss w&s only $32,900
S I ¢on’t hev. the records at hand snd I con't know.
just s=iaply Jdon't ranember.

<o Do you rec:ll thet Cargill sent you back & cneck for

. Y2s, I have recellection of tnat.

T How coulé it b= that you paid $20,00C for your loss
waen your lose was only £33,0002

hae I can't enswsr that gquestion.

Je 1rs. Hensen, wny di€ you borrow FET,G00 when your
loss was only 233,0007

re  ®eil, Mr. Hunt was sttempting to assist ma2, as a goo]
frieﬁn znd as a gentleman, and I think he felt perbaps I could
Uou the zXtra monsy to perhaps take czre of soms debts. I
tiink it was just anh honest, sincere thingd on his part. h

Tie When you went te Nr. Henry 2t the Dellas bank, did
you notify nim of the property separation agrezment?

. Yes, I think ne was aware of taat.

s would h: have bezen ewere, gecausc you told him?

L. T don't . remembel thne exoct convarsation, but I 2id
t.11 ainm, I om 2retty certzin.
T wrs. Hznsen. whera 8ig the $57,CLU go?
A, It went into an account.

PR Fould thot heve bzen a joint acccunt?
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under $l00 from people around the country, is that correct?

Huat, is it?

gunt did nothing that s lot of other people haven't done for

:wE roceivel, a §44,500 deposit wss nade?

“wis the 50,000 check endorsed by both you ané tie
Yes,

Do you rescll whether or not on thzt 2xztc §5,504 in

I gon't reazmbor that,
Would you have receivad $5,500 back in casn?
I simply don't remember.

Do you remember if it was you or the Cengrassman who

I don't remember.

Bic¢ the soybezn deai. Mrs. Hansen, have any:hing at
with the fund=-rzisiny effort? _

You know, &s I was zble to acquire funds thet some of
was éut back inte fund-raising.

well, the fundi-rzising was to garner some smzll sums

Yes.

That is what you were specifically asking permission

Yes.

Thaet is not what yeu were doing with MNelson Bunksy

My, Hunt was trying to help me2 to help nyself. Mc.
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psopls vhe are looking for assistance,
S« hrs. Hansen, a2 year znd a half lester, or even nore,

Lthugre wis o silver transaction in Jenuary of 197¢, was thers

2 Taet is correck.

e 23 Mr. hunt just cimply =2c12 out of the blus and say
a yzar #nd » Self later, "I think silver might 2z a goad
iavestnsnt at this ting"?

. fir. Hunt contacted ine and told me I could cat either
in toucr witn Mr. Ming or Mr. Ming would get in touch with ne.
I don't recell the exact conversstion because it nas been a
loug time.

e i:3 thzre been communicestion between the soyhesan
trinscetion #nd the silver trensaction? ’

A There could heve been., I don't remember.

Ta Did you make any efforts or ¢id he meke any efforts
to he=lg you in betwsen the soybean an® the silver?

e I ZJon't think so.

Ve Mrs. Langen, is it fair to say that you know &s
little :bout silver commodities, future comiodities, as you do
ébolc soybian future commodities?

A, That is correct.

Qe Agein, you were relying on someone else to give you
&Cvice?

A. Thit is what most peoile who deal in tne market do.
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A lot of puople who d22l in the markes zran't all that
}nauiedgeable.

THZ COURT: Excuse me. Your answer is tiat your were
S0 relying?

TiZ WITWESS: And I was again relying on 2 broker who
was Knowledgeakble,

8Y R, WOINGARTEN:

<+ Mrs. Hansen, ware you relying on Melson EBunker nunt
or vers you relying on Mr. Ming?

A« I was reiying on Mr. Ming, at the advice of Mr. Buat.

2. Had you ever me: Kr. Hing before?

Ao t'o, I hadn't.

o Approzimately how long 3id you talk to hip on thé
phone, to your knowlecdge, bzfore you were into the market?

W I don't remember.

Q. was it 2 long time?

A«  Ges, thot has been several yéars, too, ani, you kﬁow.
you talk to & lot of people. I talked to him several davs oar
on several occesions.

2. Mrs. hansen, do you know, as you £it here, thzt on
Jesnuery 13th, the first &2y vou would hava spokan to mr. mMing,
You were in tue marhet with contracts valuad at clese to
4 million?

fie 1 wss not awsre of that. It would have boen very

fortunate if I had magde £2 nillion,
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v You 4i& malez £357,6607

3. 1 did indeed, and 1 vas very pleasad.

Te Do you xhow, MLrs. Heasen, whether or not the
contrects thct you eventuslly wound up with were first
surchaszd in ¥r. Hunt's account?

A 1 zia not swara of all the technicrlities,

o Finslly, vou were relying en joad Dr. miny to cErry

throush on this?

e Thit is right. You remember our zzrlisr conversation

when I told you thzt when you were interrogating me in ny

husban®'s office 2 couple of yairs 23e that if you ns=idsd help

you want to & good Jocter, and asked that doctor to recomm 2nd
soineboly, meyb: a speciclist in the field who couls ha2lp you,
ans thst'waa exactly what I did.

e You determined that mr..ming was 2 good doctor on
Januzry 14th, efter = éhortntelaphone conversation?

A I don't remember whether it wes & short telephone
coaversstion or not.

2. Mrs. uensen, what happensd to the £37,0007

He It was deposited in a bank.

D Whatr baak would thet have been?

A. & bank in Idaho, Pozatello.

Te “hat is .the name of that bank?

tie I beliave it wzs First.Securiuy. I am not sure,

2. was that a joint account?
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i | i thst Ge0rge Hansen wrote checks to himself on the First

Al Ya2s, I believe it was.

S woat hippenel to the money from there?

A«  hgain, I wasn't zble to enjoy the $37,990. I dic not
g=t to take & irip or go znywhere. Agein, the money wss usef
to iay. febts.

2. Whet drbis, mrs. Haasan?

He Debts that had been incurres becausz of ths long,
lepy hassle,

HiRe WEINGARTIN: Your Henor, mey we approazl the
bench, plesse.

TEZ CouaT: Yes,

(Bench conferznce)

siRe WIINGAETEW: Your Honor, we have raachaéd a
stipulation with defense counsel about the $£7,000. 7Thet wee
taat pilece of paper that was hastily written when a banker
nzmec Jones wus on the stand, I believe this witnass is
tzstifying differently than thst stipulation, and I think v

should be entitled to get into the checks. The profier wa aaig

Security Bank, deposites the monsy into a second Idaho hink.
TUE CUURT: Is this the stipulation you were

referring to, this handwritten matter?

Mii, WEIAGARTEN: Yes.

THE CJURT: It was Stigulation Jdo. 8. Lot me ses if

I can read it: "It is ncre BQ agreed and stipulate: by the
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perties thst the entire €87,475 silver profit Jeposited ianto
the First Scecurity Bank wos used by George V. hansen through
shecks writtea by George V. Hansan, with Xnowledge that it was
the profit for the 1979 silver sommodities transaction,* and
signad by the parties.

3. LEWIW: I think what tne withess has testified o
is not inconsistent with that at all.

PHE COURT: Let's hear end then, of courss, I will
listen to you.

Mi. WEINGARTEN: My preffer is that George Hansen
wrote a zashiers checks on the First Security Eank to iimself.
Tnose menizs were deposited into a second Idazho benk and more
checks ware writtan to George Hansezn., I submit thet is
differcvnt tinan psying debts, as Mrs. Haasen testified, and I
would like to inguire of her about tha use of the checks.

“HE COURT: 1If she knows. She has testified one way.
1 sYe knows anything further, of course, you can make that
inguiry.

. MR. WEINGARYEN: I understand. ‘I wanted to be
careful and epprise defense counsel at the bench what I intend
to Zo. .
T4LE COURT: She has made ohe statement conearning shay
thinks it was in the First Security Eank in Icaho in & joint

account. It was us2d to pay debts. It wesn't us2é for any

personal living. Essentially that was her testimony as to that|,
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a5 for as it went. -

#ine LELI¥: If she is askad whethesr, if %r.
vaingarten asked her or if Your Honor will permit I will asi
ner,y thet in fact monszy was withdrawn €rom Gsorge V. Hansen
througn checks written by Goorga V. Hansen, she would agree
with that., I don't see any basis for saying it is conktrary to
the stipulastion.

Thae purpese of the stipulztion and the recson it was
entered into was to avoidé the necessity, a2s Your Honor will
recall, of bDringing in the checks and ths amounts 2nd thoss
sores of taings, which would simply be inflammatory, would be
prajusicizl in virious ways. That is why we entered into the
stipulation. MNr. Weingarten doesn't like the fact that we
extered into the stipulation right -now so ==

.0 COURT: Mr. Lewin, excuse me, sir. That wzs wien
we ware tzlking zbout the checks that were rather sizecble
amounts, both in Arlington, and I guess “in the First Seccurity
S&nk, rether than having the entire statement come in for that
particular period of time, it was agreed, also not to burden .
thz record wizh extga paper, it was agreeé as to tne
stipulaiion, an 1 correct?

#Re LEVIN: I think, Your Honer, the transsript would
show that the stizulztion grew out of an extendes discussion
hz2re at the bench in which I made the point that & whol: number

of checks were written, and the stetement was simply raisixn
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faother saygertion thet Mr. wzingerten would be trying ta n:zke
to the jury. It was not going to an issue in this sasa,
Sensegusntly, the whole thiny could be stipulated to, the fzeot
that Mr. Haneon had withdrewsn the Ffunds, Yeur Honor said, “Fiq:
let's see If you can work out & stipuletion. we worksd out
tnet stipulation,

Thd CURT: That is right.

SR, LEwIds: £ the witness is asksi whather
Conzressinea iirnsen withérew the Zfuns, I think skz would agres
that he did.

THE COURT: Why Jdonft we see what the vwitness KNOWS s

MR WEIMGARTEN: I am goiné to cross-examnine her op <=

Tul CAar:  Of course you can cross—-examinz her.

MRe WEINGARTEM: -= oa these chechks.

TLE COUAT: You cen ask her whet she knows., if you
want to usz the checks, fine.

M. WEINGARTEN: Okay. The Court ¢i2 rule, bafore
tie stipulstion, thet we were permitted to use that he is
cellection. The govirnment's ¢ffort was to avoid a possible
collaterzl issue, so we stipuleted,

THZ CuUlT: I ramember that.

MR. WEINGARTEN: I think this witnsss “.as turned t'.¢
t:oles by soying this monay wes used to pary debts., I z2r only
up here to be careful.

THE CCURT: I understend that., Tnis witness' menory
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is fairly vaguc on 2 number of points. Thet wasn't vague. Shq
said wvery clearly &and added some extra words that she wesn't
askes ahout, thet she didn't use it for personal things, she
didn't usz it for this or that. She wasn it zsked that bul --
she wesn't zsked specifically everything zhout this, 1
certainly agree with you, ¥r. Lewin, if that is the point that
is ozing mede. She vas not askad esch point by point that is
nere in this stipulation.

MR. LEGIN: There is only one point in that
gzipgulation, wvhethar Mr. George V. ilansen withdrew that, and’
pir. weingarten didn't ask her that. If Mr. Weingarten asks her|,
I bzlieve the witnass would ssy yes.

THE CJURT: It says, "Was usad by him through checks
writkten by him.* Shs said it was put in the joint account used
to pzy debts.

MRe LUWIN: And he.may verf well have —--

THE COURT: she didn't say whether théy were joint

Gabts or her debts or whether they were his debts, thst is truel.

You mzy cross-exemine, Mr. weingarten. Thank you far
coning up here and being prudant.
{(2nd of bench conferznce)
BY MR. WLIJGARYEN:
Q. lirs. Danszn, you have testified that the $87,0C0
silver profit, I believe, want inte ths First éecurity Bank, is

Lhazt correct?
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Yo I belisve that is corrsct.

Te techanicslly, wa'am, what happened witlh the nonsy
taerwaftzr, 4o you know?

. I & net eortain, except that I know the mOnTY WIS
used to pay debts, to pay butstanding lozne ard so forth.

e Do you know, nc'am, whather or not hr. Hansen wro=eo
casnier's checks to himself :nd thern daposited those cashicr's
checks in the IGrho State Bank in Glenns Ferry?

ive “hat coulé be so, but‘it would not have bcen without
1, knowledge, and it being okey with me. Thet his been & long
tima,

2.  Perheps I can refresh your recollection with somo
checks. |

Di,PUTY CLERK: Governmsnt’s Dxhibits 734, B, Cand L

mariked for identificatian.

{hhereupon, Government's Exhibit lios.,
732-73D were nerksd for ilentification).
EY KR. WEiNGaRTEﬁz
e mES,. Hansan, let me approach you wiih some checks
merked Sovernment's Exhibits 72A, &, C an? D.
“Re LEwIN: Could I see those checks ficst, plzase?
5¢ MR. 'VEISCARTEM:
2. I would ask you, ma'am, if you could idsntify these?
Somz of the copies are not yreat, but I think if you strein,

Jou .can make them out.
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e Thuy &re very poor cop;és.

e Czn you t2ll v2ll enough thzt they ere checxs from
tne First Security Bank on ¢ joint account?

A. Yes,

v Can you tell well enougi, whethsr or not they are
signad Ly George ilansen?

e That is worrect.

e Can you mezke out the amounts, ma'zm?

Aa Yes, I think so.''

0.  Couls you plefse tell the jury?

A.  On: is for $30,000. You might have to corract me on
this, because I can't rsally tell. Jne is for 43. It appears
that one is for 25 and another one for 30.

Qe Wa'am, is it your recollection that those checks
Supgported the ceshier's checks?

" 4. I Zon't remember, in the veguest, what thesz checks
Ware.

po 8 dere they madc purswant to your instruction?

h. I didn't g?ve my husband daily instructions.

e “ho zre thosz checks mzde osut to?

A.  One is made out to First Security. They cra 21l macel
out to First Security Bank.

oS Tuey &re signed by whom?

A Tha2y are signed by George Hansen.

Q. Is there a notation in the note line for whet the
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POrpos2 of those checks were?
S Cashier®s checks.
DEPJTY CLLRX: Covernnent's Exhibits 74» through D
norazd feor identifization. -
I
(*hizreupon, Governmsnt's Exivibit wos,
742~74D were marked for identification).
2Y da. BSIHGARYES:
2e Mrs. llensen, I show you 742 chrough D. 3See if ysu
cen tcll wnether or not these zre cashier's chechs that wers
Sug.ported by the checks indicated by Governmsnt's Sxhibit 737
Fi It appzers that taat is so.
Z.  Arc there zlso deposit slips attztches to those
ceshier’'s chacks?
e I szc on: deposit slip. Here are othars, yes.
e Are net 311 those cashier's checks depositead ig the
Idelhn Etate Bank?
2. YeS.
IR. WEIJGARTEN: We move into evidsnce :t this tins
Covernaznt uxhibits 72 and 74 in their sntirewv.
fulk TOURT: Do you went 3 bench confsrence?
nRe. LE%Id:  Yeur jicnor, mry we amprosch the benah?
THE CodaT: ‘You may.
{E2nci conference)

#R. LEwIl: Your Honor, I submit agzin thst this

witness has indicsiad she knows nothing about these -otuments,
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' ncthing to Jo with the issues of this case. Your Honor is

toat 21l taat has heppened is ar. haingarten hes sort of
bulliad her irto stating what the documents are 2ni whst they
Agpeer to bz on thzir face, and in_view of Your Honor's ruling
that these thinzs cen bYe admitted, he is just lzunching off
into irrelevant issues that have nothing te do with ths issues
of ths cose.

Thet is simply geing to be extending this trial
extraorcinarily, and I submit that they are irrelevant, that
thsre is ne fouadation for the documents, and thet tiizy should
not be ¢dmitted and they zre contrary to the understanding thed
we hed arrived at zt the time of the stipulztion thet thers wc&
no reason to have these, that he is now simply putting tham ia

in an sffart to try ané inform the jury of issues that have

Permitting Lim to do this by your ruling. ’

#Re WEINGARTEN: I think this is legitimate
cross-examination of » witness who testifis¢ those menies were
used to pay family debts.

THE CQURT: She has answersd that way, Hr. Lewin.
This is her response, that it wes in & joint account, ii was in
th: First Security Banx, this was her money, her $¢7,u4¢, thet
sh2 Goesn't remenber the vaguest what tﬁey weére, that she
doesn’t give her husbind deily instructions ang ths monies, shﬂ
“oesn't know what hes happened to it. It deesn't support the

stipulation, her testimony. I think that is clear, isn't it?
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s%. LEwIN: I don't tnink so. It does support it.
$he stipolation s2ys th2t they were written by Szorgs V. hansen
t is antirely coasistant with :he.stipulation.lrour fonor,
enzirely, 100 perceat, because the checks were written by
George V. lansen. Th2 stipulation szys thzsy were used by
George V V. Lansen they were chalks written by Goorge V. hensa:
Mr. weingerten is puttiag ther in.

o42 COUAT: I think it sazié they were usa2f by aeorge
V. 3zns:n, and she usad it to psy debts.

sit. LOwIN: She did not. Sh2 Eaid they were used to
nzy d2bis. And the point, I have said again, thst if Your
.ionor wore to ask hir or anybody weré to ask her, werean't thesg
clicais writiten out by Mr. Hansen, she would say, "Yas, they m:y
very well have been.™ it Is not inconsistent with the
stipulation.

mr. Weingarten is simply running away with this
matter right now &ad trying to introduce prejufiecizl,
irrelevant matters because Your Honor has permitted him to do
it on this purported claim with regerd to & witness who does
not recognize taese docunents and we are just geing to be here
for days or waeks.

THE COURT: we won't be here for days or weeks. It
is in zvideace over objection.

(End of bench conference}

(®Wheraupon, Governmsnt's Exhibit
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dos. 73,74 were .rsceived into evidence)

BY .R. «JINGAERTAM:

De KIZ. HOREEN,; WALL w2 Went to the benen, I think ws
were telsring ebout Government's Expibits 74. Those werz the
cashivr's chacns, are they not, thet ware fzposited in the
Glznns Feriy 3ank, is that corrsct?

fie It appzers that thst'is SO«

:.I “as5 tnat 3onz at your Girsctiorn, ma'zm, o you
remenber?

A hr. Weingerten, I 2idn't give my husband explicit

irections, but ke Lad my permission to use monies that were

iy

mnin. .
D dow were the monies used from the Idaho State Bank at!
Glsnns Terry?

By rardaon?

e I cen't answer thet question,

2. Toss cashier's checks were depositzd in the Glenns
Ferry banh?

e -
o 80 it appeare thet the silver profit went from the,
First Recuricy BEznk to the Clenns Perry Bunk by cashier's
Caecks deposited by soaeone, I guess? 25 it by you or by

Congrassnan ilansen?

34-569 O - 84 -~ 85
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Le  w&ll, the czshiarts checks usré telien vare of by ny
fuspand, but I 3dan't remember a1l the intricate detoils.

‘E. Th2 guazstion is, how were debts pzid fro: the menizs
that ire now at the Clenns Ferry 5ank?

re I can't answer that question.

i wslﬁéanwzu: Government's BExhibiz 75.
sark them in a bunch.
8Y MR. WEINCARTEH:

J«  hhile those zre being merked, what are the dates cf
the Geposits of the csshier’s checks?

A. 1-22~79, 1-23~79, 1-24 an3 1-25.

@« Just the the follar amount of the cashisr's checks,
if you would, pleasa?

A, S3u,000, S28,000, $3L,000 and $43,000. Geren't thoss
the ones that I had read to you beforz?

e The cashier's checks were supportss hy the checks
written Qn the First Security Bank, isn;t that correct?

#e It agpears that that is so.

. Now, Mrs. Hansen, 3o yosu recall whether or not some
checks ware written on the Glenns Ferry ﬁank?

ke  That was & 1059 time ago, and I do not reczll.

Qe The focus is January 22ns, and;the Jays following,

1z7e,

he I don't understand what the po#nt is.

2. You have testified, have you not, that ths silver
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prefic thet reached you on Janusry 22, 167%, was used to gpay
Jzbts, is that correct?

h¥ That is corrzce.

2 Now, the silver profit was taken out of ths First
Security Zenk by cashier's checks and placed in ths Zlenns
Farry Baai., was it not?

Ae It appedrs that that is so.

2. “hat happened to the money once it got to the Zlenns
Ferry EBank?

Fia I don't know.

. When would the monsy have started to arrive ¢t the
Glznns Ferry Bank?

%a I don't know how long it took the money to gzt fron
onz bank to the other.

2. Well, the dsposit slip is there. %aen would the
aonzy have beeﬁ deposited?

fie 1-22, 1-23, 1-24 an3d 1-2¢6.

Do Do you recall if you were physicelly in IZalo to
acceoimplish that or was your husband pitysically in Idako to
acconplisn that?

ile I don't believe that either of us were thera.

Ze How would that money have besen deposited then?

AR. LEWIN: This continues the line of speculation
which Mr. weingarten has been going on for the last hour,

THE COURT: If you know, mez'am. me don't want you tn
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speculate, just if you know.
THE WITRESS: Congress is usually in session at thst
time. .
THE COURT: You Zon't know?
THE WITHESS: I don't recali.
DEPUTY CLERK: Goverament's Exhibits 754 through 75J
marked for identification.
(Wnzreupon, Governmsnt's Exhibit Nos.
753-?53 were marked for identification).
BY R. WEINGARTEN:

3. Mrs. Hansen, I show ysu what have been neried as
Government's Exhibits 75A through J’énd ask you if you can
iQentify them, ma'snm?

2. Wiat am I supposed to icentify?

o1 Have you ever -- '

A They ére more copies of checks.

= on waat bank, ma'am?

A Tha Idusho Stzte Bank.

a ¥het dates, ma'am?

e 24 Jenusry, 1878, There are = lot of thox h2re. Do
you wz2nt me to read them £117

Qe Wiy Jon't you see if you ean fins a rangs of dates.

MRe LEWIN: N&y ve approach the benen?
PHE COURT: Yes,

*  (Bench conference)
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Mhe LEWIn:  Cap osr, waingarten bring us the checus,

IR CO0RT: I believ: the witness left them tihare.

“le LEWIN: This is spsculation upah spesulation on
cizcis whichk the witness Jas not seen. mwr, Weingarten is
sinply asking her questions in orcer to dreg in irrelevant
evideacs. |

TaZ Q2URT: Excuse m2. Let me interruzt you a2t one
Peint. Zhs has not s2id she hasn't seen them. It has not beoen
fade clear. naybsz shg hasn't seen them. They &re on an
account thet bears tvwo names.,

“&e LLSIN: I think, Your Ronor, that I heve :s\ed
throughout, with regyard to all this matter, that the matter of
aer krowlelije with regsrd to these things, if I can engage in j
velr dirs with her as to these checks, this is going to be an
endluss, just simply time consuming, irrelevant line thst wr.
wrinjyerten Lnows he is puréuing and it is irrelevant. He ic
simply pursuing it in order to clutter up thz record ané For
2nds that heave nothing to Ao with this case wine.

THS COURM:  Tney lLsve nothing to 4o with this cign,
ME . Weingar:an?

Ahs VEINCARTEN: I would Suy the benzfit and ths use
of the £37,4060 is perhaps the single most important issue in

this cese. I taink I should be sble te pursu= it wherever it

3028,
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nie LEvIn:  Nobody has dispured the fact thet
Congresswman L&nszn wrote out tha chec»s and Benefitee from the
¥57,0%0.  that wes tha scipulation thst w2 had enterasd into haq

it was preciszly in order to avoid éuing somsthing like this,
en? yet, I subrit, Your Horor, Mr. ﬁeingerten, knowing thzt we
bkive stipulaved to tiet, knowing that this is sinply | .
prejudicial snd serves totzlly gurpdses baving nothing %o Jo
with this litigestion, is going intoéthis.

MR, WEINFA2IEN: Mrs. Hansen testifizd that the
sonigs frem the silver profit wers @sed to pay off f:imily Jebtq.
I think I 2n entitled to ask ner hox?family debts ware peid sfj
uith checks vritten ount to Gaorge ﬁa?sen amounting to th.
silver profit. | : )

TdE COURT: Well, I think iou have to first ask her
if those were the monies that were f%om the silver profit. I
nean, that is the foundational quest%on.

MmR. L2JIN:  The question i;. does she know thess
clizciks? #1y &re these Chacks going into evidence, Your iHonor?
*hy Fre tnese checks going into evidénce? I ask Your donor‘to
pleosz 2sk yourself that guzstion, uéy is mr. Wezingarten b
sutting these checks into cvidence, txcep» for thinge tast nsvT

~hing to Jdo with this litigatiun? l

¥Re WEINGARTER: LUse of th; silver rrofi’ monay is .

c:ntra;. ¥ie have &.property separatﬂnn agreamant raises by, thﬁ

defanse’ <shera the property was separgteu between the parties,




1349

I ous

[L¥]

i

w

ok

(4]

w

¥

teg &

2]

L3

i

[

Silver amonies vzre cenersted for Ars, lsnssn by Jelson Zuaker

w

Bunt. How those monies wers used is crucizl to this litigjetion

M. Lzu;u: Whe fact that the wusney w3 use? by
Congressasn dansen has been stipulatzd. Ther? is rno ,usstioas
about thot. Ihsther they were cnzcks that were written, znd
there was & cto~hier's check and another chech, a nunber of
checns in whatever emouat it is with regard te tnesz banus,
ajain is not at issue in this c2se., The fact that Congyressmsn
deznsen used it was stipulisted. And I have yet to hecr £ros »r.
weingerten why these perticular checits are joing into svidones
wiid wiy 2ven a prior seriss of checks going into evicense iz
being done for znythirg other, &n? I will tell Your Honor
airgctly, to bl:cken the Congressman’s nam2 in terms ¢f this
litigation for things that heve nothing to 4o with this
litigetion, 2nd I submit thst —-

T8 COURT: You are repressnting these checis have
nothing wo do with the $27,0007

YR, LIWIM: I 2m representing thet i€ we heove
stipulated, as we have, that Congressmen liznsen nsed tuw Funis
2ni that h: withdrew them, then the precise checks, this
grerise seriés of cuecks, has nothing to 3o with wny issue in
this litigation, yes, Your Honor.

THZ Q3UaT: She has testifizd they were used vo pay
0f7.dsbts, ’

. LEWIN: &4%2 has tgsgifieﬂ, Your koacr, taey ware
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as=d By Congressmen Hansen, ta2t sha permitbsd him %o use tuw
éac that witn rogerd te debts, or with rejard to sxgznsss, I
Jon't balisve that Mr. Weingarten can srove whethar or hot thad
thare were parﬁicular'debts, de is #imply putting in thzag

Giecks, &5 I say, for prejudicial end inflammetory purpases..

“Rs WIINGARTEN: He has represanted therc were qﬁ-wi.
Jebts eni this is impeachment of Mr. Lewin's uitnass.'ﬁng;'

THZ CCURY: You inzy use them, Wr,. heingarten.-iﬁé
have e€ll heard the testimony in “his cas:z.

{End of bench conference)

=¥ MR. WEINGARTEN:

e #rs. Hansen, Governmant's Exhibits 753 through J, tas
seriss of checks before you, would you look «t them, pleise.
is it fair to say, ma'am, they are all checks written on tha
Idzl0 Stzts Bank ot Glenns Ferry?

S That is correct.

Je Is it fair to say they are written on 2 joint cccount]
batwuan you end Congressman Hansen?

Be thar is correct. '

Qe Is it fair to say they uere all written on January
23rd, 24tn, 25th or 26tn?

e éhrnugh January 22.

2« 1 am sorry, 2% Is that & fair statement?

A That is & fazir statement.

De hoir mezny checks are there?
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£ eapesars that ther: zre t=zn.
Is every check ;iéneé by‘CQngréssman araszn?
Toe: is correct, _: |
“Ae VBINGEETEN: e mcvg-tkem into evidenc: ot this
Honor.
TiS CHRY: Over objection. _Hhéy are in evidenc:.
{(Wheraupon, Governnént's Bxhih;h
Nos, 752-755 were receive&_}hto evidence)
2Y ¥R. WEINGARTEN: -
vould you tzke them one by one and plaaée read to
&rs mide out to, by who tney are signed, the 2ate and
Do2s it aztter waich one?

If you want o do it ¢hronelogically, I tkink they

are marked that way. 1If they aren’t, it doesn't mztter.

l:'-.

~
e

A-.

2.

Jdsnaary 29, George Hansan.

The amount, ma‘am?

5,530,

Is it made out to 3eorye Hansen?
Yes, it is.

Is it signac by Giorge Hanssn?
235. it is.

lease give us four picces of information for ezch

check, the date, the cuount, who it is made out to and who

'signed it,
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rfter the cashier's checks were depositad in thz Slanns Ferry

' 8:+nk?

e Ckey. Jsnuary 23th,; Georze Haasza, $8,615; 24th of
Jezaazry, Czorrte heass=n, $5,005; 22ne of Jaznuary, £2,845;
dEnbary 25ta, S:zorgs Hanssn, 38,500; 35th of Jznarry, $2,220;
25 January, $%,235; 25 January, George Hansen, $¢,630; 24
January, 3,935; and Georgy: Hansen on 23rd of J2nuery, £9,0at.

e Is |

1

f:ir %o szy that 21l the checks thet are
regrasaented by that =xhibit were checks written bQ Gzaorge
dcnsen to Seorge Hzasen?

Ae That is what the chacks soy.

2. Is it faiy to ssy thet all chos: chscks were wyritten

a, It apgezrs that that is so.

Ze How di¢ those checks help to pey the family Gebt?

Ao I cen't relate thet to you at thiéﬁtima.

U firs. dansen, €id the silver transaction have saything
to Jo wWith tiie funiraisar? .

Jae aliich fundraiser?

p The fundraiser that you sponsored or thet you
trizgered, monics that want into the Connisz Hansen fpeciel Fundf
Is iz fzir tc s:¢y that the silver trensestion with Bunker Hunt
thet netted the $87,00y profit vas toetzlly unrelated to the
fundraiser that wes in your namz?

i I can't =nswer thet quastion.

2. t-2re they the szme things? I mezn, 2id th= nonius 30|
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together? Vere thay related in mny way at all?

P I can't answer that guestion, I gon't r=2lly know.

. Tne2 Juestion is I think simeler thzn you Srsbably
thirz it is. You ssnt out 2 bunch of letters looking for
contributions, is that fair?

L Tzt is corract.

J. The silver transaction wes totally unrelsted from
thet?

T Yes,

Yo #ES. Hansen, why wesn't the $E7,000 profit us:d to
pry off the Sunker Hunt loan?

Fe Egcause we had more things &t the tims thst were of
greater pressure.

N #®ES. Hansen, when the PRI came by your ofrfise witrn
this bleeckmeil thing, you were fingerprintad so that the xnown
fingerprints on the letter would not be confused witn the
blecimeilers, ian't‘:hat true?

Ao 1ot is what you said but I didn't believe it.

Q. Ant 1 there then?

' I belinve you.uure.

Q. During the bleckmail?

N Pardon me?

PR Duriny the blackmazil interview in Rpril of 14717

L You wer2 ther2 on a couple of occisions.

o I was in your office on a couple of occassions, Mmre.
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dia Yes, you werz. I rencaber :wo spacificzlly.

2. Ckey. I ax not éoing to 2rgus with you.

Ae  pr. Weincarten, isa’t it trus that you did sez the
blackmail lztzer?

Tz CUURT: ma'am. The gquastions cone from zouns:!,
either counsel, to the witness, rather thzn the witness to
couns=21.

THE WITe¥255: 1Isn't the guestion relatec?

5¥ 4R, ¥EIJGARATEN:

.

Lo At least it wzs repressnted to you by -omsone that

you zrd your husband 2né¢ Mr. Irwin and anyona els2 who may have
toucha: tha blackmazil letter wvere being fingerprinted so thaze
known sgccimens on thes blackmail leéter would bz eliminstad,
wesn't that the rezson?

L, That is what was said but I 4id not believe it.

2. Mrs. dansen --

W I felt that the letter possibly was a concoction of
some ind and I was very scarad when we received thzt lettcr.
I £.5r-d for my very life, I was very offended that we werc
never told that the blackaziler was never picked up.
I dién't know but whzt he was running arcund mayde gring to
aLrm Soueone in our family. N

2 ¢fSe Hznsen, you have testified that the Secratary of

the ary is a frzquent callar to your ausband's office?
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Fra Tae Szorecary himsels is not, bu: his office ioes

2. SO You 4AnewW wist huﬁinéss your husband had with hz
Scerztery of the army in hWovamber, 15817

ire + Jon't recall.

3. hdow shouk 1n'Jaly.a£ 1281, do you hrve any idea waat
"2 wis doing?

e Tuere are lsts of cells that come tarough that office
and I <on't remember every edect cali.

Je Lo you Xnow the full extent of your husbzad's
relationship with & man names rveade ond 2 man nemed poifacy

A Yes. I navs nit those genﬁlemen. T know tnos:
gzatlemen rot on an intimate level but, yes, I do know thzm.

2. Somé lorns were nasdz?

¢«  That is right,

de Whose loazns were they?

A dhev were, I believe, lozns thet perhaps sonmzone clse
Sould ixplein te you better than I could. They were for the
“éipeyars organizational thing and some other thiags, but i
cent't realiy give you an accurate answer on that.

o well, the loans were peid off, werst trey nct?

A, I can't even answer thet Juestion.

s You don't know if the lozns were paid off?

X, I believe they have been,

2. They were peid off Dy you, wWeran't thay?
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4. well, mr. weingcrten, I tiink thant —-

O. You and your jiusbanad?

ae I would inagine so.

Ga Thoy wers paid off on & joint accouat shares by you
#ad your nusbhend, isn't thet truz, mz'azm?

. I would zssume that that is so.

3. An? interest paic¢ cn those loans wes deducted o9 your
tax return, w»3s it not, Mrs. dansen?

ia I Zon't know.

<. I would like to show you 2 tax return, plecs:.

A. Like I sey, wr. keingarten, our accountant took cars
el our tex resturn. I couldn't £ill out one of those forms if
somzons ware Lirsatening me wits ny life.

QEPUTY CLERR: GSovernmant's Exhibit 7% merked for
iZ:ntificetion.
(Ynereugon, Government's Exniki% No.
75 vias merked for identificatian).
27 MR. WEINGARTLH:

e Mrs. lsnsen, I hand you what has been narke? as
Gavernusnt's Exhibit 73. It apgears to be 2 tex return, 1222,
It &pprers to heve your name and your husbazna's nehie on it,
do¢s it not?

A T wouldn't dare argus with z 1lUsy foru.

v Under Scheiule 2 :nd B, ma'am, is thore not & place

for you to Jdcduct interest so tnat your téxes won't be so high?
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e Yere, I Zo.
2. You havi atteshad 2 schedule to thtt on th: bick of
your tax rsturn, Ve you not?

Yia it oeppsrs that that is corrcsez.

o, in tihat szhadule, ma'am, is thers pot listzd an

interestl exiunse from tho siners 5 uerecarnbs Bzak?

B ™zt is right.
- How mach ig there?
B f13,078.

3. Thosa are interest paynents that you and your hussini
mede on those loans from Mr. rzade an® Mr. hoifee, are they not

e I would assume that is so.

WRe WRINGARDTBN: Thank you, me'am. No Surther
gquistions.
. T:d@E TOURT: Redirect.
REDIRECT dXAMINATION
BY ixe LEwIN:

e Mrs. daasen, Mr. Weingerten bhagan this afterncon, I
belisve, by giving you 2nd placing hefors you 2 nunber of
warranty Jdeecs end mortyeges. I doen't know whather you still
heve them Lefore you. Are those documents scme tist yau r2:6
at any time before?

A, I & certain that I probably heve read taem.

Qe Heve you reed them through? I mean, are these

[TY)
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;| relationshipe

i-éaﬂmﬂ-w that were glmm you- exuméfﬁar ség.ﬁ;a_-w&e o -
 somethiing in the course of éaemae slosing or m;aﬁtimg or sanething)
jlxun thot where samabedy sai&, “Bign £r*? '

a. . Lik** most buSiness ttaasafsﬂahs. i‘n some legal

| you don't read a1l the- fine print, just like I don't read the |
| fine print thst comes with ay weshing waghine or my alaatrzs
 iron or whatever. : o |

7. So in terms of & warraaty deed or a ceed of trust ;naﬁ

all those things, thoses are lejal papers, arsm’t thay?

9. Now, with regard to the indication or those legel

- pipers that they were transfers of property from Congressmen

:deasan'anﬂ yourself to varfous person®, isn't it & fact that? .%
Mr. Runft told you that there was no restriction on your being |
a j oint ownér of property with Congressman Hansen, from and E_
ater ths property aepz‘rraf:i‘bn-' agresment? '
A. That is right, we.have_been merried fbn.ﬂl years'aﬂﬁ;'
."thera wes never any iatention that we would ever sever our ?

Qe #as it expleined to you thet you could continus to
Hold property jeintly, if You so schose?
he  'Thet is right.

J.. With :‘eg.érd to metters sush #s the series of

i

i B e

 Gocument, wizn you are desling ih i:h.ése mekkers, lots of times %. .

 ststements of finshicial condition which were submitted’ to banks)

L]

e it il b '_.‘..l..:_.:,. Ve

=
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w2s there any iudicstion given you, by kr. Runft, thst there
Wias anything imaproper or inpermissible in terms of Cengressaan
Lansen continﬁing te rspressant you and hip as bﬁin; co~ownars
of thz r:ial Froperity that you owned?

oo Hone wastspever.,

T Bid we ever tell you you couldn’t <o thet in tns
future?

Lo Yo,

2. Did you rely on Mr. Runft in terms of thae legzl
conseguences of that fropertiy separation agreement?

Fie &bsolutely,

i+ Mr. weingarten has directed your attention to the
feot that #t the bottem of szch of Government's Exhihit.--5¢2, B,
C, Dy and E appeers a statement that says, "Political assets
433 lizbilities not included”,

How, those are forms, basically, that your husbani
£illed our, is that right? His signature zppears in the lower
right hand corner?

A, Yos.

3 e hed you read from caci of those forms a line that
53id 2bove the politicasl zssets and liagbilities not included,
": not worth figure?® -

=, Those nct worth figures look awfully bieeted end it
makas it agpear thet we woulsd hove many more resourcss than e

nes,

\

34-569 O ~ 84 - 86
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G In fazt, théru wers a sabstazntiel number of
lizbilities that were included in that note with regard to
political ass2ts and lisbilities waich sre describuc down &t
tne hottom, which ar2 noted &t the bottowm of these forms, is
that not right?

A.  Taat i3 correct.

e with regerd to those 1iabilities, thay were & nEtter
of public notics throughout Idaho, weren't they?

S That is correct.

Qs Do you think there is any banker in Idaho whe cidn't
Kncw about Georg2 Lansen's substantial lizbilities?

A. I think that probably 98 pércent of the pzople in
I¢aho know sbout everytping we heve =ver done in our antire
lives,

we with regerd to zll these documents that Mr.
weingarten hzs askad Qog sbput before, I think you testified on
Girect exeminstion that your.formsl educetion finishzd with
Ligh school?

Ne nat is right, &né I berely got through Algebra I.

de You hsven't had any higher education, no college
training whatever?

e Ho.

‘e Mr. agingarten kept shoving you entrices on your tii
returns. Did you examine every iterr on those taw returas

br.fore you siyned thim?
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“e No w2y, mr. Caldwell has bzan our accountanz.for
Ay ya&rs. Hs has teXun cere of thase things legrlly :znd
properly foir us, e is 2 very reputable individual and, like
I seid zerlier, I woulé not attempt to zrgue with zn ascountant
over a2 tax roturn.

e Sa Wit €15 you do with regaré to those tax returns?

e I sizne? them. I took it for granted thet they verc
sorrect.,

2. I think hs Firected your zttsntion to & statenzat on
the tax return as o & viece of property that vou hal solf that
yau owned it joincly. That was in fact trua, you d&id own it
jointlw, Zidn't you? |

fia That is true.

e 84t yeu didn't rezd that line any way, did you,
before you signed it?

L RO

Qe  Nr. ¥eirgzrten has tzkien You through z whole ssries
of financial transcctions relating to the proceeds of that
$07,006 loan. Dig you have any personal knowledge of shy of
tuose seguznce of chacks? 1 mezn, have you ever seen throse
chesks befere? | o _

A+« No, I haven't, I don't think I have. There is &
possibility that I might have, but they certainly aren't fresh
in my memory. .

oS {0 you cannot explair, as ¥ou are sitting there on
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1§ the witness steni, axectly whzt those transcotions consist of?
2 n No.
2 ce Eut you know that you autherizad your aushond to use

3 A thzy is zorrect, ans oy hosband haz never dons

* ) eaything Thac weuld lezd me to balisve thet Le would not ast
7} properly in azy businsss transestion.

> . there is one point, I taink, hrs. Hensen, where you

£]seif, in answer to =z rzpid fire series of qusstions from “r.
i lzingertsn, tuat you think you teld Mr. Henry ~bout the

11 | property separztion ajreemznt.

1z Let ma just rsfresa your recellection., ir. Heary was|
13 | the gaatlem=a you Saw in 3pril or msy, I am sorry, of 1577, znd

1£ | that wes before tne properiy ssucration agrespeant. I mean, ~o
15 | vou rs:;il Laviny sail anything to Mr. fenry about it?

15 a, .1 redell visiting witn Nr. denry and I rezall

1V ] exzlrining o him wart i was 3oing to attempt to do, &and I

15| soni*s racall if anything was safé precisely absut z property
¥ ) sextlensat. I migiut heve told hia that I was planning o save

Z: | sometlhing of this nature done, but I do not recall my sxact

21 | corversazion with MNr, Fenry.

b
i
.
1

< Tu&t Wre in Lthe course of Ziscussica shbout tie logn

s 3
fur
(53

wAt Fr. Hunt had arraznged for you to heve from the Firs:

25 &, Thet is righs.
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e woty, ka2 properiy settlement soriemant had sertiin
consecuancss LAl ir. Runft told you zbout, ¢id thzy not, in

terne ol long ters consaguences?

[+

tea Yes,

sie I tuinit you heve testifie¢ about that on firect
¥

evaminsiion, that you undersztood those?

ne Pid he pndicate in any wzy that your lifes wes to he
chinged in terms of tha way you were living dey-to-dsy, bezzus
of tne existence of the proparty Separation agresnent?

A Wo, end you know, when you have been marrisd for &
great nuwber of yezars ans rzise yaur‘family. eénd you 7get into
serious dilzama, you look for & w2y to solve the problem, you
don't just s.y, "vk:y, tofey I an going to do this, this an?
trnis, and I am going to cenfer with my lawyer on every sttp
that 1 teke.” It just isn't possible to live thet WEVa

C. So you lookac ta your lavyer to solve the problem
within ths context of your dey~to~cay life, is that right?

A taet is correct.

R He ceame vz with this solution, which he offcered to
you, is tret right?

. Thet is right.

2. Mr. \eingercen sais repestedly, I taink, in

quastionl. you at one point, tuct you had made soms

representation to the Housz Ethics Committee or o tha pablic

:
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tusil every Zent of whit wes reised by your pudlic solicitation
woul” bhe -- I forget his exezc words, crrefully s=cured in sonme
#iy, os semzthias or otusr, Do you recell any othar such
Facticular languzgs?

‘re I don't. .

T L2t ms s.ow ysu vhat I have marked zs Eefgniar:;
xaibic ¢2 for iéenti?icati&n ans specificzlly direct your
attention ¢u what I gusss is tae paragraph that he is referring
to, 4s e so indicated, the next to the last peragrazh. Tirst
ot all, wh:t is Defenfant's. Exhibit 22 for idencificacion? -

N “ould yeu likz ne to resd it?

—e llo, I just went to z3k you‘what is Defandant's
Ethibit 42 for idantificotion? )

lie It is & letter thet I sent. It wzs a letter of
so!icita:ion to raisz funus.

2. Taer was =2 letiar that you sent to the public to
solizit ths funds that you wers a%le to do &8 2 result of
entiring into & progerty s=ttlement agreement, is that rigit?

.

£y ‘hat is correct,

e iazt want out ro ths pudlic 2t lerge?

Vew Yes, it gigd.

s Now, would you rezd for us, plezse, that next-to-tiha-
last paragraga?

Ya "I promise you taet I will Seposit yeur dorsztion

promgtly inte & special bank secount I heve set up to niy off
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7| speciel bhank eccount, the Conni=z hLanssn aczount that L1

| beingarten h:d been referring to?

2 Ae

e e

12 | wes to be

12 | surposz as dascribed in the lecter?

14 A.

135 Qe

15 | wes referring to? 1Is there any question in your mind about the|

17} £zt thet

0 Al

2t finish your examinstion?

25 | Ethics Comaittee, is thet You were not permitted, nor was your

ts."”

il sonx way rostricted tluat eny Zurther beyond the fact =hob it

WhEt ke onferstands the paregraph, righ:z?
7is.

Lig you kaep ta%t proaiss2, sWrs, Hsnsen?
o ths best of my sbility.

You took zvery penn tiat came in an? puc into &
b

“hat is correct.

was there anything in tnat letter that said thet in
degosited in th2 account aﬁd then used for th.

There wuere no rastrictions.

No. So thet that is the promise thet Mr. Weingoerten

you zarried out that promise?
No, I felt it vas done to the best of ny &bility,

TnB COURT: Inything Sfurther? mr. Lewin, does that

%“Re LEWIWN: Yes.
RECRISS LXAMINATION
3Y MAR. VEINGARDTEN:

Thz whole zoint of the advisory opinien from the
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awsbenl pernitted, to raise monsy on nisx buhall, is thzt
correct?

e v.o. Weinjsrten, I wrote the Ctoics Committes 2 letter

5]

wnd believe you probably have a copy of that letter, &nd I
r:ceived a response fron thanm telling e that in no way w2re
they restricting e from raising funis.

we mrs, Hons:an, is not the property seperztion agreement
¢ response to the Sthics Committee rule thet said you vers not
permitted to raise monzsy on behalf of your husband?

Cie If you will rezé the letter that I wrote to the
Eshics Zommittee, you will sece I tolé them in the letter thet I
wzs not a mamaer of Congr2ss, therefore 1 wes not subject to
ta=ir laws.

T. wrs. Hsnsen, were you under the impression you could
4o out and raise as much money 2s you wznted an then simply
turr, around ané give it to your husbanc?

B The BEthics Committee di¢ not tell me that I could not
reis: money.

ve iirs. Honsen, what lisbilities were there thet are not
reprosented Dy the fiansncial stateaments that you have sezn?

e Mr. weingarten, tusre were NUMSIOUs Ones, but I cén't
relace it &1l to you right now.

M. WEIWCARTEM: Thank you, mr'am.
TdE CAURT: anything further?

*R. LCWIN: Wwe heve no further quastions.
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THS COURT: You are excusad, krs. Hznsen. I woull
&si, of coursa, that you aot discuss your tastimony with any
other possible witness in this case, except, of course, Nr.
Hansen, who Is present in the zourtroom. Ysu are excused. Youl
can leave the documents up there, if you wish.

w2 are going to take, ladies and gesntla2men, a ten
minute recess., That is our stretch for the evening. We will
come back and then continue testimony until zhout 7:00 tonight.
Ten minute recess for everyone.

(Recess at 5:15 p.m.)
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AFTER RECESS:
MR. WEINGARTEN: MAY WE APPROACH THE BENCH?
THE COURT: YES.
AT THE BENCH:

MR. WEINGARTEN: WE USED GOVERNMENT EXHIBITS 71 AND 76,
TAX RETURNS FOR 1979 AND 1982, AND I UNDERSTAND THERE IS A
SENSITIVITY ABOUT THE WHOLE RETURN AND I THOUGHT WE MIGHT MOVE
INTO EVIDENCE THE PORTIONS REFERRED TO BY THE WITNESS.

THE COURT: THE PORTION THAT DEALT WITH THE INTEREST

MR. WEINGARTEN: YES, AND IN ADDITION THERE WAS
REFERENCE TO REAL ESTATE.

THE COURT: ON ONE RETURN I THINK ONLY.

MR. LEWIN: YOUR HONOR, THE WITNESS TESTIFIED AND
SPECIFICALLY STATED AND CORROBORATED WHAT WAS ON THE TAX RETURN.

1 DON'T SEE WHY THE TAX RETURN ITSELF SHOULD BE IN
EVIDENCE. NOT ONLY BECAUSE THERE IS SENSITIVITY, BUT I THINK
THERE IS A LEGAL INTEREST.

UNDER SECTION 6103 OF 26 U. S. C., THERE HAS 0 BE A
SHOWING THAT THE RETURN IS NECESSARY ITSELF. AND SINCE THE
WITNESS DID STATE AND ACCEPT WHAT APPEARED THERE IN THE RETURN
THERE'S NO NEED FOR THE RETURN TO BE INTRODUCED INTO EVIDENCE.

MR. WEINGARTEN: THE DOCUMENT REPRESENTS AN ADMISSION
OF THE MATERIAL ISSUE OR ISSUES AND I WOULD LIKE TO BE ABLE TO
USE IT PHYSICALLY PERHAPS WITH OTHER WITNESSES OR IN CLOSING

ARGUMENT. IT IS PERFECTLY REASONABLE.
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MR. LEWIN: THE WITNESSES AGREED Tﬁ&? EXACTLY WH#TIIS
IN THE DOCUMENT IS.TRUE, AND THE TRANSCRIPT SHOWS IT, AND WE
CAN STIPULATE TO IT AGAIN. HE CAN QUOTE. WE HAVE DAILY
TRANSCRIPT. HE CAN QUOTE FROM THE TESTIMONY AT CLOSING
ARGUMENT.

WHY MUST THE SPECIFIC TAX RETURN BE IN EVIDENCE?
PARTICULARLY, WHEN THERE IS A STATUTE AND THE TAX PRIVACY ACT
WHICH INDICATES THAT SHOULD NOT BE DONE JUST GRRTUITU&SLY.

MR. WEINGARTEN: IT IS NOT GRATUITOUS. IT IS A
PROBATIVE ISSUE. THAT IS THE TEST. I AM NOT OFFERING ANYTHING
THAT IS NOT DIRECTLY RELEVANT TO THE ISSUE.

THE COURT: MAY I SEE THE ONE PAGE THAT WAS
REFERENCED? THE INTEREST PAGE. THIS IS 1979.

THE SALE OR EXCHANGE OF PERSONAL RESIDENCE WHICH MRS.
HANSEN REFERRED TO.

MR. LEWIN: THERE WAS ONE LINE, THIS LINE, WHICH HE
REFERRED THE WITNESS TO. SHE READ IT AND SAID YES. WHY IS ALL
THE OTHER INFORMATION ON THERE?

THE COURT: WELL, THE 6THBR INFORMATION, I AGREE,
WOULD NOT BE RELEVANT. IF IT WERE TO BE USED, MR. WEINGARTEN,
IT WOULD HAVE TO HAVE THE PAGE BLANKED OUT SAVE FOR THE
SIGNATURE AND JUST AS TO THAT ONE LINE.

MR. WEINGARTEN: I PROPOSE TO DO WHAT WE DID BEFORE.
THEIR SCHEDULE C IS IN EVIDENCE, ONLY THE RELEVANT PART. IN

ADDITION, WE OFFER THE INTEREST STATEMENT WHICH WAS ATTACHED TO
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THE SCHEDULE A AND B IN THE SAME RETURN,

THE COURT: THE SAME RETURN?

MR. WEINGARTEN: NO. THE ONE FOR 1982. I WOULD ALSQ
LIKE THE INTEREST PORTION FRQM THIS RETURN.

THE COURT: &ITH THIS REFERENCE BY MRS. HANSEN?

MR. WEINGARTEN. YES.

THE COURT: WHERE IS THE INTEREST PAGE?

MR. COLE: IF I MAY, YOUR HONOR?

MR. LEWIN: ON GOVERNMENT EXHIBIT 76, FOR EXAMPLE,
THERE ARE OTHER PARTS THAT ARE TOTALLY IRRELEVANT.

MR. WEINGARTEN: THEN WE WILL WIPE THOSE OUT.

THE COURT. 1IN SHORT YOU HERE-INDICATING AS TO THE
1982 FORM, YOU ARE INDICATING THAT THE LAST SHEET THAT WAS
ATTACHED TO THAT FORM WHICH WAS DESIGNATED, GEORGE V. HANSER
SCHEDULE A-1l, AND “STATEMENT-INTEREST ¥ WHICH IS ALL THE
INTEREST AND FIGURES ASSOCIATED IN THAT. YOU ARE ONLY

INTERESTED IN MINGRS AND MERCHANTS BANK OF §13,079.00, AREN'T

YOU?
MR. WEINGARTEN: ABSOLUTELY.
- MR. LEWIN: 1IF HE WHITES OUT THE REST OF IT, THAT IS
ALL RIGHT.

THE COURT: AND THE TOTALY
MR. WEINGARTEN: ABSOLUTELY. 5

MR. LEWIN: AND HE WOULD WHITE-OUT EVERYTHING BUT THAT

ONE LINE ON THAT RESIDENCE THING? \
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MR. WEINGARTEN: AND IN ADDITION THE OTHER THING WOULD
BE THIS PORTION.

THE COURT: FOR THE RECORD, THIS PORTION IS SCHEDULE A
OF 1979 TAX RETURN AND THIS PORTION IS INTEREST AND EXPENSE
SECTION. ON LINE 17, IT SAYS HOME MORTGAGE, $16,768.00.

DID WE HAVE THE VARIOUS BANKS AND OTHERS? I KNOW WE
HAD THE $818.00 FOR OTHERS. AND VARIOUS BANKS.

MR. LEWIN: THEY WERE ALL TESTIFIED TO. I HAVE NO
PROBLEM IF THE REST OF THAT PAGE IS WHITED-OUT.

THE COURT WHEN YOU SAY THE REST OF THE PAGE, ARE YOU
STIPULATING, GENTLEMEN, IT WOULD SAY SCHEDULE A&B, 1979, AND
SAY GEORGE AND CONNIE S. HANSEN WITH THE SOCIAL SECURITY NUMBER?

FAIR ENOUGH.

MR. LEWIN: AGREED.

THE COURT: IT WILL BE DONE. YOU CAN TAKE CARE OF IT
TQMORROW.

IN OPEN COURT:
. THE COURT: MAY WE HAVE OUR JURY BACK?
(JURY ENTERS AT 5:30 P.M.)

THE COURT: ALL RIGHT. LADIES AND GENTLEMEN, WE WILL
CONTINUE WITH THE TESTIMONY. MR. LEWIN?

MR. LEWIN: THE DEFENDANT CALLS JAMES MCKENNA.
WHEREUPON, B

JAMES T. MCKENNA

WITNESS CALLED BY THE DEFENDANT, HAVING BEEN DULY SWORN, WAS
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EXAMINED AND TESTIFIED AS FOLLOWS.

THE COURT: GOCD AFTERNOON, MR. MCKENNA.
THE WITNESS: GOOD AFTERNOON, YOUR HONOR.
DIRECT EXAMINATION

BY MR. LEWIN:'

Q. MR. MCKENNA, COULD YOU PLEASE STATE AND SPELL YOUR
FULL NAME?

A. JAMES T. MCKENNA. M C CAPITAL K E N N A.

Q2. AND MR. MCKENNA, HOW ARE YOU EMPLOYED?

A. 1 AM A LEGISLATIVE AIDE TO CONGRESSMAN HANSEN.

Q. ARE YOU ALSO AN ATTORNEY?

A. YES, SIR, 1 AM.

Q. AND COULD YOU PLEASE TELL THE COURT AND JURY WHAT BARS

YOU ARE A MEMBER OF?

A'

I AM A MEMBER OF THE BAR OF THE STATE OF NEW YORK, THE

SOUTHERN AND EASTERN DISTRICTS OF THE FEDERAL COURT IN NEW YORK,

THE SECOND CIRCUIT, AND THE FOURTH CIRCUIT.

Q.

A.

THOSE ARE COURTS OF APPEALS?

I AM SORRY. THE SECOND CIRCUIT COURT OF APPEALS AND

THE FOURTH CIRCUIT COURT OF APPEALS.

Qo
A
Q-

A.

AND SINCE WHEN HAVE YOU BEEN AN ATTORNEY?
SINCE 1957, SIR.
COULD YOU PLEASE DESCRIBE YOUR EDUCATIONAL BACKGROUND?

I GRADUATED FROM A SMALL COLLEGE IN NEW YORK CALLED

CATHEDRAL COLLEGE. WENT FROM THERE FOR 3 YEARS POSTGRADUATE
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THEOLOGICAL STUDIES.

AFTER 2 YEARS IN THE ARMY, I DID SOME POSTGRADUATE
PUILOSOPHICAL STUDIES AT FORDHAM UNIVERSITY, ULTIMATELY
GRACUATED FROM ST. JOHNS LAW SCHOOL IN 1957,

Q.  AFTER YOU GRADUATED COULD YOU JUST BRIEFLY SUMMARIZE
YOUR PROFESSIONAL EXPERIENCE SINCE THEN?

A. I SPENT MORE THAN A DECADE AS A SURETY SPECIALIST FOR
SEVERAL LARGE SURETY COMPANIES IN NEW YORK CITY, PRACTICED
PRIVATE LAW IN THE SAME FIELD FOR 3 YEARS, THEN CAME DOWN TO
WASHINGTON AS THE GENERAL COUNSEL OF THE HERITAGE FOUNDATION, A
KIND OF THINK TANK. AND, THEREAFTER, I WORKED FOR A WHILE AS A
RESEARCHER ON THE SENATE CONFERENCE COMMITTEE, AND ACCEPTED MR.
HANSEN'S OFFER OF EMPLOYMENT IN DECEMBER OF 1978.

Q.  AND WAS THERE EVER A TIME YOU WERE INVOLVED IN A
PUBLIC INTEREST LAW FIRM?

A. I AM SORRY. FOR TWO YEARS, I OPERATED A PUBLIC
INTEREST LAW FIRM CALLED, WITH OTHER PEOPLE, CALLED THE
FOUNDATION OF LAW SOCIETY.

Q. HERE IN WASHINGTON?

A. YES, SIR.

Q.  AND THEN YOU SAY YOU BEGAN WORKING FOR CONGRESSMAN
HANSEN?

A; IN DECEMBER OF 1978, YES, SIR.

Q.  YOUR TITLE IS LEGISLATIVE ASSISTANT?

A. MY' TITLE IS LEGISLATIVE ASSISTANT BUT ON OCCASION I AM
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CALLED STAFF COUNSEL.

Q. I'LL ASK YOU, MR..MCKENNA, WHETHER DURING YOUR SERVICE
FOR CONGRESSMAN HANSEN YOU HAVE SERVED AS A LEGAL ADVISOR AND
COUNSELOR TO HIM ON LEGAL MATTERS?

A. YES, VERY OFTEN.

Q. AND DOES HE CONSULT YOU ON LEGAL MATTERS PERTAINING TO
HIS PERSONAL CONCERNS AS WELL AS CONGRESSIONAL BUSINESS?

Al ON OCCASION.

Q. AND HAVE YOU GIVEN HIH'LEGAL ADVICE WITH REGARD TO
PERSONAL MATTERS AS WELL AS CONGRB?SIONAL BUSINESS?

A. YES, SIR.

Q. DID YOU IN THE COURSE OF THE PERIODS OF TIME THAT YOU
WERE WORKING FOR MR. HANSEN COME TO KNOW A GENTLEMAN BY THE
NAME OF JOHN RUNFT?

A. MR. RUNFT IS MR. HANSEN'S PééSONAL ATTORNEY. HIS
OFFICES ARE IN BOISE, IDAHO. YES, SIR, I KNOW HIM VERY WELL
FOR 10 YEARS, NINE YEARS.

Q. AND DURING THAT PERIOD OF TIME HAVE YOU ALSOQ COME TO
KNOW MRS. CONNIE HANSEN?

A MRS. HANSEN IS THE ADMINISTRATIVE ASSISTANT IN THE
OFFICE. SHE IS CHIEF ADMINISTRATIVE EMPLOYEE AND I WORK IN
THAT OFFICE AND WE KNOW EACH OTHER ON A DAILY BASIS.

Q. AND SO FAR AS MR. RUNFT IS CONCERNED HAVE YQU MET WITH
HIM IN PERSON AT TIMES?

A, MR. RUNFT VISITS THE OFFICE QUITE REGULARLY WHEN HE
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COMES TO WASHINGTON, AND RARELY FEWER THAN SIX TIMES A YEAR,
FIVE TIMES A YEAR, AND WE REGULARLY MEET 70 GO OVER VARIOUS
MATTERS OF LEGISLATIVE, POPITICAL; PERSONAL NATURE.

Q. AND HAVE YOU TALKED WITH MR. RUNFT ON THE TELEPHONE TO
IDAHO?

A, REGULARLY, YES, SIR, WE TALK QUITE REGULARLY ON ANY
NUMBER OF SUBJECTS.

2. WHEN IS THE LAST TIME YOU WERE IN IDAHO MR. MCKENNA?

A, I HAVEN'T BEEN IN IDAHO IN 10 YEARS. EXCUSE ME. LET
ME CORRECT THAT. LAST YEAR, I HAD OCCASION TO PASS THROUGH
IDAHC WITH THE CONGRESSMAN AND WE STOPPED WITHIN A CITY IN
IDAHO. SO0, OTHER THAN THAT, 10 YEARS;

Q ALL RIGHT. LET ME DIRECT YOUR ATTENTION BACK TO THE
MIDDLE OF 1978, SPECIFICALLY, MAY OF 1978. YOU SAY ¥DU CAME
WITH THE CONGRESSMAN IN SEPTEMBER OF' 787

A. YES, EIR.

Q. WERE YOU PROVIDING ASSISTANCE AND ADVICE TO THE
CONGRESSMAN PRIOR TC THE TIME YOU CAME AND JOINED HIS STAFF?

A, YES, SIR, OCCASIONALLY. BECAUSE I HAD KNOWN HIM FOR A
NUMBER OF YEARS, 1 OCCASIONALLY WAS ASKED FOR ADVICE ON
PARTICULAR PROBLEMS AND DID PARTICIPATE IN SUCH MATTERS.

Q. AND IN MAY OF 1978, WERE YOU WITH THIS PUBLIC INTEREST
FIRM THAT YOU DESCRIBE?

A. YES, SIR.

Q. DIRECTING YOUR ATTENTION SPECIFICALLY TO THE MONTH OF

34-569 O - 84 ~- 87
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MAY OF 1978, DID YOU THEN HAVE OCCASION IN THAT PERIOD OF TIME
70 DISCUSS WITH THE CONGRESSMAN AND WITH MR. RUNFT ANYTHING
HAVING TO DO WITH A PROPERTY SEPARATION AGREEMENT?

A YES, SIR, I DID. MR. RUNFT WAS RESPONDING TO THE
CONGRESSMAN'S REQUEST AND HRé. AANSEN'S REQUEST TO SOLVE A
PROBLEM CONNECTED WITH DISPOSING ~% CBLIGATIONS AND ;B WAS IN
THE PROCESS OF RESEARCHING -= NOT == ». , IN 1978, HE HAD
ALREADY DONE IT. "

THE COURT: EXCUSE ME. MAY I HAVE COUNSEL TO THE
BENCH? WOULD ¥YOU MIND, MR. MCKENNA, STEPPING DOWN FOR ONE
MINUTE?

AT THE BENCH:

THE COURT: I TRUSS MR. MCKENNA KNOWS HE IS 'NOT TO
SPEAK ABOUT ANYTHING CONCERNING MR. HANSEN'S FORMER CONVICTION,
OR EXPENSES PERTAINING THERETO. THE MOMENT HE STARTED TALKING
ABOUT OBLIGATIONS, I GOT THE FEELING WE WOULD GO INTO THAT
SITUATION. IF I KNOW THAT THE WITNESSES HAVE BEEN SO APPRISED,
I'LL BE MORE COMFORTABLE.
| MR, LEWIN. YES, YOUR HONOR.

IN OPEN COURT:

THE COURT: ALL RIGHT. MR. MCKENNA, YOU MAY TAKE THE
STAND, PLEASE. im

BY MR. LEWIN:.

Q. DO YOU KNOW ANYTHING, MR. MEKENNA, REGARDING A

SEPARATION OF PROPERTY AGREEMENT CONCERNING MR. AND MRS. HANSEN?
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A. YES, SIR, I KNOW OF ITS EXISTENCE.

Q. AND TO THE BEST OF YOUR RECOLLECTION, ABOUT WHEN DID
YOU FIRST LEARN ABOUT THAT ARRANGEMENT?

A.  PROBABLY TO THE BEST OF MY RECOLLECTION SOMETIME IN
1977. 1IT HAS TO BE SOMETIME AFTER IT WAS EXECUTED, SOMETIME IN
1977.

A. LET ME PLACE BEFORE YOU WHAT IS IN EVIDENCE AS
DEFENDANT'S EXHIBIT 73. THAT IS A DOCUMENT WHICH MR, RUNFT
IDENTIFIED AS HIS STATEMENT OF SERVICES FOR CONGRESSMAN HANSEN,
AND SPECIFICALLY ON MAY 8 OF 1978, THAT DOCUMENT STATES,
"TELEPHONE CONFERENCE WITH GEORGE AND JIM MCKENNA RE:

COMPLAINT ABOUT NO REPORT OF CONNIE DEBT AND REPORT BY
CONGRESSMAN TO ETHICS COMMITTEE. "
IS THE JIM MCKENNA REFERRED TO THERE, YOU?

A. IT IS, INDEED.

Q.  CAN YOU TELL US ABOUT WHAT YOU RECALL YOU WERE DOING
ON MAY 8, 1978, THAT THAT WOULD BE REFERRING TO?

A.  PUBLIC REPORTS HAD BEEN PUBLISHED DRAWING INVIDIOUS
CONCLUSIONS FROM THE FAILURE OF CERTAIN OF MRS. HANSEN'S ASSETS,
LIABILITIES, TO APPEAR ON THE ETHICS REPORT FOR THAT YFAR.

Q.  NOW, THIS IS AN ETHICS REPORT THAT WAS REQUIRED BY
WHOM?

A.  WELL, THIS 18 AN ETHICS REPORT REQUIRED BY THE
INTERNAL RULES OF THE HOUSE OF THE REPRESENTATIVES AT THAT TIME.

Q. THIS IS PRIOR TO THE ENACTMENT OF THE ETHICS IN
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GOVERNMENT ACT?

A. PRIOR, TO ITS COMING INTO FORCE. I AM NOT CERTAIN OF
THAT, MR. LEWIN,

Q. ALL RIGHT.

A. THE INVIDIOUS COMMENTS, THE NEWSPAPER REPORT QUOTED A
SOURCE WITHIN THE SENATE ETHICS COMMITTEE, AND THE CONGRESSMAN
AND MR. RUNFT WERE QUITE CONCERNED ABQUT THAT. AND GENERALLY
UNDER HIS DIRECTIbN. MR. RUNFT'S, I ACCOMPANIED THE CONGRESSMAN
TO REMONSTRATE WITH THE PERSON INVOLVED, AND PUT FORWARD OUR
POSITION WITH REFERENCE TO THE EFFECTIVENESS OF THE SEPARATION
AGREEMENT AS AUTHORIZING THE FILING IN THE FORM IN WHICH IT WAS
FILED.

Q. LET'S JUST GO BACK OVER THAT FOR A MOMENT. THERE WAS
AN ETHICS COMMITTEE REPORT THAT WAS REQUIRED TO BE FILED?

A. YES, SIR.

Q. AND TO VAUR KNOWLEDGE DID THAT REPORT CONTAIN OR NOT
CONTAIN REPORTS OF MRS. HANSEN'S ASSETS AND LIABILITIES?

A. IT DID NOT CONTAIN THAT REPORT.

Q. AND THIS WAS A DISCUSSION REGARDING COMPLAINTS THAT
HAD BEEN FILED BECAUSE OF THE ABSENCE OF THOSE ITEMS FROM THAT
REPORT?

A, MY RECOLLECTION IS THAT IT WASN'T A CASE OF FORMAL
COMPLAINTS BEING FILED. IT WAS PUBLIC, BASED ON PUBLIC
STATEMENTS BY A MEMBER OF THE COMMITTEE ST&FF.

Q. AND YOU WERE CONSULTED BY THE CONGRESSMAN TO ADVISE
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WITH REGARD TO THAT MATTER?

A. YES, SIR.

Q. HAD YOU PRIOR TO THAT TIME CONSIDERED AND EXAMINED THE
RULES OF THE HOUSE UNDER WHICH THESE REPORTS WERE TO BE FILED?

Al YES, SIR.

Q. AND HAD YOU DISCUSSED WITH MR. RUNFT THIS SEPARATION
OF PROPERTY AGREEMENT?

A, YES, SIR.

Q. AND HAD YOU COME TO ANY CONCLUSION AT THAT TIME
REGARDING WHETHER OR NOT MRS. HANSEN'S ASSETS AND LIABILITIES
HAD TO BE REPORTED ON THAT REPORT TO BE SUBMITTED TO THE HOUSE
COMMITTEE?

A. YES, SIR IT WAS Hf OPINION BASED PARTIALLY ON MR.
RUNFT'S RESEARCH OF THE IDAHD COMMUNITY PROPERTY LAW AND THE
MANNER IN WHICH THE SEPARATION AGREEMENT WAS TO BE EFFECTED IN
THAT STATE~- BUT, PRINCIPALLY AND SOMEWHAT INDEPENDENTLY OF
THAT, ON A REVIEW OF CORRESPONDENCE THAT HAD OCCURRED BETWEEN
THE COMMITTEE AND THE HANSENS WITH REFERENCE TO THE MATTER IN
WHICH THESE FILINGS WERE TO OCCUR =-- AND I SATISFIED MYSELF ON
THOSE TWO BASES THAT THE WIFE'S ASSETS AND LIABILITIES WERE NOT
SUBJECT TO REPORT.

Q. AND WAS THAT THE CONCLUSION THAT MR. RUNFT HAD COME TO
AS WELL? ‘

A. HE HAD COME TO IT EARLIER THAN I. I WAS BROUGHT IN TO

MEET A PARTICULAR PROBLEM, BUT HE HAD ALREADY RESEARCHED AND
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COME TO THAT CONCLUSION. AT LEAST, THAT IS MY RECOLLECTION OF
THAT CONVERSATION.

Q. AND DID YOU COMMUNICATE ON OR ABOUT MAY OF 1978 TQ
CONGRESSMAN HANSEN OR PRIOR THERETO?

A. WELL, HE WAS INTIMATELY INVOLVED IN THESE .
CONVERSATIONS, OFTEN BEING ON THE PHONE WITH US. THERE ARE 2
OR 3 EXTENSIONS IN THE SAME ROOM.

Q. SO THE CONVERSATIONS WERE GENERALLY, MR. RUNFT,
YOURSELF AND THE CONGRESSMAN DISCUSSING THIS ISSUE?

A THAT IS RIGHT.

Q. NOW, DID YOU AT THE TIME THAT YOU JOINED CONGRESSMAN
HANSEN'S STAFF REVIEW ANY DOCUMENTS RELATING TO THIS QUESTION
OF THE -SEPARATE PROPERTY AGREEMENT AND ITS EFFECT ON FINANCIAL
DISCLOSURE REQUIREMENTS?

A.  NOT THE DOCUMENT ITSELF, NOT THE SEPARATION AGREEMENT,
BUT THE ENTIRE FILE OF MR. HANSEN'S FILE OF CORRESPONDENCE WITH
THE THEN ETHICS COMMITTEE, YES, SIR. IT SEEMED APPROPRIATE
UNDER THE CIRCUMSTANCES TO REVIEW IT, AND I DID AT THAT TIME
AGAIN REVIEW IT.

Q. AND INCLUDZD IN THAT FILE WERE ﬁaar KINDS OF
CORRESPONDENCE, WHAT KINDS OF LETTERS.-

A.  WELL, THEY WERE LETTERS FROM MR. HANSEN, LETTERS FRQM
MRS. HANSEN, AND MY RECOLLECTION IS THAT THERE WAS VERY LITTLE

—

BACK, BUT THERE WAS AT LEAST ONE PIECE OF CORRESPUNDENCE BACK

. FROM THE COMMITTEE.
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Q. AND THOSE WERE LETTERS WRITTEN IN 1977 R=LATING TO TRE
INTENTION OF MRS. HANSEN TO ENGAGE IN A SOLICITATION FOR
CONTRIBUTIONS TO COVER PERSONAL EXPENSES?

A.  YES. THE PROBLEM AT THAT TIME HAD BEEN THAT THE
COMMITTEE HAD RULED THAT MRS. HANSEN COULD NOT ACT AS AN AGENT
FOR MR, HANSEN IN THE SOLICITATION OF FUNDS TO RETIRE AN
EXISTING DEBT.

THE RESULT OF THAT RULING WAS A LEGAL OPERATION WHICH
ESSENTIALLY RESULTED IN A SEPARATION OF ASSETS AND LIABILITIES
AND IT WAS IN RESPONSE TO THE REQUEST FOR AUTHORITY TO SOLICIT
FUNDS FIRST BY MR. HANSEN, HIMSELF -- AND I THINK ONLY BY MR.
HANSEN, I THINK THE COMMITTEE GRATUITOUSLY ADDED MRS. HANSEN
AND ANY OTHER AGENT, COMMITTEE, OR SOMETHING LIKE THAT, AS
BEING DEBARRED FROM SOLICITING FUNDS TO RETIRE MR. HANSEN'S
DEBT. ‘

Q.  YOU ARE SAYING IT WAS AS A RESULT OF THAT, THAT THE
PROPERTY SETTLEMENT AGREEMENT HAD BEEN WORKED QUT?

A. YES, SIR. THAT IS MY UNDERSTANDING.

Q. COULD YOU JUST DESCRIBE BRIEFLY IF YOU CAN WHAT YOUR

UNDERSTANDING WAS REGARDING THE LEGAL EFFECT OF THAT PROPERTY
SETTLEMENT AGREEMENT?

'
A, WELL, THE STATE OF IDAHO IS A COMMUNITY PROPERTY STATE.
THE BASIC REALITY OF A SEPARATION AGREEMENT IN THIS NATURE WAS
TQ TERMINATE THE RIGHTS OF BOTH PARTIES, OBVIQUSLY, TO CERTAIN

LEGAL REMEDIES WHICH WOULD ENABLE THEM TO MAKE A CLAIM OF RIGHT

»
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AGAINST *HE ASSETS OF THE OTHER PARTY.

IN GENERAL -~ AND I DON'T CLAIM TO BE AN EXPERT =~
BUT, IN GENERAL, COMMUNITY PROPERTY STATES, ARRANGE THAT
ANYTHING SUBSEQUENT TO THE MARRIAGE ACQUIRED BY EITHER PARTY IS
THE JOINT PROPERTY OF BOTH PARTIES, AND THAT EITHER PARTY CAN
MAKE A LEGAL CLAIM TO IT.

THE SEPARATION AGREEMENT EFFECTIVELY NULLIFIED,
TERMINATED THE RIGHTS THAT ARE ACQUIRED IN SUCH A STATE BY
EITHER PARTY AGAINST THE OTHER PARTY.

THE NATURE OF THE AGREEMENT ITSELF WAS A PARTITION OF
THE EXISTING RIGHTS AND LIABILITIES AND g PROSPECTIVE
TERMINATION OF SEVERAL SERIOUS RIGHTS.

MR. RUNFT, HIMSELF, WAS SERIOUSLY CONCERNED ABOUT THE
TERMINATION OR SOLUTION OF ONE PROBLEM CREATING A SERIOUS
DISABILITY IN BOTH OF THE PARTIES LATER ON.

HE EXPRESSED THAT CONCERN TO ME LATER, AND THE EFFECTS
WERE WHAT HE FEARED. THAT IS, THAT ABSENT VERY CAREFUL DRAFTING
OF WILLS, THERE COULD BE A PROBLEM WITH REGARD TO SUBSEQUENT
ﬁIGHTS. IN EITHER PARTY, THE SURVIVOR OF THE TWO. AND IT COULD
LATER ON CREATE PROBLEMS WITH REGARD TO THE INVESTING AND
DIVESTITURE OF REAL PROPERTY, AND SEVERAL OTHER AREAS.

Q. WOULD THERE BE PROBLEMS IF FOR ONE REASON OR ANOTHER,
THE COUPLE DECIDED TO SEPARATE OR DIVORCE?
A. WELL, THE DOCUMENT WOULD HAVE LEGAL EFFECT, AND

NEITHER PARTY COULD CLAIM THE RIGHTS AVAILABLE TO HIM OR HER,
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UNDER THE EXISTING COMMUNITY PROPERTY STATUTES OF IDAHQ. IT
WAS ESSENTIALLY A PRIVATE ACT NULLIFYING THE RIGHTS OF THE
PARTIES UNDER THAT COMMUNITY PROPERTY, UNDER THAT SERIES OF
COMMUNITY PROPERTY STATUTES THAT CONSTITUTES THE STATE AS A
COMMUNITY PROPERTY STATE.

SO THAT, IN THE EVENT OF A TERMINATION OF THE MARRIAGE,
EITHER PARTY OR BOTH PARTIES COULD RELY ON THAT DOCUMENT, WITH
REGARD TO THEIR RIGHTS TO PROPERTY, MONEY, REAL ESTATE, IN SUCH
AN EVENT.

Q. TC YOUR UNDERSTANDING, DID THE PROPERTY SEPARATION
AGREEMENT FORCE THE PARTIES TU KEEP THEIR PROPERTIES SEPARATE
EVEN IF THEY WISHED NOT TO DO S0? 1IN OTHER WORDS WERE THEY -—-?

A. NOT REALLY. THE EFFECT OF THE DCCUMENT WENT TO RIGH?S
AND NOT TO PRIVILEGES. 1IN OTHER WORDS, THE DOCUMENT

ESTABLISHED THE RIGHTS OF THE PARTIES. IT DID NOT PRECLUDE

CHOSE. IT WAS NOT A PROHIBITORY DOCUMENT IN THAT SENSE. IF
THE PARTIES WANTED TQ COMINGLE, THEY COULD COMINGLE. IF THEY
WANTED TO PURCHASE REAL PROPERTY, THEY PROBABLY, AT LEAST, IN
IDAHO COULD NOT, PROBABLY, BUY IT IN A TENANCY BY THE
ENTIRETIES AS MARRIED COUPLES DO. THEY WOULD PROBABLY HAVE TO
BUY IT Ié A TENANT IN COMMON, SHARES.

BUT, EFFECTIVELY, THE DOCUMENT DEALT WITH RIGHTS. NOT
WITH WHETHER OR NOT THE PARTY HAD A RIGHT TO EXERCISE, OR COULD

EXERCISE THOSE RIGHTS IN ANY WAY THEY CHOSE.,
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Q. DID IT PREVENT THEM FROM HOLDING IF THEY WISHED EITHER
REAL PROPERTY OR PERSONAL PROPERTY JOINTLY?

Q NO, IN FACT, THEY DID THAT. THEY CONSISTENTLY
SUBSEQUENT TO THAT TIME.

Q. AND TO YOUR UNDERSTANDING THAT WAS PERFECTLY
CONSISTENT WITH THE SEPARATION OF PROPERTY AGREEMENT?

A. YES, SIR, THERE WAS NOTHING IN THE PROPERTY AGREEMENT
THAT PRECLUDED THESE PEOPLE FROM CONTINUING THEIR LIVES AS
MARRIED PEOPLE.

Q. AND FROM USING EACH OTHERS' PROPERTY WITH PERMISSION?

A, THAT IS STRICTLY A CONSENTUAL MATTER, THAT IS WHAT THE
PARTIES WERE WILLING TO DO WITH EACH OTHER.

Q. FROM THE TIME THAT ~-- STRIKE THAT. YOU SAY YOU
REVIEWED THE FILE WITH REGARD TO THIS MATTER IN CONGRESSMAN
ﬁANSBN'S OFFICE. DID IT APPEAR TO YOU FROM THE FILE THAT THE
HOUSE ETHICS COMMITTEE HAD BEEN NOTIFIED OF THE EXISTENCE OF
SUCH AN AGREEMENT?

A. QH, YES, UNQUESTIONABLY.

Q. AND FROM AND AFTER THE TIME THAT YOU JOINED
CONGRESSMAN HANSEN'S STAFF, WAS THE HOUSE ETHICS COMMITTEE OR
THE HOUSE COMMITTEE ON STANDARDS OF OFFICIAL CONDUCT
CONTINUALLY NOTIFIED OF THE FACT THAT SUCH AN ARRANGEMENT HAD
BEEN ENTERED INTO AND WAS IN EFFECT?

A. YES, SIR.

Q. BY WHOM?
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A. I, PERSONALLY, HAVE HAD CONVERSATIONS WITH .. MBERS OF

THAT DOCUMENT.

Q. AND DURING WHAT PERIOD OF TIME HAVE YOU HAD SUCH
CONVERSATIONS?

A, IT BEGAN?

0. 1 AM NOT ASKING FOR SPECIFIC DATES. GIVE ME A
BEGINNING AND ENDING TIME.

A PROBABLY NO LATER THAN EARLY 1980, AND AT LEAST FOUR
OR FIVE TIMES SINCE THAT TIME.

Q. AND IN THESE DISCUSSIONS YOU HAVE ADVISED THEM THAT
THIS SEPARATION OF PROPERTY AGREEMENT CONTINUES TO BE IN EFFECT?
A. IN TRUTH, I DID NOT HAVE TO ADVISE THEM. THEY WERE

AWARE QF IT BEFORE I GOT THERE, BY WHAT MEANS I DON'T KNOW.

Q. YOU SAW THE CORRESPONDENCE?

A. I AM S50RRY. OF.COURSE, BY WHAT MEANS I CANNOT TESTIFY
QTHER THAN WHAT THE DOCUMENTS INDICATE, THEY QERE ADVISED. BUT
I KNOW I PERSONALLY DID THIS. THESE PEOPLE WERE AWARE OF IT
BECAUSE THEY DISCUSSED IT WITH ME.

Q. WAS THERE A TIME FROM AND AFTER THE PERIOD WHEN YQu
BEGAN WORKING FOR CONGRESSMAN HANSEN IN_DECE&BER OF 1978 THAT
YOU DISCUSSED WITH CONGRESSMAN HANSEN THE EFFECT OF THE ETHICS
IN GOVERNMENT ACT ON HIS OBLIGATION TO REPORT VARIOUS FINANCIAL
TRANSACTIONS?

A. YES, SIR. 1IT WAS A SUBJECT OF DISCUSSION ONCE THE
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ETHICS IN GOVERNMENT ACT WAS PASSED. ALTHOUGH THE NATURE OF
THE REPORTING PROCEDURE CHANGED, AS THE NATURE OF THE MECHANICS
WENT FROM RULE TO STATUTE.

OUT OF AN EXCESS OF CAUTION, MR. RUNFT EXAMINED THE
STATUTE IN GREAT DETAIL. I EXAMINED THE STATUTE AND WE
DISCUSSED THE EFFECT OF THE STATUTE WITH THE CONGRESSMAN, THE
AFFECTED PARTY.

g. DID YOU DISCUSS WITH THE CONGRESSMAN THE EFFECT OF THE
STATUTE ON HIS OBLIGATION TO REPORT THE ASSETS AND LIABILITIES
OF MRS. HANSEN?

A. YES, SIR.

Q. DID THAT HASPEN ON ONE OCCASION OR ON SEVERAL
OCCASTIONS?

A. IT HAPPENED ON MORE THAN ONE OCCASION.

Q. AND DID YOU IN THOSE CONVERSATIONS NI?H THE
CONGRESSMAN EXPRESS YOUR OPINION AS TO WHETHER OR NOT HE HAD AN
OBLIGATION UNDER THE ETHICS IN GOVERNMENT ACT TO REPORT ASSETS
AND LIABILITIES OF MRS. HANSEN ON THE ETHICS IN GOVERNMENT ACT
FORM?

A. YES, I DID.

Q. AND WHAT WAS THAT OPINION?

A. 1T WAS MY OPINION THAT GIVEN THE LEGAL STATUS OF THEIR
RELATIONSHIP, THAT THEY WERE IN FACT SEPARATE INDIVIDUALS, MY
CONCERN WENT FURTHER AS TO WHETHER OR NOT THE CONGRESSMAN EVEN

HAD AN OPTION UNDER THE PRIVACY STATUTES IN ORDER TO REVEAL




10
11

12

13

14

15

16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

1387

1350

THIS WAS HE NOT PERHAPS GOING BEYOND THE RIGHTS THAT MRS.
HANSEN HAD FOR HER PRIVACY., AT THE TIME, MY CONCERN WAS LESS
WITH THE REPORTING OR THE OPTION OF THE REPORTING THAN A
VOLUNTARY REPORT MIGHT IN FACT BAVE VIOLATED MRS. HANSEN'S
RIGHTS. -

WE WERE BQTH STRONGLY OF THE OPINION THAT THE ETHICS
IN GOVERNMENT ACT DID NOT CONTEMPLATE THE SITUATION THAT MR.
AND MRS. HANSEN FOUND THEMSELVES IN BY REASON OF THE SEPARATION
AGREEMENT.

Q. AND COULD YOU PLEASE EXPLAIN FOR THE COURT AND JURY
WHAT WERE THE GROUNDS FOR YOUR CONCLUSION IN THAT REGARD? WHAT
DID ¥YOU BASE THAT CONCLUSION QN?

A. WELL, I BASED THE CONCLUSION ON THE FACT THAT, ONE,
THIS SOLUTION HAD IN ESSENCE ALREADY BEEN IN SUBSTANTIAL WAYS
WORKED QUT WITH THE DOMINANT COMMITTEE, WHICH REMAINED THE
DOMINANT COMMITTEE, THE SUPERVISORY COMMITTEE BOTH UNDER THE
RULE AND UNDER THE STATUTE, THAT THE SEPARATION AGREEMENT HAD
IN FACT, THEY HAD BEEN APPRISED OF IT; THEY HAD AT LEAST
ACQUIESCED IN IT, AND THAT THE STATUTE CONTEMPLATED AN ECONOMIC
SPOUSAL RELATIONSHIP THAT WE FELT WAS NO LONGER IN EXISTENCE;
THAT THE PARTIES WERE AS TO THEIR ECONOMIC REALITIES WHICH WERE
REQUIRED TO BE REPORTED ON THE FORM, ACTUALLY, FROM THAT POINT
OF VIEW NO LONGER JOINT AS HUSBAND AND WIFE,

Q. IS IT FAIR TO SAY THEN THAT THERE WERE TWO BASES FOR

YOUR DECISION, ONE WAS THE PRACTICE AND THE UNDERSTANDING WITH
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THE COMMITTEE, AND THE OTHER WAS THE STATUTE AND THE PURPOSE 6?
THE STATUTE?

A YES, SIR, THAT IS A FAIR STATEMENT.

Q.- LET ME ASK YOU, MR. MCKENNA, YOU ARE IN THAT OFFICE
EVERY DAY, THAT IS RIGHT, YOU COME TO WORK THERE EVERY DAY?

A. YES, SIR.

2. WHEN ARE THESE ETHICS IN GOVERNMENT ACT FORMS FILED,
WHAT MONTH?

A, THEY ARE REQUIRED TO BE FILED BY THE END OF BUSINESS
ON MAY 15 OF EACH YEAR OR THE NEXT BUSINESS DAY THEREAFTER.

Q. WELL, COULD YOU DESCRIBE FOR US AT WHAT TIMES, AND
UNDER WHAT OCCASIONS, YOU WOULD MOST FREQUENTLY BE ASKED BY THE

CONGRESSMAN YOUR OPINIONS REGARDING THE OBLIGATIONS UNDER THE

ETHICS IN GOVERNMENT ACT?

A. ACTUALLY, THE CONGRESSMAN HAS SOLICITED MY ADVICE ON
ONLY TWO OR 3 OCCASIONS. THE REPORTS ARE ONLY FIVE YEARS OLD.
HE SOLICITED MY OPINION WITH REGARD TO A REAL ESTATE
TRANSACTION IN WHICH HE WAS INVOLVED, AND THE QUESTION WAS
WHETHER OR NOT THE SPECIFIC REAL ESTATE WAS REQUIRED TO BE
REPORTED UNDER THE RULE OF THE ETHICS IN GOVERNMENT ACT.

Q. LET ME INTERRUPT YOU. NOW, ¥YOU ARE TALKING ABOUT
OCCASIONS OTHER THAN THE SPOUSAL QUESTION?

A. YES.

Q. 50, THERE WERE OCCASIONS WHEN YOU DISCUSSED

SPECIFICALLY THE MATTER OF MRS. .HANSEN'S ASSETS AND LIABILITIES?.
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A YES, WE WERE DISCUSSING THAT ON A FAIRLY REGULAR BASIS,
BECAUSE SOME OF THE CONGRESSMAN'S ACTIVITIES ARE PREDICATED ON
THE EFFECT OF THAT DOCUMENT, AND HE WOULD CALL MR. RUNFT, AND
ASK ME ABOUT THESE SECTIONS.

Q. WHAT YOU ARE ACTUALLY TELLING US ABOUT WERE OCCASIONS
OTHER THAN THOSE?

A. I AM SORRY, YES.

Q.  YOU BEGAN ACTUALLY TELLING US ABOUT THE OCCASIONS
OTHER THAN THOSE.

A. ONE OF THE YEARS, 1981, I THINK THE QUESTION WAS: HE
WAS IN FACT IN POSSESSION OF TWO HOMES IN WASHINGTON, ON
DECEMBER 31 OF THE PRECEDING YEAR, AND THE STATUTE EXEMPTS ONLY
ONE HOME, PRESUMPTIVELY TO PREVENT SPECULATION IN REAL ESTATE
BY THE APPEARANCE OF OWNING A HOME. THE REASON HE HELD THE
SECOND HOME WAS THAT IN THE TRANSFER OF RESIDENCE FROM ONE HOME
TO THE OTHER, THE REAL ESTATE MARKET CREATED A PROBLEM, AND HE
WAS STUCK WITH THE HOUSE FOR A PERIOD OF MONTHS.

1 ADVISED HIM THAT I THOUGHT THE PURPOSE OF THE

STATUTE WAS OTHER THAN A BRIDGE-TYPE SI&UATION, THAT I DIDN'T
THINK THAT IT WAS RESPONSIVE TO THE REQUEST OF THE FORM OF THE
COMMITTEE. :

Q. SO0, THEREFORE, THE ITEM SHOULD NOT BE LISTED ON THE
FORM?

A. YES, SIR,. ONE OF THE HOUSES WAS EXCLUDED, THE ONE IN

WHICH HE DID NOT RESIDE AT THE TIME. AND THE OTHER, OF COURSE,

L
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WAS NOT REPORTED WAS BECAUSE THAT WAS HIS RESIDENCE, AND HE
DISPOSED OF IT IN A MATTER OF A COUPLE OF MONTHS AT SOME
MARGINAL LOSS.

Q.  AND THERE WAS ANOTHER OCCASION, BEYOND THAT?

A. THERE WAS AN OCCASION Y BELIEVE IT WAS EARLIER, I
BELIEVE IT WAS FOR THE 1980 YEAR, IN WHICH THERE WAS A QUESTION
OF THE NATURE OF AN ESCROW AGREEMENT FOR THE TRANSFER OF
CERTAIN BUSINESS PROPERTY AND THE DISCUSSION WAS WHETHER OR NOT
AN ESCROW AGREEMENT WHICH WAS ESSENTIALLY AN ACCUMULATION OF
PURCHASE MONEY WAS COVERED UNDER THE STATUTE, AND I AM
EMBARRASSED TO ADMIT, I DON'T REMEMBER WHICH WAY I ADVISED HIM
AT THE TIME.

Q.  NOW, ABOUT WHAT TIME OF THE YEAR WOULD THIS ADVICE
GENERALLY BE SOUGHT, AND WOULD YOU PROVIDE IT?

A. WITHIN A WEEK OR TWO OF THE REQUIREMENT THAT THE FORM
BE FILED. IT WOULD USUALLY BE IN THE EARLY PART OF MAY. ON
ONE OCCASION IT WAS ON THE FILING DATE ITSELF.

Q. AND THE DISCUSSIONS WITH THE CONGRESSMAN WERE IN HIS
OFFICE HERE?

A. YES, SIR. MY DESK IS A FEW FEET FROM HIS OFFICE.

Q. LET ME LEAVE THAT SUBJECT THEN, MR. MCKENNA, AND GO
AND DIRECT YOUR ATTENTION, SPECIFICALLY, TO 1981 AND THE MONTH
OF APRIL IN 1981. DO YOU RECALL PARTICIPATING AT THAT TIME IN
ANY DISCUSSIONS CONCERNING THE RECEIPT OF WHAT HAS COME TO BE

KNOWN AS A BLACKMAIL LETTER?
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A. YES, SIR.

Q. COULD YOU DESCRIBE?

A, ON THURSDAY OF THAT WEEK, WHICH I THINK WAS APRIL 2,
THE CONGRESSMAN CALLED ME INTO HIS OFFICE AND ADVISED ME THAT
HE RECEIVED A TELEPHONE CALL FROM AN ATTORNEY FOR THE PARTY WHO
RECEIVED THE BLACKMAIL NOTE ADVISING MR. HANSEN THAT THE TERMS
OF THE NOTE IMPLICATED HIM IN AN ALLEGATION OF BRIBERY.

ﬁE SAID THAT HE BAD DEMANDED THAT A COPY OF THE NOTE
BE SENT TO HIM, AND EXPRESSED HIS INTENTION OF IMMEDIATELY
GOING TO THE ATTORNEY GENERAL AS SOON AS HE GOT A COPY QF THE
NOTE TO PRODUCE.

Qe CONGRESSMAN HANSEN SAID THAT TO YQU?

A. YES, SIR. I CONCURRED IN THAT OPINION, I FELT THAT
1T WOULD HAVE BEEN IMPROVIDENT TO NOT DELIVER THE THING. IF HE
DESCRIBED IT TO ME AS IT REALLY EXISTED IT WOULD CLEARLY HAVE
BEEN A FELONY, AT LEAST UNDER THE MAIL STATUTES, AND I FELT
THAT HE HAD NO OPTION, HE HAD TO REPORT IT, WHICH IS WHAT HE
ALREADY DECIDED TO DO ANYWAY.

THE NEXT DAY THAT ATTORNEY OR ANOTHER ONE APPEARED IN
THE OFFICE WITH A COPY OF THE INSTRUMENT AND MY RECOLLECTION IS
THAT MR. HANSEN UNABLE TO GET TO THE ATTORNEY GENERAL SETTLED
FOR APPOINTMENT WITH ASSOCIATE OR ASSISTANT ATTORNEY GENERAL, A
MAN NAMED GIdLIANI; FOR THE SUCCEEDING MONDAY AT 11 O;CLOCK.

PURSUANT TO THAT APPOINTMENT, MR. RUNFT, WHO WAS HIS

ATTORNEY, WHOSE NAME I HAVE MENTIONED, MR. IRWIN, WHO IS AN

34-569 0 -~ 84 ~ 88
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ATTORNEY FOR THE RECIPIENT OF THE BLACKMAIL NOTE -=

Q. WHO WAS THE RECIPIENT OF THE BLACKMAIL NOTE?

A. NELSON BUNKER HUNT. -~ MR. HANSEN AND MYSELF, WENT
TO THE JUSTICE DEPARTMENT. I THINK THE‘APPOIﬂTﬁENT WAS 11
O'CLOCK AND IT LASTED ABOUT A HOUR AND 10 MINUTES.

Q. AND AT THAT MEETING AT THE JUSTICE DEPARTMENT, DID
CONGRESSMAN HANSEN DESCRIBE THE TRANSACTION THAT WAS THE
SUBJECT OF THE BLACKMAIL LETTER?

A. YOU MEAN THE SILVER, THE 87 THOUSAND DOLLARS IN SILVER?

Q. THAT IS RIGHT?

A. YES, SIR, HE EXPLAINED TO MR. GIULIANI AND AN
ASSOCIATE NAMED CARUSO THAT MRS. HANSEN HAD TRANSACTED A
EUSINESS ARRANGEMENT IN THE COMMODITIES FUTURE MARKET, AND HAD
INDEED MADE A PROFIT OF 87 THOUSAND DOLLARS, AND THAT
UNDOUBTEDLY WAS THE SOURCE OF THE NUMBER IN fHE BLACKMAIL NOTE,
AND EXPLAINED THE GENERAL NATURE OF THE TRANSACTION.

Q. DID YOU, IN EITHER OF THE DISCUSSIONS WITH CONGRESSMAN
HANSEN PRIOR TO THE MEETING OR IN THE MEETING ITSELF DISCERN
RﬁY RELUCTANCE OR HESITATION ON HIS PART TO DISCLOSE ANY PART
OF THAT TRANSACTION?

A NO, ONE OF THE PRICES WHICH WE HAD DISCUSSED FRIDAY,
THE PRECEDING FRIDAY WAS THAT IT WAS INEVITABLE THAT IN
ADDITION TC LOOKING FOR THE BLACKMAILER THEY WOULD LOCK FOR HIS
JUSTIEIC&TION, S0 THERE WAS SUBSTANTIAL REASON TO BELIEVE MR.

HANSEN WOULD BE UNDER INVESTIGATION TO DETERMINE WHETHER OR NOT
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EE WAS IN FACT THE RECIPIENT OF A BRIBE OR A BRIBE ATTEMPT FROM
THIS MR. HUNT.
HE EXPRESSED THAT TO THE ASSISTANTJATTORNE! GENERAL,

MR. GIULIANI ON THE OCCASION OF THAT MEETING, THAT HE RNEW HE
WAS GOING TO BE SUBJECT TO INVESTIGATION.

Q. AND WHAT WAS MR. HANSEN'S REACTION TO THAT? WAS HE
READY TO UNDERGO ANY INVESTIGATION?

A. IT WASN'T A PROBLEM. OUT OF CAUTION I EXPLAINED TO
HIM WHAT THE CONSEQUENCES OF REVEALING SUCH A DOCUMENT WERE,
AND HE SAID WELL THAT IS THE WAY IT IS.

Q. ALL RIGHT. AFTER YOU RETURNED FROM THE DEPARTMENT OF
JUSTICE, DO YOU RECALL WHAT HAPPENED THAT AFTERNOON?

A. I RECALL SITTING AROUND WAITING FOR A PROMISED
INVESTIGATOR OR INVESTIGATING TEAM TO SHOW UP IN THE OFFICE.

THERE WAS A TELEPHONE CALL FOR I THINK IT WAS MR.

IRWIN, THE ATTORNEY FROM DALLAS, WHICH GOT HIM ANNOYED BECAUSE
THE CALLER ALLEGED HIMSELF TO BE FROM THE JUSTICE DEPARTMENT
AND WANTED A TELEPHONIC COMMUNICATION, AND MR. IRWIN THOUGHT
THAT WAS INAPPROPRIATE. MR. HANSEN FELT THAT THAT WAS NOT THE
WAY HE HAD BEEN PROMISED THEY WOULD START ON THE MATTER, AND HE
CALLED THE DEPARTMENT OF JUSTICE, AND SOMETIME SUBSEQUENT TO
THAT, I REMEMBER THAT IT WAS IN THE EARLY EVENING, TWO F B I
MEN SHOWED UP, MR, TRAILER AND MR, HOY.

Q. IS IT FAIR TO SAY THAT CONGRESSMAN HANSEN WAS

INSISTING ON A PROFESSIONAL INVESTIGATION OF THAT MATTER?
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A.  THAT IS WHAT HE WENT TO THE JUSTICE DEPARTMENT TO GET,
AND THAT IS WHAT HE ASKED FOR WHEN MR. IRWIN SUGGESTED THAT
THEY WERE NOT PREPARED TO PROCEED EXPEDITIOUSLY.

Q.  AND THAT IS WHAT HE ASKED FOR ON THE TELEPHONE IN THE
CONVERSATION WITH THE JUSTICE DEPARTMENT?

A.  HE WAS QUITE ANNOYED THAT THEY WERE NOT.DOING WHAT
THEY PROMISED TO DO WHICH WAS TO GET ON IT QUITE PROMPTLY.

Q.  LET ME TAKE YOU BACK FROM APRIL OF 1981, MR. MCKENNA,
TO THE MIDDLE OF 1980, AND, SPECIFICALLY, LET ME PUT BEFORE YOU
WHAT IS IN EVIDENCE AS DEFENDANT'S EXHIBIT 12. AND ASK YOU
WHETHER YOU RECOGNIZE THAT VOLUME?

A. YES, SIR. IT IS A COPY OF A BOOK WRITTEN JOINTLY BY
MR. HANSEN AND THE OTHER NAME, THE OTHER PERSON IS LARRY
ANDERSON. I HAD SOME SMALL PART IN DRAFTING THE FINAL TWO
SECTIONS OF IT. -

Q.  THE FINAL TWO SECTIONS OF IT?

A. YES, SIR.

Q. COULD YOU TELL US WHAT THE SUBJECT OF THAT BOOK IS?

A. THE SUBJECT OF THE BOOK IS A DISCLOSURE OF VARIOUS
CASES INVOLVING A FEDERAL AGENCY'S INAPPROPRIATE ACTIONS
AGAINST INDIVIDUALS AND GROUPS IN THE SOCIETY.

Q.  YOU 5AY A FEDERAL AGENCY, WHICH FEDERAL AGENCY?

- A.  THE INTERNAL REVENUE SERVICE.
Q.  AND WAS THAT A SUBJECT THAT WAS OF INTEREST TO

CONGRESSMAN HANSEN, THE ABUSES OF THE INTERNAL REVENUE SERVICE?
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A. YES, SIR, HE HAD HAD OCCASION IN 1976 BEFORE MY COMING

WITH HIM, TO HAVE HAD 70 INTERCEDE.

MR. WEINGARTEN: MAY WE APPROACH THE BENCH?

THE COURT: YES.

AT THE BENCH:

MR. WEINGARTEN: I RESPECTFULLY REQUEST A PROFFER. I
WAS WONDERING WHAT MR. LEWIN IS ANTICIPATING ELICITING FROM
THIS WITNESS TO WHAT EXTENT HOW FAR BACK WE ARE GOING?

MR. LEWIN: NOT FAR. QUITE HONESTLY. T DON'T KNOW
WHAT HE IS REFERRING TO. I THINK A GRAND TETON THING IN *75.
I WAS NOT EXPECTING AIM TO BE THAT DETAILED ON IT. I JUST
WANTED HIM GENERALLY TO GIVE ME A DESCRIPTION OF WHAT THE BOOK
IS ABOUT.

THE COURT: IS HE GOING TO RELATE CONCERNING THE
EXAMPLES OF ABUSE?

MR. LEWIN: YES. AND I WANTED TO INDICATE THAT IT HAS
BEEN PUBLISHED SOMETIME BEFORE 1380 THAT CONGRESSMAN HANSEN HAD
BEEN FOLLOWING THE ABUSES OF THE INTERNAL REVENUE.

THE COURT: AND THAT WILL END IT? '

MR. LEWIN: THE SUBJECT MATTER BUT THE BOOK AND THE
OTHER MATTER CONTINUES IN THE FUTURE. IT IS PART OF THE
DEVELOPMENT OF TAXPAYERS.

THE COURT: WE ARE LEADING INTO ITS ASSOCIATION WITH
TAXPAYERS? '

MR. WEINGARTEN: DO YOU KNOW HOW LONG YOU WILL BE, DO
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YOU THINK YOU WILL FINISH?

MR. LEWIN: I AM NOT SURE I AM GOING TO FINISH.

THE COURT: EVEN IF YOU DON'T FINISH, YOU WILL
CERTAINLY NOT FINISH.

MR. WEINGARTEN: I THINK I CAN COLLECT MY NOTES BETTER
IF IT IS 10 TO 7 IF WE START IN THE MORNING.

THE COURT: SORT OF CLUE ME. YOU CAN GET SOME
BACKGROUND IN THERE. WE ARE GOING TO STOP AROUND 7 IN ANY
EVENT.

IN OPEN COURT;

THE COURT: MR. MCKENNA, PLEASE RESUME THE STAND.

BY MR, LEWIN:

0. WITHOUT GOING INTO ANY SPECIFIC DETAIL ABOUT
panr:cuiaa THINGS IN THE PAST, IS IT A FACT THAT CONGRESSMAN
HANSEN INTERESTS IN THE ABUSES OF THE INTERNAL REVENUE SERVICE
DATED BACK FOR A SUBSTANTIAL PERIOD PRIOR TO 19802

A. AT LEAST FOUR YEARS.

Q. AND AS A RESULT OF HIS INTERESTS, HE, TOGETHER WITH
MR. ANDERSON HAD WRITTEN THIS BOOK, AND YOU SAY YOU ASSISTED
SOMEWHAT?

A. IN THE FINAL TWO SECTIONS, YES.

Q0  WHAT SPECIFICALLY ARE THE FINAL TWO SECTIONS?

A. THE FINAL TWO SECTIONS ARE PROPOSALS FOR REMEDIAL
LEGISLATIVE ACTION. ' . ‘

Q. AND IS IT FAIR TO SAY THAT YOU DRAFTED THOSE OR WORKED
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ON THE DRBFTINQ OF THOSE SECTIONS?
A.  OF THOSE SECTIONS, YES.
I PREPARED THE FIRST DRAFT.
Q. AND YOU SAY THESE ARE SOLUTIONS TO THE PROBLEM OF WHAT,
OF ABUSES OF THE INTERNAL REVENUE SERVICE?
A. PROPOSALS FOR SOLUTIONS.
Q. RIGHT. PROPOSED SOLUTIONS, SPECIFICALLY, WHAT WERE
THOSE PROPOSED SOLUTIONS?
MR. WEINGARTEN: I DON'T KNOW IF WE HAVE TO APPROACH
THE BENCH. BUT I OBJECT.
MR. LEWIN: WELL, THIS ALL LEADS UP.
THE COURT: LET'S GET TO THE OTHEB MATTER BECAUSE WE
ARE NOT GOING TO GET INTO THOSE nawains.
MR. LEWIN RIGHT.
BY MR. LEWIN:
Q. THEY WERE PROPOSALY FOR HOW TO DEAL WITH THE PROBLEM,
RIGHT?
A.  YES, SIR.
Q. COULD YOU JUST TELL US WHAT THOSE PROPOSALS WERE?
A. ONE WAS THE PROPOSAL TO LIMIT THE COLLECTION PRACTICES
OF THE INTERNAL SERVICE TO WHAT IS CALLED THE FAIR DEBT
COLLECTION PRACTICES ACT. THE OTHER WAS TO ABANDON THE
PROGRESSIVE TAX RATE, AND INSTITUTE A SINGLE RATE THAT HAS COME
TO BE CALLED A FLAT RATE TAX. |

Q. 50 THOSE WERE THE TWO PRQPOSALS FOR LEGISLATIVE ACTION
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THAT WERE SUGGESTED IN THAT BOOK?

A. YES, SIR.

Q. NOW, COULD YOU JUST DESCRIBE FOR THE COURT AND JURY,
IN GENERAL TERMS, FROM YOUR EXPERIENCE IN CONGRESSMAN HANSEN'S
OFFICE WHAT HIS APPROACH WAS TO LEGISLATIVE MATTERS. HOW WOULD
HE APPROACH DEALING WITH SITUATIONS THAT REQUIRED SOLUTIONS, IN
AN OVERALL GENERAL WAY?

A. MR. HANSEN IS WHAT WE CALL A POPULIST. HIS RELIANCE
IS MORE ON GRASS ROOTS SUPPORT, THAN THE STRUCTURAL ORGANIZED
OPERATION OF THE LEGISLATURE IN ITS NORMAL FUNCTION. IF HE
DECIDES THAT HE IS TO PURSUE AN ISSUE, HE PURSUES IT BY GOING
OUTWARD TO THE PEOPLE AND STATING A NEED AND OBJECTIVE, AND
THEN SEEKING THEIR ASSISTANCB IN ARRANGING TO HAVE THE CONGRESS
TAKE AN INTEREST IN THE PROBLEM THAT HE IS BDDRESSING.

Q. WAS IT FROM YOUR EXPERIENCE IN HIS OFFICE HIS PRACTICE
TO TRY TO GENERATE PUBLIC SUPPORT IN THE WAY OF LETTERS AND
POSTCARDS AND CALLS IN TO THE CONGRESSMEN ON MATTERS WITH WHICH
HE WAS CONCERNED?

A. THAT IS THE WAY HE HAS OPERATED -- .THE THREE-- OTHER
THAN TH1S-- IN MY TIME THERE. HE BEGINS A MAIL CAMPAIGN,
ORGANIZES AN AD HOC COMMIT?EB OF SOME KIND, PROPOSES A SOLUTION,
AND SOLICITS THE GENERAL PUBLIC TO RESPOND TO THAT SOLUTION BY
WRITING THEIR CONGRESSMAN SAYING SUPPORT, WHATEVER IT IS THAT
MR. HANSEN IS AT THAT MOMENT ESPOUSING.

Q. WITH REGARD TO THIS MATTER OF CORRECTING THE ABUSES OF

.
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THE INTERNAL REVENUE SERVICE, DID THE CONGRESSMAN FOLLOW
ESSENTIALLY THE SAME COURSE?

A YES, SIR.

Q. ALL RIGHT. COULD YOU TELL US WHAT IN TERMS OF
APPROACH WAS DESIGNED TO BE DONE THE WITH REGARD TQ EFFORTS TO
CORRECT THE ABUSES OF THE INTERNAL REVENUE SERVICE?

A. WELL, THE 3 ELEMENTS WERE THIS, AS A DEVICE TO REACH
THE GENERAL PUBLIC WITH WHAT HE PERCEIVED TO BE THE PROBLEM.

Q. THIS, YOU ARE POINTING TO?

A, I AM SORRY. TRE BOOK AS A STIMULANT TO POPULAR
RESPONSE TO HIS PROPOSALS; THE PROPOSALS, THEMSELVES, WHICH I
JUST MENTIONED.

Q. THE LEGISLATIVE PROPOSALS?

A. THE LEGISLATIVE PROPOSALS; AND @N ORGANIZATION TO
Focus THA; MASS RESPONSE BACK TO THE CONGRESSMAN.

Q. S0 FAR AS YOUR DISCUSSIONS WITH THE CONGRESSMAN, IN
1988, WAS IT HIS INTENTION TO FOLLOW THAT 3-PART COURSE AT THAT
TIME?

A. YES, SIR, WE WERE OPERATING UNDER THE ASSUMPTIbN THAT
WE WOULD DO ALL 3 THINGS, RELATIVELY CONTEMPORANEQUSLY.

Q. NOwW, WHEN WAS THAT BOOK YOU HAVE LYING BEFORE YOU
PUBLISHED?

A. MY RECOLLECTION IS OCTOBER 1280. IT DOESN'T SAY, BUT
I THINK IT WAS OCTOBER 1980.

Q. AND WHO WAS THE PUBLISHER OF THAT BODK?
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A MR. HANSEN, HIMSELF, IT SHOWS POSITIVE PUBLICATION.
THAT IS THE CONGRESSMAN.

s IT WAS JUST HE PERSONALLY FINANCED THE PRINTING OF IT?

A, YES, SIR.

Q. AND THE DISTRIBUTION?

Aa EVERYTHING.

2. AND WERE EFFORTS MADE TQ SELL THE BOOK AT THAT POINT?

A, VIGOROUS EFFORTS WERE MADE. HE HAD INVESTED AT THAT
TIME A SUBSTANTIAL SUM OF MONEY IN IT.

Q. OF MONEY FROM HIS OWN PERSONAL FUNDS, HIS AND MRS.
HANSEN'S PERSONAL FUNDS?

A YES, SIR.

Q. TO YOUR KNOWLEDGE, AT THE FIRST STAGE WHEN THAT BOOK
WAS PUBLISHED, DID THE CONGRESSMAN HAVE IN MIND THE POSSIBILITY
OR LIKELIHOOD THAT HE MIGHT REALIZE A PERSONAL PROFIT IN TERMS
OF THE SALE OF THAT BOOK?

A. OH, CERTAINLY, HE WAS IN FACT IN A POSITION OF
SUBSTANTIAL DEBT. THE BOOK UNDOUBTEDLY COULD HAVE ASSISTED HAD
IT SHOWN A PROFIT, AND HE ISSUED THE BOOK CERTAINLY PARTLY AT
LEAST FOR PROFIT MOTIVES.

Q. YOU MENTIONED HE WAS IN DEBT. YOU KNEW HE WAS IN
SUBSTANTIAL DEBT?

A. IT WAS A MATTER OF PUBLIC KNOWLEDGE, YES, SIR. |

Q. AND YOU KNEW ALL THE BACKGROUND THAT WENT BACK TO THE

PROPERTY SETTLEMENT AGREEMENT THAT WAS SIGNED?
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A. WELL, I HAD READ THOSE FILES.

Qe WAS THERE A TIME LATER IN THE EFFORT WHEN THAT BOOK OR
A SUBSEQUENT FORM OR VERSION OF IT WAS IN FACT USED AS PART OF
ANOTHER PORTION OF THIS 3-PART EFFORT?

A. YES, SIR, THE OkIGINAL MATLINGS, THE ORIGINAL MASS
MAILINGS USED THIS BOOK AS A PREMIUM. ¥YOU ARE RIGHT. I AM NOT
SURE IT WAS THIS BOOK. IT MIGHT HAVE BEEN THE SUBSEQUENT BOOK.
ULTIMATELY OR LATER THAN THE PUBLICATION OF THIS, MR, HANSEN
SOLD THE RIGHTS OF THE BOOK TO SIMON AND SCHUSTER, A NEW YORK
PUBLISHING HOUSE. IT CAME QUT IN A DIFFERENT FORMAT. 'IT-WAS
ESSENTIALLY THE SAME BODK. B

THIS, OR THE SIMON AND SCHUSTER BOOK WAS USED AS a
PREMIUM IN THE MASS MAILINGS, TO INDUCE BPEOPLE T0 GIVE IF-- MY
RECOLLECTION 15 IF THEY GAVE 20 DOLLARS OR MORE THEY WOULD GET
A FREE BOOK. _ |

Q. YOU ARE SPﬁAKINd OF A SUBSEQUENT EDITION, WHICH YoUu
SAY WAS SUBSTAN*IAZLY THE SAME. I PLACE BEFO&E You DEFENDANT'S .
EXHIBIT 21 AND ASK YOU IS THIS WHAT YOU ARE REFERRING TO?

A, THIS IS THE BOOK PUBLISHED BY SILON AND SCHUSTER, YES,
SIR.

Q. WERE THERE -~ ALL RIGHT. THE SECOND_ASPBCT THAT YoUu
SPOKE OF, MR. MCKENNA, WAS THE LEGISLATIVE ASPECT, IS THAT
CORRECT?

A. THAT IS RIGHT, THAT IS CORRECT.

Q. AND WERE STEPS TAKEN WITH REGARD TO THAT, IMPLEMENTING
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THAT?
A. YES MR. HANSEN INTRODUCED H R 4003,
MR. LEWIN. MAY WE APPROACH THE BENCH, YOUR HONOR?
THE COURT: YES, SIR.
AT THE BENCH:

THE COURT: I TAKE IT, IT IS THE 3 BITS OF LEGISLATION

WE HAVE DISCUSSED?

MR. LEWIN: PURSUANT TC YOUR HONOR'S RULING WE DRAFTED

THIS STIPULATION. I UNDERSTAND THE GOVERNMENT HAS SOME PROBLEM

WITH THE STIPULATION.

THE COURT: DO YOU HAVE THE BILLS THAT ARE THE SUBJECT

MATTER OF THAT?

| THE PROPOSED STIPULATION WHICH IS NOW SIGNED, " IT IS
HEREBY STIPULATED AND AGREED BY THE PARTIES ON JULY g, 1981,
THAT CONGRESSMAN HANSEN INTRODUCED H R 4093, THE TAXPAYER
PROTECTION ACT. " THIS IS DEFENDANTS EXHIBIT 43. AND I JUST
WANT TO SEE.

AND THEN, ON OCTOBER 22, 1981, THE STIPULATION GOES ON
TO SAY, CONGRESSMAN HANSEN INTRODUCED IN CONGRESS H R 4821, THE
TAX SIMPLIFICATION ACT.

AND ON NOVEMBER 10, 1981, CONGRESSMAN HANSEN
INTRODUCED IN CONGRESS H R 4931, A REVISED BILL ENTITLED
"TAXPAYER PROTECTION ACT., "

THAT CONCLUDES THE STIPULATION.

MR. WEINGARTEN: OUR HESITANCY ONLY INVOLVED A REQUEST
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FOR CLARIFICATION. DOGS THIS MEAN THAT WE CAN DO LIKEWISE,
INTRODUCE LEGISLATION, WITH THE SAME SORT OF STIPULATION?

MR. LEWIN: WE JUST WANTED THAT FILED BEFORE —-

THE COURT: AS I UNDERSTAND, THE LEGISLATION WILL NOT
BE INTRODUCED. THE STIPULATION WILL INDICATE AND ADVISE THE
JURY THAT THERE HAS BEEN SUCH LEGISLATION INTRODUCED AND IT IS
A SHORTHAND VERSION PRESUMABLY OF THE 3 LINES OR SO THAT GO
RIGHT BENEATH THE H R NUMBER OR THE TWO LINES. I DON'T KNOW
WHICH BILL YOU ARE LOOKING AT. .

NO PROBLEM WITH THEM. YOUR CONCERN IS, I TAKE IT, CAN
YOU HAVE QUID BRO QUOT IS THAT IT?

MR. WEINGARTEN: YES.

MR. LEWIN: I HAVE NO IDEA WHAT MR. WEINGARTEN —-

MR. WEINGARTEN: SO WE DON'T BEAT AROUND THE BUSH, WE
REPRESENT TO THE COURT THERE IS A BILL INTRODUCED BY \
CONGRESSMAN HANSEN JANUARY 15, 1979, ONE DAY BEFORE THE SILVER
CONTRACTS WERE PURCHASED WE BELIEVE WE CAN SHOW WAS OF PECULIAR
BENEFIT TO NELSON BUNKER HUNT AND SIMPLY STATED IF THERE IS A
STIPULATION. I AM NOT SURE WHETHER OR NOT THIS STIPULATION
MEETS ALL RAMIFICATIONS. IF WE ARE GOING TO INTRODUCE
LEGISLATION OF CONGRESSMAN HANSEN, WE SHOULD BE ABLE TO DO
EXACTLY LIKEWISE.

THE COURT: WE ARE NOT INTRODUCING THE LEGISLATION PER
SE. WE ARE INTRODUCING A STIPULATION THAT THERE WAS

LEGISLATION ON A DATE WITH THE SPECIFIC H R NUMBER WITHOUT ANY
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OTHER DETAIL.

ONE IS5 INDICATED, TAXPAYERS PROTECTION, ONE IS CALLED
TAXPAYERS PROTECTION ACT AND ONE IS CALLED TAX SIMPLIFICATION
ACT. NOW THE LEGISLATION DOES STATE-- IT SAYS UNDER THE TITLE.
1S THAT WHERE YDU TOOK THE INFORMATION FROM, GENTLEMEN?

MR. WEINGARTEN: THEN, I GUESS WHAT I AM SAYING DOESN'T
HAVE TO BE MET AT THIS MOMENT.

THE COURT: I DON'T THINK SO. AND I DON'T ENVISION
THE PROBLEM THAT I THINK YOU ENVISION AT THIS MOMENT. NOW
DEFENSE COUNSEL IS NOT GOING TO AGREE AT THE TIME YOU WISH TO
DO SOMETHING WITH THE OTHER MATTER, THAT THEY WILL ENTER INTO A
STIPULATION. I DON'T KNOW WHETHER THEY WILL ENTER INTO A
STIPULATION OR NOT.

MR. LEWIN: WE CERTAINLY ARE NOT WAIVING ANYTHING AT
THIS TIME. WE THINK THIS 15 ADMISSIBLE AND WHATEVER MR.
WEINGARTEN WANTS TO PRESENT, WE WILL CONSIDER IT AT THAT TIME.

MR. WEINGARTEN: WE WILL AFFIX QUR SIGNATURES AND WE

WILL BE HAPPY TO.
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CIN OPEN COURT)

THE COURT: WE WILL ONLY BE ABOUT 35 MINUTES MORE,
LADIES AND GENTLEMEN. THE MERE FACT THAT YOU SEE A CHANGE
OF THE REPORTERS DUES NOT SIGNIFY THAT WE ARE GOING ON FOR-
EVER TONIGHT. OUNLY FOR ABOUT 35 MORE MINUTES, GIVE OR TAKE
A FEW MOMENTS.

WE HAVE A STIPULATION THAT MR. LEWIN 1 UNDERSTAND
IS GOING TO READ INTO THE RECORD AS SOON AS THE REPORTER IS
READY TU LEAVE,

WE'RE READY. THANK YOU. YES, MR. LEWIN.

MR. LEWIN: LADIES AND GENTLEMEN OF THE JURY, THIS
TS STIPULATION NO. 12: "IT IS HEREBY STIPULATED AND AGREED
BY THE PARTIES THAT ON JULY g9, 1981,.CONGRESSHAN HANSEN
INTRODUCED IN CONGRESS H.R, 4093, A BILL ENTITLED TTHE TAX-
PAYER PROTECTION ACT.' ON OCTOBER 22, 1981, CONGRESSMAN
HANSEN INTRODUCED IN CONGRESS H.R. 4821, A BILL ENTITLED
"THE TAX SIMPLYFICATION ACT,' AND ON NOVEMBER 10, 1981,
CONGRESSMAN HANSEN INTRODUCED IN CONGRESS H.R. 4931, A REVISED
BILL ENTITLED 'THE TAXPAYER PROTECTION ACT, 't

THE COURT: ALL RIGHT. LADIES AND GENTLEMEN OF
THE JURY, AS WITH ALL PRIOR STIPULATIONS, YOU MAY CONSIDER
THAT STIPULATION AS UNDISPUTED EVIDENCE.

MR. MCKENNA, WILL YOU RESUME THE WITNESS CHAIR,
PLEASE.

BY MR. LEWIN:
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Q  NOW, MR. MCKENNA, YOU HAVE HEARD THAT STIPULATION
READ. WERE THOSE THREE PIECES OF LEGISLATION THE LEGISLATIVE
PORTION OF THAT THREE-PART PROGRAM THAT YOU DESCRIBED FOR
us?

A YES, SIR.

Q@  NOW, THE OTHER =- THE THIRD PORTION I THINK THAT
YOU DESCRIBED FOR US WAS THE ORGANIZATION DF A GRASS ROOTS
MOVEMENT.

A YES, SIR.

Q  AND COULD YOU TELL US WHAT STEPS, IN YOUR EXPERIENCE
WITH CONGRESSMAN HANSEN, ARE DRDINARILY TAKEN AS INITIAL
STEPS IN THAT REGARD.

A NORMALLY, THE CONGRESSMAN CASTS ABOUT FOR AN
EXISTING ORGANIZATION TO WHICH HE CAN ATTACH ThIS PARTICULAR
PROGRAM WHICH HE WISHES TO ESPOUSE, AND USES THAT ORGANIZATION
AS THE PARENT GROUP FOR WHATEVER PROJECT 1T IS HE HAS IN MIND
THAT OPTION WAS CONSIDERED AND REJECTED BECAUSE OF THE NATURE
OF THIS PARTICULAR PROJECT. AND BY MID-1881, IT WAS CLEAR
THAT WE WOULD HAVE TO ORGANIZE A NEW GROUP.

THERE WAS SUBSTANTIAL DISCUSSIONS AT THAT TIME WITH
A GENTLEMAN NAMED JARMAN —-

Q  COULD YOU SPELL THAT?

A J~A-R=M-A=N. GARY JARMAN, WHO IN FACT BECAME AN
OFFICER OF THE ORGANIZATION WHEN IT WAS FINALLY INCORPORATED

~- ABOUT THE FORM OF THE ORGANIZATION, WHETHER IT SHOULD BE
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DIRECTLY A TAX ORGANIZATION OR ANOTHER KIND QF GROUP TO WHICH
THIS PARTICULAR PROJECT WOULD BE AN INDIVIDUAL PRUJECT.

Q YOU MEAN A BROADER ORGANIZATIUN, AND THIS WOULD
BE ONE PROJECT OF A MORE ~--

A AN ORGANIZATION CONTEMPLATED TO BE BROADER, OF WHICH
THIS WOULD BE THE FIRST OF MANY PROJECTS, YES, SIR.

Q AND WERE THESE DISCUSSIONS CONCERNING SUCH AN
ORGANTIZATION AND SUCH AN EFFORT-IN PROGRESS IN 19817

A BEGINNING IN THE EARLY SUMMER OF 1981, WE HAD THESEH
DISCUSSIONS WHICH ULTIMATELY, AFTER SOME DISCUSSION ABOUT
WHO WOULD BE THE FUND-RAISER AND WHO WOULD MANAGE THIS AND
WHO WOULD DO THAT, THE INCORPORATION CAME ABOUT SOMETIME IN
SEPTEMBER OF 1981. -

Q 1 PLACE BEFORE YOU, MR. MCKENNA, WHAT 1 HAVE MARKED
AS DEFENDANT'S EXHIBIT 48 FOR IDENTIFICATION AND 43 FOR
IDENTIFICATION, AND I ASK YOU WHETHER YOU CAN IDENTIFY THOSE
DOCUMENTS.

A THE DOCUMENTS ARE,‘RESPECTIVELY, THE ARTICLES OF
INCORPORATION OF THE NATIONAL BUSINESS ECONUAIC FREZDOM
COUNCIL AND THE BY~LAWS OF THAT SAME ORGANIZATION.

Q AND WHAT WAS THE NATIONAL BUSINESS ECONOMIC FREEDOM
COUNCTL?

A IT WAS A CORPORATION WHICH MR. JARMAN, CONG#ESSMAN
HANSEN, AND 1 INCORPORATED, TO WHICH WE HAD INTENDED TO AND

DID APPEND THE ORGANIZATION WHICH WE CALL THE ASSOCTATIUN OF

34~569 0 ~ 84 - 89
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CONCERNED TAXPAYERS, AND THE NA?IONAL BUSINESS ECONOMIC
FREEDOM COUNCIL WAS JUST THE PARENT GROUP FOR THE ASSOCIATION
OF CONCERNED TAXPAYERS PROJECT.

Q WAS THERE SOME DISCUSSION PRIOR TO THE FORMATION
OF THIS ORGANIZATION AS TO PRECISELY WHAT KIND OF AN ORGANIZA-
TION UNDER THE INTERNAL REVENUE CODE SHOULD BE CREATED?

A YES, SIR. WE WERE GREATLY CONCERNED ABOUT WHETHER
OR NOT WE SHOULD SEEK WHAT IS CALLED A 501(C)(3) TAX EXEMPTION

Q WHAT 1S5 THE CONSEQUENCE OF HAVING A 501CCOC3) TAX
EXEMPTION?

A THE 501CCIC3) TAX EXEMPT ORGANIZATION IS LIMITED
IN PURPUSE TO CHARITABLE, EDUCATIONAL, SCIENTIFIC WORK. AND
IT 1S BOTH, ITSELF, EXEMPT FROM FEDERAL TAXES, AND DONATIONS
TO IT ARE EXEMPT UNDER A SEPARATE SECTION OF THE INTERNAL
REVENUE CODE, S50 THAT PEOPLE WHO DONATE TO A 501CCO(3) CAN
TREAT THEIR DONATIONS SIMILAR TO THEIR DONATIONS TO A CHURCH.

THE 501€C)¢3) PROVED UNDESIRABLE TO US, BECAUSE

WE WERE GREATLY CONCERNED AT THE TIME ABOUT CONFIDENTIALITY
AND ANONYMITY. THE CONFIDENTIALITY OF DONORS WAS A MATTER
OF GRAVE CONCERN FROM THE VERY BEGINNING TO US, SO WE OPTED
NOT TO ATTEMPT TO DO A 501(C)(3) AND, INSTEAD, INCORPORATED
THIS ORGANIZATION AS A 501(C)CH), WHICH IS, ON ONE SIDE,
AUTHORIZED TO INVOLVE ITSELF IN LEGISLATIVE INITIATIVES, BUT
ON THE OTHER SIDE, LOSES THE TAX EXEMPTIUN AS TO DONATIONS

FROM SUPPORTERS, THEY CANNOT DEDUCT CONTRIBUTIONS TO SUCH
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AN ORGANIZATION FROM THEIR OWN TAX RETURNS.

Q SO THE ORGANIZATION COULD BE ONE THAT COULD LOBSBY,
BUT TO WHICH CONTRIBUTIONS ARE NOT TAX-DEDUCTIBLE.

A THAT IS CORRECT, SIR.

MR. LEWIN: NOW, I OFFER DEFENDANT'S EXHIBITS 48
AND 49 IN EVIDENCE.
MR. WEINGARTEN: NO OBJECTION, YOUR HONOR.
THE COURT: THEY ARE IN EVIDENCE, WITHOUT OBJECTION.
(DEFENDANT'S EXHIBITS 48 AND 49
WERE RECEIVED IN EVIDENCE)
BY MR. LEWIN:

Q  THE LAST PAGE OF EXHIBIT 48 SPECIFIES THE THREE
INDIVIDUALS WHO ARE TO BE DIRECTORS, THE INITIAL BOARD oF
DIRECTORS OF THE NATIONAL BUSINESS ECONOMIC FREEDOM COUNCITL,
AND THEY ARE GEORGE HANSEN, UAMES MCKENNA -- THAT'S YOU; IS
THAT RIGHT?

A YES, SIR.

Q@  AND GEORGE HANSEN IS CONGRESSMAN HANSEN?

A THAT 1S CORRECT.

Q  AND GARY JARMAN. THAT IS THE INDIVIDUAL YOU WERE
MENTIONING BEFORE.

A YES, SIR.

Q  AND WAS IT YOUR TESTIMONY THAT THE ASSOCIATION OF
CONCERNED‘TAXPAYERS WAS TO BE A PROJECT OF THE NATIONAL

BUSINESS ECONOMIC FREEDOM COUNCIL?
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A YES, SIR. THIS DRGANIZATION, THE NATIUNAL BUSIHESS
ECONOMIC FREEDOM COUNCIL, WAS FORMED SPECIFICALLY FOR THE
PURPOSE OF SPAWNING THE ASSOCTATION OF CONCERNED TAXPAYERS.’

Q AND WHO WAS IT WHO WAS TO BECOME THE DIRECTOR, AS
IT WERE, OF THE A.C.T. GROUP?

A 1T WAS ANTICIPATED THAT MR. JARMAN WOULD ACT AS
THE EXECUTIVE DIRECTOR OF THE GROUP. MR. HANSEN WOULD BE
THE PRESIDENT, AND I WOULD BE THE VICE PRESIDENT, OR CHAIRMAN
AND VICE CHATRMAN, RESPECTIVELY. MR. JARMAN WOULD BE THE
TREASURER, AND fT WAS ANTICIPATED THAT HE WOULD BE THE
EXECUTIVE DIRECTOR WHEN THERE WAS ANYTHING TO DIRECT.

Q ALL RIGHT. WHAT WAS ANTICIPATED WOULD BE THE FIRST
MEASURES THAT THIS ASSOCIATION OF CO&CERNED TAXPAYERS WOULD
DO TO GATHER THE GRASS ROOTS SUPPORT THAT WAS CUNTEMPLATED?

A MR. HANSEN'S STANDARD PROCEDURE WAS CONTEMPLATED
HERE, THAT IS5, }0 ORGANIZE AND MAIL WHAT IS CALLED A DIRECT
MAIL EFFORT, THAT YOU SEND TO SPECIFIED INDIVIDUALS AN ENVELOPE
CONTAINING WHATEVER IT IS YOU ARE CONCERNED ABOUT AND WHAT-
EVER IT IS YOU PROPOSE TO DO ABOUT IT AND WHAT YOU ASK THEM
TO DO ABOUT IT. IT'S CALLED A DIRECT MAIL PACKAGE, AND IT
1S DISTRIBUTED IN ACCORDANCE WITH ADDRESSEES WHOM YOU ACQUIRE
FROM A SERVICE.

Q ‘THE DIRECT MAIL PACKAGE THAT IS SENT QUT SEEKS
CONTRIBUTIONS?

A OH, YES, SIR. THAT IS ONE OF ITS PRIMARY PURPOSES.
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Q DID HE == ['M SURRY. DID I INTERRUPT YOU?

A WELL, ITS OTHER PURPUOSE, OF COURSE, 15 TO SENSITIZE
THE RECIPIENT TO THE NATURE OF THE PROBLEM AND SOLICIT HIS
RESPONSE ON A POLITICAL OR LEGISLATIVE LEVEL.

Q I'™™ SORRY. SOLICIT HIS RESPONSE ON A ==

A POLITICAL OR LEGISLATIVE LEVEL, DEPENDING ON WHAT
THE PROBLEM IS.

Q WHICH MEANS, WHAT? I MEAN IN TERMS OF A POLITICAL
OR LEGISLATIVE -~

A YOU ARE ASKING HIM TO RESPOND BY ASKING HIS
CONGRESSMAN TO DO SOMETHING, WHATEVER IT HAPPENS TO BE AT
THAT TIME.

Q IN TERMS OF ACTUALLY TMPLEHENTING SUCH A PROGRAM,
WHO ACTUALLY DOES THE WRITING OF THE LETTER AND DETERMINING
WHAT GOES INTO AN ENVELOPE OF THAT KIND?

A THAT PACKAGE IS DEVELOPED BY DIRECT MAIL SPECTAL-
ISTS. THERE ARE A NUMBER OF SUCH COMPANIES WHICH HAVE GROWN
UP OVER THE YEARS WHICH SPECIALIZE IN PUTTING THIS PACKAGE,
THIS TYPE OF THING, TOGETHER. THEY DRAFT THE DOCUMENT -~
THE BASIC DOCUMENT, THE LETTER. THEY ADVISE ON THE KIND OF
CONTENTS: SHOULD YOU PUT A PIECE OF SLICK PAPER WITH A
PICTURE IN? WHAT SORT OF POSTCARD FOR RESPONSE; WHAT SORT
OF ENVELUPE ANTICIPATING SOMEBODY PUTTING A CHECK IN IT TO
COME BACK? THE WHOLE INTRICATE, COMPLICATED PROCESS IS

NORMALLY GIVEN TO ONE AGENCY, AND THAT AGENCY, SUBJECT TO
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THE DIRECTION OF THE PARTY HIRING HIM, PRODUCES ONE OF THESE
PACKAGES.

Q WAS THERE A PARTICULAR AGENCY THAT THE DIRECTORS
OF THIS GROUP HAD DETERMINED WOULD BE DUING THIS JOB?

A AFTER SUME DISCUSSION, THE GROUP RETAINED MARTIN
ADVERTISING AGENCY.

Q AND THAT WAS AN ADVERTISING AGENCY WITH NHI&H
CONGRESSMAN HANSEN HAD DEALT BEFURE?

A MARTIN ADVERTISING AGENCY HAD HAD PRIOR DEALINGS
WITH MR. HANSEN ON A BUSINESS BASIS, YES, SIR.

Q WERE THERE. OTHERS THAT WERE CONSIDERED AND RFJECTED?

A YES, THERE WERE. OR PERHAPS SINGULAR WOULD BE
BETTER. MR. JARMAN HAD SUGGESTED ANbALTERNATlVE.. WE HAD
SOLICITED FROM THAT ALTERNATIVE A SAMPLE WRITING, AND MR.
HANSEN WAS NOT ENTIRELY EPTHUSIASTIC ABOUT THAT SAMPLE AND,
THEREFORE, CHOSE TO GO WITH SUMEUNE HE KNEW.

Q NOW, WERE THE PLANS FOR SUCH A DIRECT MAIL SOLICI-
TATION BEING DISCUSSED IN THE SUMMER OF 198127

A IT WAS DISCUSSED EARLIER THAN THAT, BUT THEY WERE °
BEING DYISCUSSED IN THE SUMMER OF 1981,

Q AND AS OF THAT TIME, IN ORDER TO B.EGIN A MAIL
SOLICITATION OF THIS KIND, MR. MCKENNA, COULD YOU DESCRIBE
FOR US WHETHER THERE MAS TO BE ANY FINANCIAL INITIAL INVEST-

MENT?"

A THE WAY THAT THE COST OF SUCH AN ENDEAVOR IS BROKEN
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DOWN IS BY THE COST OF A SINGLE ENVELOPE, THE ENTIRE PACKAGE.
THOSE COSTS RUN ANYWHERE FROM 35 TO 50 CENTS PER DELIVERY,
PER ITEM SENT OUT. I DON'T KNOW SPECIFICALLY, BUT PERHAPS
AS MUCH AS HALF OF THAT MUST BE RAISED IN ADVANCE. SO0 THAT,
YES, THE FIRST THING YOU NEED IS SUBSTANTIAL START-UP MONEY.

Q  ALL RIGHT. WHAT IS THAT MONEY USED FOR? YOU SAY
YOU NEED MONEY IN ORDER TO HAVE THIS MAIL SOLICITATION.

WHAT DO YOU USE THE MONEY FOR?

A THERE ARE SOME COSTS WHICH YOU CAN DEFER ON A
BUSINESS BASIS, 10 DAYS, 30 DAYS, 60 DAYS. THERE ARE OTHERS
WHICH ARE, BY TRADITION AND PERHAPS ECONOMIC CAUTION, WHAT'S
CALLED UP FRONT. THE DIRECT MAIL OPERATOR HIMSELF USUALLY
WANTS HIS CREATIVE COSTS UP FRONT. SOMETIMES THE PRINTING
COSTS MUST BE PAID IN ADVANCE. THE COLLATERAL SERVICES FROM
PEOPLE WHO RECEIVE THE RETURNS AND PACKAGE THEM —- THEY ARE
CALLED A CAGING UPERATION -~

Q CAGING?

A C-A-G~T-N-G, 1S THAT PART OF THIS LITTLE COMPLEX
WHICH RECEIVES THE RETURN ENVELOPES, OPENS IT, TABULATES THE
CHECKS, AND REPORTS TO THE SPONSUR, WHOEVER THAT MIGHT BE.

THE ADVANCE COSTS DEPEND ENTIRELY UPOM THE SIZE
OF THE ANTICIPATED ORIGINAL MAILING.
Q@  NOW, HOW ABOUT THE MAILING LISTS, THE LISTS OF NAMES?
A 1'™ SORRY. THE MAILING LISTS THEMSELVES ARE DONE

ON A BASIS OF PER THOUSAND, SO MANY DOLLARS PER THOUSAND.
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THEY ARE NEVER DONE ON A BILLED BASIS -~ DEFERRED BILLING.
YOU PAY IN ADVANCE FOR THOSE, SOMETIMES AS MUCH AS MONTHS
IN ADVANCE OF YOUR ABILITY TO USE THE LIST.

Q SO THAT THERE ARE COMPANIES THAT PROVIDE LISTS OF
NAMES AND REQUIRE THAT THEY BE PAID FOR THOSE LISTS OF NAMES.

A YES, SIR. THEY ARE CALLED MAILING LIST COMPANIES,
AND THERE ARE AT LEAST THREE OR FOUR, TO MY KNOWLEDGE.

Q  AND HOW ABOUT THE POSTAL SERVICE? DOES IT REQUIRE
PAYMENT IN ADVANCE?

A YOU MUST ESTABLISH AN ACCOUNT FOR THE PAYMENT OF
THE BUSINESS RETURN ENVELOPES FOR REASONS OF SOLICITATION
TO MAKE IT AS EASY FOR SOMEBODY TO DONATE MONEY TO THE CAUSE
AS POSSIBLE. THE RETURN ENVELOPE, WHICH THEY CALL A "BRE",
A BUSINESS REPLY ENVELOPE, IS POSTAGE-FREE TO THE PERSON
SENDING IN THE CONTRIBUTION. POSTAGE IS GUARANTEED BY THE
ADDRESSEE ON THE ENVELOPE, AND THAT MUST BE PAID IN ADVANCE.
AN ACCOUNT 15 MAINTAINED IN THE POST OFFICE AGAINST WHICH
EACH LETTER IS CHARGED AS A DEBIT. THAT MUST BE PAID IN
ADVANCE, BASED, AGAIN, ON THE NUMBER OF OUTGOING ENVELOPES
AND THE ANTICIPATED RETURN.

Q  NOW, WAS IT EXPECTED IN THE SUMMER OF 1981 =~ AND
SPECIFICALLY, 1 AM REFERRING TO JULY AND AUGUST OF 1981 ==
THAT FUNDS WOULD BE NEEDED IMMINENTLY TO UNDERWRITE SUCH A
DIRECT MAIL CAMPAIGN? '

A WE WERE ANTICIPATING GUING INTG THE MAIL PROCESS
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RELATIVELY IMMEDIATELY, IN JULY. PART OF THE PROCEDURE 1S
TO PUT YOUR LEGISLATIVE PROPOSAL INTO PLACE AND THEN SOLICIT
THE GRASS RUOTS REACTION TO THAT LEGISLATIVE PROPOSAL WHILE
IT IS RELATIVELY NEW.

Q THE STIPULATION THAT HAS BEEN READ TO THE JURY
REFERS TO THE FACT THAT THE TAXPAYER PROTECTION ACT WAS
ACTUALLY INTRODUCED AS LEGISLATION ON JULY 9, 1981.

A THAT'S CORRECT.

Q SO IT WAS ABOUT THAT TIME THAT -- OR FOLLOWING THAT
TIME THAT THESE MAILINGS —- .

A WELL, WE WERE HOPEFUL THAT WE WOULD BE IN THE MAIL
SOMETIME IN THE MID-SUMMER TO LATE SUMMER OF 1981. THAT DID
NOT PROVE QUT TO BE THE FACT. '

Q DID CONGRESSMAN HANSEN EXPRESS TO YOU AT THAT POINT
ANY FIGURES AS TO THE NUMBER OF LETTERS HE WAS THINKING OF
SENDING OUT ON THIS PROJECT?

A YES, SIR. HE WAS TALKING IN TERMS OF A MILLION
LETTERS.

Q A MILLION LETTERS.

A WHICH I TRIED TO DISCOURAGE.

Q AND YOU DESCRIBED, I BELIEVE, PREVIQUSLY, THE COST
OF A LETTER, ONE LETTER IN SUCH A CAMPAIGN, AS COMING TO
WHAT? BETWEEN THIRTY -~

A BETWEEN 35 AND 50 CENTS, DEPENDING ON THE MATERIALS

IN -~ THE COST OF THE RAW MATERIALS IN THE LETTER.
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Q SO THE TOTAL COST FOR A MILLION LETTERS WOULD BE
BETWEEN $350,000 AND $500,0002

A 350,000 TO A HALF A MILLION; THAT'S CORRECT, SIR.

Q AND ABOUT HOW MUCH OF THAT WOULD HAVE TO BE PAID
IN ADVANCE TO START OFF SUCH A MAIL CAMPAIGN?

A SOMEWHERE BETWEEN ONE HUNDRED AND TWO HUNDRED
THOUSAND DOLLARS. IT WOULD BE DIFFICULT IN ADVANCE TO BE SURE.

Q WERE THERE REASONS WHY THIS MAIL EFFORT WAS NOT
DONE IN THE SUMMER?

A YES. THE P%OBLEM THAT WE DISCUSSED EARLIER HAD
AN EFFECT. WE WERE DEALING WITH THE INVESTIGATORY AGENCIES
WITH REGARD TO THE BLACKMAIL MATTER; THAT SLOWED US DOWN.
THE INEVITABLE DISAGREEMENTS AMONG ThE PARTIES AS TO THE TECH4
NIQUES TO BE USED AND THE PERSONNEL TO BE HIRED; THAT SLOWED
US DOWN.

THE NET EFFECT OF IT WAS THAT WE DIDN'T GET INTO

OPERATION UNTIL NEAR THE END OF THE SUMMER, RATHER THAN AS
WE ANTICIPATED, AT THE BEGINNING bF THE SUMMER.

Q THE REVISED TAXPAYER PROTECTION ACT WAS INTRODUCED
ON NOVEMBER 10, 1981, WASN'T IT?

A THAT'S CORRECT.

Q SO DID IT APPEAR AROUND THAT TIME AGAIN AS IF
SOMETHING MIGHT BE GENERATED?

A WELL, SPECIFICALLY, THE OTHER OF THE LATTER TWO

BILLS, 4821, WHICH IS OF ALL OF THEM THE EASIEST TO DRAFT ==
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IT IS A VERY SIMPLE BILL ~- WAS PUT INTO THE HOPPER -= WAS
INTRUDUCED INTO THE CONGRESS IN OCTUBER, WITH THE SPECIFIC - -
AS TO ITS TIMING, ANYWAY, WITH THE SPECIFIC IDEA OF PUTTING
MAIL OUT IN ORDER TO TAKE ADVANTAGE OF THE POPULARITY OF THAT
IDEA.

Q WITH REGARD TO MATLINGS, DID YOU ALSO HAVE TO PLAN
IN ADVANCE AS TO THE TIME WHEN THE MAILINGS WOULD BE MADE?

A THE PEOPLE WHO RENT YOU -- AND THAT IS THE LITERAL
TERM THAT THEY USE -~ RENT YOU OTHER PEOPLE'S NAMES, ALSO
IN THEIR CONTRACT REQUIRE YOU TO DROP THAT MATERIAL IN THE
MAIL ONLY BETWEEN SEVERELY RESTRICTED DATES. ONE OF THE
PROBLEMS OF ANY MASS MAILING OF ANY SUBSTANTIAL SIZE IS THAT
YOU MUST AMASS THE NUMBER OF NAMES YOU WANT AND AMASS EITHER
IMMEDIATELY CONTIGUOUS OR RELATIVELY CLOSE DATES IN ORDER
TO SEND THEM OUT. THAT, ALSG, IS A LIMITING FACTOR ON WHEN
YOU CAN DO CERTAIN THINGS. IN OUR CASE, IT SERIOUSLY
IMPEDED OUR EFFORTS TO MAIL IN NOVEMBER AND DECEMBER,
ALTHOUGH WE GOT SOME MAIL OUT IN DECEMBER. THERE WAS AN
INTERNAL DISPUTE ABOUT WHETHER OR NOT ONE SHOULD MAIL DURING
THE CHRISTMAS SEASON, AND THERE WERE ONLY SOME LIMITED TEST
MATLINGS,

AND FINALLY, ALL OF THE FACTORS THAT HAVE TO COME

TOGETHER DIDN'T COME TOGETHER UNTIL LATE FEBRUARY OR EARLY
MARCH.

Q LET ME PLACE BEFORE YOU, MR. MCKENNA, DEFENDANT'S
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EXHIBIT 81 FOR IDENTIFICATION.
A YES, SIR.
Q . I'VE GOT IT IN SORT OF TWO VERSIONS, I GUESS.

THAT'S A COPY, BUT THIS IS ONE THAT APPEARS IN THAT FORMAT.

COULD YOU TELL US WHAT DEFENDANT'S EXHIBIT 81 15?2

A THIS 1S A LETTER WHICH IS THE PRINCIPAL THRUST OF
THE KIND OF PACKAGE THAT I DESCRIBED TO YOU EARLIER. IN THIS
CASE, IT IS THE PRINCIPAL THRUST OF THE ASSOCIATION OF
CONCERNED TAXPAYERS. IT IS A LETTER ANNOUNCING WHAT THE
PROBLEM IS, TRYING TO INTEREST THE PARTY TO WHOM IT 1S
ADDRESSED -- A RECIPIENT TYPE OF A PARTY =-- AND ANNOUNCING
THE PROPOSAL FOR SOLUTIUN AND ASKING FOR ASSISTANCE, BOTH IN
THE WAY OF FINANCIAL CONTRIBUTION AND BY WAY OF RESPONSE TO
MEMBERS OF CONGRESS THAT THEY BECOME CONCERNED ABOUT THE
1SSUE.
‘ MR. LEWIN: I UFFER DEFENDANT'S EXHIBIT 81 IN

EVIDENCE.

MR. WEINGARTEN: MAY WE APPRUACH THE BENCH?

THE COURT: ALL RIGHT. l

(AT THE BENCH)
MR. WEINGARTEN: YOQUR HONOR, THE WITNESS HAS JUST

DESCRIBED THE DUCUMENT; HE HAS DESCRIBED THE PURPUSE OF THE

DOCUMENT. I SAY THE CONTENTS OF THE DOCUMENT ARE INFLAMMATORY.

THEY COULD DIVERT THE ATTENTION OF THE JURY. THIS ANALOGY

BETWEEN THE GESTAPC AND THE IRS IN THE DOCUMENT CAM ONLY
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SERVE AS A DIVERSION. ANY USE -- ANY LEGITIMATE USE OF TH1S
DOCUMENT HAS BEEN ACCOMPLISHED THROUGH THE TESTIMONY OF THE
WITNESS. -

THE WHOLE ISSUE IS WHETHER OR NOT THE MONIES
RECEIVED WENT THROUGH THIS PROGRAM; NOT WHETHER OR NOT THIS
PROGRAM IS A GOOD PROGRAM, NOT WHETHER OR NOT THE IRS iS.THE
GESTAPO, NOT WHETHER THE IRS IS A PROSECUTOR, JUDGE AND JURY.
AND WHAT LEGITIMATE PURPOSE CAN THIS DOCUMENT SERVE IN THE
JURY ROOM OTHER THAN TO DISTRACT THE JURY FROM THE REAL
ISSUE?

AND FOR THAT PURPOSE, WE OBJECT To 175 ADMISSTON,

MR. LEWIN: YOUR HONOR, THIS IS THE LETTER THAT
WAS SENT OUT WITH THE MONEY THAT CONGRESSMAN HANSEN SOLICITED,
WE ARE ENTITLED TO SHOW THE JURY THE LETTER THAT WAS SENT
ouT.

THE COURT: FOR THE MONEY., NOT WITH THE MONEY.
FOR THE MONEY. IS THAT RIGHT?

MR. LEWIN: YES.

THE COURT: THIS-IS WHERE HE IS ASKING FOR MONEY.

MR. LEWIN: NO, NO. HE SOLICITED THE MONEY FROM
MR. MCAFEE AND ROGERS AND MEADE FOR THE ASSOCIATION OF
CONCERNED TAXPAYERS.

THE COURT: O©H, I SEE. SURE, SURE.

MR. LEWIN: THIS RESULTED “ROM THAT SOLICITATION.

THIS IS SQUARELY THE DEFENSE, AND THE PURPOSE IS TO DEMONSTRATE
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EXACTLY THAT THIS IS THE PROJECT FOR WHICH FUNDS WERE BEING
SOUGHT AT THAT PERIOD OF TIME. IT IS PROPER FOR THE JURY
TO CONSIDER. |

THE COURT: IT WILL BE ADMITTED IN EVIDENCE, OVER
OBJECTION. .

NOW, I'VE GOT YOU UP HERE, IT IS SIX MINUTES OF
SEVEN. 1 TAKE IT YOU ARE NOT GOING TO FINISH.

MR. LEWIN: NO. SHOULD WE 3TOP HERE, YOUR HONOR?
THAT'S FINE WITH ME.

THE COURT: 1S THERE ANYTHING ELSE SURROUNDING THIS
THAT WE COULD FINISH IN THE NEXT FIVE MINUTES, OR IS IT JUST
GOING TO BE GOING FOR A WHILE CONCERNING THE ASSOCIATION?
I DON'T MEAN THE LETTER SPECIFICALLY. |

MR. LEWIN: THERE ARE A FEW THINGS REGARDING THE
LETTER SPECIFICALLY. I SUPPOSE I COULD TAKE TWQ OR THREE
MINUTES. |

THE COURT: WHAT DO YOU WANT TO DO NOW, MR. LEWIN,
WHEN YOU GET IT IN EVIDENCE?

MR. LEWIN: 1 WANT TO REFER TO THE FACT THAT IT
HAS A SOLICITATION AND IT HAS CARDS TO SEND TO THE SENATORS
AND CONGRESSMEN.

THE COURT: O.K.

MR. LEWIN: AND TO THE FACT THAT THE PEOPLE WERE
TOLD THAT THE REPLIES WOULD BE KEPT STRICTLY CONFIDENTIAL.

THE COURT: FINE. I JUST DON'T WANT A READING OF
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THE ENTIRE FOUR OR FIVE UR SIX-PAGE LETTER.
FINE. GOOD.
CIN OPEN COURT)
BY MR. LEWIN:
Q@  WITH REGARD TO EXHIBIT 81, MR. MCRENNA --IT'S IN
EVIDENCE?
THE COURT: IT IS IN EVIDENCE.
MR. LEWIN: THANK YOU, YOUR HONOR.
CDEFENDANT'S EXHIBIT 81 WAS
RECEIVED IN EVIDENCE)
BY MR. LEWIN:

Q  EXHIBIT 81 IS FOUR PAGES OF A LETTER SIGNED BY
CONGRESSMAN GEORGE HANSEN, 1S THAT CORRECT?

A THAT'S CORRECT, SIR.

Q  AND IT'S ON A LETTERHEAD HEADED, "CONGRESSMAN
GEORGE HANSEN, HOUSE OF REPRESENTATIVES, WASHINGTON, D, C.™
IS THAT CORRECT?

A THAT IS CORRECT.

Q  AND ATTACHED TO IT, OR ENCLOSED -~ WHY DON'T YOU
OPEN UP THE ENVELOPE THAT YOU'VE GOT ON THERE. IS THAT THE
FORMAT IN WHICH IT WOULD COME 7O THE RECIPIENT, IN AN
ENVELOPE OF THAT KIND?

A YES, SIR. THIS IS THE NATURE OF THE MAILING.

Q  O.K. AND JUST OPEN THAT UP SO EVERYBODY CAN SEE

HOW IT LOOKS IN TERMS OF WHAT'S INSIDE. JUST UNFOLD THAT.
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0.K. THERE 1S ESSENTIALLY A LETTER.
A A LETTER --

WHICH IS FOUR PAGES, IS THAT RIGHT?

Q

A YES, SIR.

Q  THERE IS A ==

A A FINANCIAL RESPONSE.

A FINANCIAL RESPONSE.

Q

A THE RETURN ENVELOPE.

Q THERE'S A RETURN ENVELOPE.

A AND THE POSTCARD, SIR.

Q AND A POSTCARD. AND THE POSTCARD HAS GOT POSTCARDS
TO SENATORS AND CONGRESSMEN, 1S THAT CORRECT?

A THAT IS CORRECT, SIR. EVERYBODY HAS TWO SENATORS
AND ONE CONGRESSMAN.

Q St PEOPLE ARE BEING ASKED TO SEND THE POSTCARDS
TO THEIR TWO SENATORS AND THEIR CONGRESSMAN, ASKING THEM TO
DO WHAT? .

A ASKING THEM TO SUPPORT MR. HANSEN'S BILLS.

Q  AND SPECIFICALLY, IN THIS CASE, THE TAXPAYER PRO-
TECTION ACT; IS THAT CORRECT?

A THAT'S CORRECT, SIR.

qQ AND SO FAR AS THE LETTER ITSELF IS CONCERNED, IS5
THERE ANY REFERENCE IN THE LETTER TO THE MATTER OF CONFI-

DENTIALITY?

A YES, SIR. THERE IS MORE THAN ONE REFERENCE TO IT.
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Q WHERE DO THEY APPEAR, MR. MCKENNA?

A ON THE'FIRST PAGE, THE LETTERHEAD PAGE, A LITTLE
MORE THAN HALFWAY DOWN: "YOUR REPLY WILL BE KEPT STRICTLY
CONFIDENTIALY, ALL_UNDERLINED.

Q 1T'S THE ONLY SENTENCE THAT 1S FULLY UNDERLINED
ON THE FIRST PAGE; 'S THAT CORRECT?

A YES, SIR. THAT'S CORRECT.

Q ALL RIGHT. AND THEN WHERE ELSE DUES IT APPEAR IN
THE =-- IN THIS MATERIAL%

A IT APPEARS IN THE PQOSTSCRIPT, WHICH 1S AFTER THE
== WELL, 'IT'S SILLY; ALL PUSTSCRIPTS ARE AFTER THE SIGNATURE.
BUT IT'S AFTER THE CONGRESSMAN'S SIGNATURE; IT HAS A POST-
SCRIPT ANNOUNCING THAT "A.C.T. WILL kEEP YOUR NAME AND
ADDRESS AND THE AMOUNT YOU CONTRIBUTE STRICTLY CONFIDENTI4L.Y™
AND IT GOES ON TO SAY OTHER THINGS.

Q AND HOW ABOUT THE MAILING, THE MAILER ITSELF, THE
ONE TO SEND IN THE CONTRIBUTION? THE LAST SENTENCE.

A "PLEASE KEEP MY NAME AND ADDRESS AND THE AMOUNT
I AM DONATING IN STBICT CONFIDENCE" IS WRITTEN AS PART OF
THE PACKAGE THAT GOES OUT ON THIS ACKNOWLEDGEMENT AND OFFER
OF CONTRIBUTION.

Q S50 THAT SOMEBODY WHU SENDS IT IN IS ESSENTIALLY

SAYING, TOGETHER WITH HIS OR HER CONTRIBUTION, "PLEASE KEEP

MY NAME AND ADDRESS AND THE AMOUNT I AM DONATING IN CONFIDENCH."

A YES, SIR.

34-569 0 -~ 84 ~ 90
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Q AND ON THAT VERY SAME FORM THAT YOU HOLD IN YOUR
HAND, THERE IS A BOX WHICH ONE CHECKS IF ONE SENDS IN A
DONATION OF $20 OR MORE, WHAT HE'S GOING TO GET?

A . THE PREMIUM THAT I MENTIONED EARLIER, A COPY OF
THE CONGRESSMAN'S BOOK ON THE MATTER UNDER DISCUSSION.

Q AND THE WHOLE FORMAT OF THAT SLIP 1S MA.C.T",

WHICH STANDS FOR ASSOCIATION OF CONCERNED TAXPAYERS, "TO

ABUSES."

A YES, SIR.

Q  AND THAT WAS THE ORGANIZATION THAT YOU HAVE BEEN
DESCRIBING, THE ASSOCIATION OF CONCERNED TAXPAYERS.

A YES, SIR, IT IS THAT ORGANIZAT ION.

THE COURT: ALL RIGHT. WE ARE GUING TO STOP HERE

AT THIS POINT, COUNSEL, AND CONTINUE WITH MR. MCKENNA TOMORRO#
MR. ‘MCKENNA, YOU ARE IN THE MIDST OF YOUR TESTIMONY.
I ASK, THEREFORE, THAT YOU NOT DISCUSS IT WITH ANY OTHER
POSSIBLE WITNESS IN THIS CASE UNTIL THIS MATTER 1§ CONCLUDED.
WE WILL SEE YOU BACK HERE AT 10:00 O'CLOCK TOMORROW MORNING
FOR A CONTINUATION OF YOUR TESTIMONY.
AND, LADIES AND GENTLEMEN OF THE JURY AND COUNSEL
AND MR, HANSEN, IT WILL BE 10:00 0'CLOCK TOMORROW MORNING
THAT WE WILL RESUME. WE WILL PLAN ONCE AGAIN TOMORROW TO
SIT UNTIL APPROXIMATELY 7:00 P.M. IN THE EVENING. AND I

WOULD ASK THAT YOU HAVE A GQOD EVENING. [ HOPE IT'S NOT
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RAINING OUT THERE OR THUNDERING. I DID HEAR SOME NOISE, AND
PERHAPS YOU DID, TOO. MAYBE IT WAS JUST THE CLEANING CREW.
I CAN ALWAYS BE OPTIMISTIC,

NONETHELESS, 10:00 O'CLOCK TOMURRUW MURNING.
REMEMBER THE CONTINUING ADMONITION NOT TO DISCUSS THE CASE
WITH ANYONE. HAVE A GOOD EVENING. SEE YOU TOMORROW MORMNING,
10:00 O'CLOCK FOR ALL OF US.

(HHEREU;DN, AT 7:00 P.M., THE TRIAL WAS ADJOURNED,

TO RECONVENE AT 10:00 A.M., THURSDAY, MARCH 29, 1984)

CERTIFICATE OF REPORTER
I HEREBY CERTIFY THAT THE FOREGOING IS THE OFFICIAL
TRANSCRIPT OF THE PROCEEDINGS IN THE ABOVE-ENTITLED MATTER,

AND THAT IT IS COMPLETE AND ACCURATE, TO THE BEST OF MY

. -
i 1 ‘. .
,,.4£:-' kq»..“ d M\-\ i
‘_GORDON A, SLODYSKO
OFFICIAL COURT REPORTER

KNOWLEDGE AND ABILITY.

y - -
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MINDI COLCHICO
OFFICIAL COURT REPORTER
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“ SHIRLEY POREJOY A
OFFICTAL COURT ‘REPORTER
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PROCEEDINGS

THE COURT: MORNING, ALL.

MR. LEWIN: GOOD MORNING, YOUR HONOR.

MR. WEINGARTEN: GOOD MORNING, YOUR HONOR. s

THE COURT: YES, MR. LEWIN, ARE WE READY TO BEGIN?
SHALL WE CALL THE JURY IN?, |

MR. LEWIN: YES, YOUR HONOR. JUST TWO SMALL ITEMS.

WE MAVE, 1 THINK, SERVED ON GOVERNMENT COUNSEL AND
FILED WITH THE COURT A COPY OF PROPOSED JURY INSTRUCTIONS.

THE COURT: YES. 1 RECEIVED THE GOVERNMENT'S, I
THINK, SOME TIME AGO, AND NOW I HAVE Yoqas; SO 1 HAVE A SET
THAT 1 CAN LOOK OVER. DOES THAT SAY TO ME WITH SUME OPTIMISM
THAT WE ARE MOVING IN THAT DIRECTION?
| MR. LEWIN: 1 TRUST WE ARE.
-  THE COURT: AND WHAT DOES THAT MEAN?

MR. LEWIN: WELL, THAT MEANS I ADVISED MR.
WEINGARTEN THIS MORNING-~WE HAVE, AS YOUR HONOR IS AWARE, A
FUNDAMENTAL QUESTION WHICH IS COMMON IN ALL CRIMINAL CASES,
AT LEAST, WHICH 1S THE QUESTION OF WHETHER THE DEFENDANT- WOULD
OR WOULD NOT TESTIFY. THAT'S A MATTER WHICH WE WILL HAVE
70 BE MAKING A DECISION ON AT THE APPROPRIATE TIME. 1 ANTI-
CIPATE THAT 1S SOMETHING WHICH, IF WE DETERMINE THAT HE DOES
NOT TESTIFY, WOULD SUBSTANTIALLY SHORTEN THE DEFENSE. ‘
AND CONSEQUENTLY, AS T ADVISED HIM THIS MORNING, 1F HE DOES

[}

NOT TESTIFY, WE MIGHT VERY WELL BE RESTING BY VERY EARLY IN
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THE DAY TODAY. WE JUST HAVE SOME VERY SMALL WITNESSES BEYOND
MR. MCKENNA. ’

AND, CONSEQUENTLY, 1 WOULD THINK THERE WOULD BE
EVERY HOPE THAT IF THE REBUTTAL IS EITHER NONEXISTENT OR -
SHORT, THAT THIS CASE COULD BE WRAPPED UP EVIDENCE~WISE MAYBE
EVEN TODAY,

THE COURT: AND IF MR, HANSEN CHOSE TO TAKE THE
WITNESS CHAIR, WHICH, OF COURSE, IS ENTIRELY UP TO HIM, AS
WE ALL RECOGNIZE, ABOUT HOW LONG DO YOU THINK THAT WOULD BE
AS FAR AS ADDING TO THE CASE?

MR, LEWIN: I THINK, FRANKLY, IN TERMS QF HIS
DIRECT TESTIMONY, I SUSPECT IT MIGHT VERY WELL BE A MATTER
OF AN HOUR-AND*A-HALF, THO HOURS, MAYBE TWO~AND-A~HALF HOURS.
IN TERMS OF CROSS-ExAHINATION, JUDGING BY WHAT MR. WE INGARTEN
DID IN TERMS OF THE LENGTH OF HIS CROSS-EXAMINATION OF MRS. °
HANSEN, 1T couLn BE A SIMILAR AMOUNT OF TIME, OR MORE. $0
I SUSPECT WE ARE TALKING ABDUT CERTAINLY ANOTHER HALF DAY
OR MORE OF TRIAL IF HE DUES TAKE ?HEFNITNESS STAND,

THE COURT; ALL RIGHT. AND 1 TAKE 1T, FROM YOU SAY,
YOU HAVEN'T YET MADE THAT FINAL DECISION. _

Hg. LEWIN: MY EkPERiENCE HAS SHOWN ME THAT THAT
IS A DECISIUN WHICH IS WISEST MADE REALLY -~ OR LEFT OPEN
TO THE TIME.

THE COURT: | AGREE WITH YOU ENTIRELY. VERY GOOD.

LET'S MOVE ON, OH, 1'M SORRY.

F
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MR. WEINGARTEN: IS IT THE COURT'S INTENTION, IF
IT DOES EXTEND OVER FRIDAY, TO COME IN THIS WEEKEND2 CAN
1 JUST ASK THAT? '
THE COURT: WELL, LET ME FOLLOW THROUGH AND SEE
HOW CLOSE WE GET TO THAT TIME. MUCH OF IT WILL DEPEND ON
TIMING. I'M ALSO AWARE OF YOUR SITUATION OF TOMORROW, MR.
WEINGARTEN. SO I HAVE TO FEED ALL OF THESE THINGS INTO THE
EQUATION. AND I THINK THAT WE CAN ONLY MAKE THOSE DECISTONS
ONCE WE KNOW FINALLY WHAT THE DEFENSE HAS DONE AND WHEN THE
DEFENSE RESTS. ONCE WE KNOW THAT, THEN, OF COURSE; T TURN
70 YOU TO SEE IF THERE IS GOING TO BE ANY REBUTTAL AND, IF
S0, THE LENGTH OF THAT. BY THAT TIME -- YOU KNOW, IT'S VERY

HARD TO MAKE A JUDGMENT ON IT.

My PREFERENCE WOULD BE NOT TO DO ANYTHING ON THIS |

WEEKEND. AND I HAVE BEEN TALKING TO THE MARSHALS THAT IF
WE WENT TO THIS WEEKEND, AS T HAD SURMISED WE PROBABLY WERE
GOING TO, HAD ALL SORTS OF DELIGHTFUL PLANS FOR THE JURY THAT
I WAS TRYING TO WORK OUT FOR THEM. ON THE OTHER HAND, I MAY
HAVE TO RECONSIDER THAT AND MAY HAVE TO DO SOMETHING ON THE
VEEKEND. 1 WOULD REGRET DOING IT. 1 WOULD PREFER NOT TO..
I WOULD PREFER TO HAVE THEM START FRESH, IF THEY GAN, MONDAY,
OR WE TO START FRESH ON MONDAY IF WE ARE IN THE CLOSING
ARGUMENTS ASPECT OF IT OR SUCH.
BUT, AGAIN, 1 HAVE TO PLAY THAT BY WHERE WE ARE.
MR. WEINGARTEN: ONE THING ‘i AM CONCERNED ABOUT,’

IF MR. LEWIN RESTS, LET'S SAY EARLY AFTERNOON, I'M NOT SURE
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THAT WE CAN GET ALL OUR REBUTTAL TOGETHER B8Y THAT SHORT NOTICEL
I'M SURE WE WILL NEED SOME SURT OF CHARGE CONFERENCE.

THE COURT: OH, OF COURSE.

MR. WEINGARTEN: SO PERHAPS; IF WE HAD AN OPPORTUNITYY
TO HAVE A LITTLE BIT OF REBUTTAL TOMORROW MORNING, AND THEN
IF WE CLOSED, 1 SUPPOSED WE COULD CLOSE AND CHARGE, ALL
TOMORROW.

THE COURT: YES. BUT I AM CONCERNED ALSO ABOUT
WHAT YOU HAD TOLD ALL OF US AT THE BENCH THE OTHER DAY ABOUT
YOUR SITUATION AND THE TIMING THERE. AND THIS IS SOMETHING
THAT 1 HAVE TO FACTOR IN. 1 HAVE MR. LEWIN'S PRUBLEM,
#:00 O'CLOCK, BUT THAT COULD BE EXTENDED, THEN, AS WE HAD
TALKED ABOUT EARLIER, IF NEED BE, AND IF WE WERE AT A CERTAIN
POINT.

SO, THERE ARE SO MANY HYPOTHETICALS THAT LET US
GO ON, BUT 1 WOULD SUGGEST THAT IN LIGHT OF WHAT MR. LEWIN
SAID, THAT IF YOU ALREADY KNOW OF SOME POTENTIAL REBUTTAL
WITNESSES, THAT YOU PUT THEM ON AQ‘AﬁERT TO HAVE THEM ON
STANDBY. ’

MR. WEINGARTEN: YES; WE WILL DO THAT.

MR. LEWIN: FRANKLY, YOUR HONOR, THAT'S PRECISELY
WHY 1 CALLED MR. WEINGARTEN EARLY THIS MORNING. AND 1 THINK
HE WILL CORROBORATE THE FACT THAT I HAD TOLD HIM ALL ALONG
THAT THE QUESTION OF WHETHER THE DEFENDANT TAKES THE WITNESS

STAND IS SOMETHING 1 MAKE A DECI5ION ON AT THE VERY LAST
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MINUTE. THAT'S MY INVARIABLE RULE -~ IN CONSULTATION WITH
IHE DEFENDANT, OF COURSE. BUT IT IS A DECISION WE LEAVE UNTIL
THE LAST MINUTE.

THE COURT: ALL RIGHT. FINE. SURELY.

MR. LEWIN: ONE OTHER MATTER, YOUR HONOR, I DIS-

IN EVIDENCE -~ EXCEPT FOR THE OBJECTION THAT WE HAD MADE PRIOR|:
TO THE TRIAL ~-- RELEVANT LINES AND PORTIUNS OF TAX RéTURNS,
AND WE WOULD LIKE SIMILARLY TO OFFER THE PAGE OF THE SCHEDULE
D 'FOR THE 19;9 RETURN, WHICH REFLECTS REPORTING OF "THE
$87,475 IN THE SILVER COMMODITY TRANSACTION.
MR. WEINGARTEN: THAT'S FINE.
THE COURT: I TAKE IT THERE IS NO PROBLEM. THEY
ARE BOTH IN. FINE. GOOD.
ARE WE READY FOR THE JURY?
MR. LEWIN: YES, YOUR HONOR.-
THE COURT: . WHY DON'T NEBRINGTHE JURORS IN.
(THE JURY RETURNED TU THE COURTROOM)
THE COURT: GOOD MURNING; LADIES AND GENTLEMEN.
THE JURY CEN MASgE): GOLD MORNING.
" THE CNURT: SHALL WE CONTINUE WITH THE TESTIMONY.
MR. MCKENNA, IF YOU WILL RESUME THE STAND. [ HAVE TO REMIND

YOU, OF COURSE, THAT YOU CONTINUE UNDER ODATH, AND WE WILL

THE WITNESS: YES, MA'AM.
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JAMES T. MCKENNA

RESUMED THE STAND AS A WITNESS AND, HAVING BEEN PREVIOUSLY

THE COURT: GOOD MORNING. °
THE WITNESS: GOOD MORNING.
THE COURT: ALL RIGHT, MR. LEWIN.
DIRECT EXAMINATION CRESUMED)
BY MR. LEWIN:
Q  MR. MCKENNA, JUST TO RETURN TO ONE SUBJECT AREA
THAT WE HAD COVERED BRIEFLY YESTERDAY, BACK IN MAY OF 1978,
I BELIEVE YOU TESTIFIED -- AND | SHOWED YOU MR. RUNFT!S
ITEMIZATION ON HIS BILL == YOU TESTIFIED THAT YOU HAD HAD
DISCUSSIONS WITH THE CONGRESSMAN AND MR. RUNFT CONCERNING
THE PROBLEM WITH THE HOUSE SELECT COMMITTEE ON ETHICS. DO
YOU RECALL THAT TESTIMONY?
A YES, SIR.
Q  AND IN THAT REGARD, THAT WAS, I BELIEVE, ON MAY
5 OF 1978, ACCORDING TU THE éeéoaq THAT 1 PLACED BEFORE YOU.
A 1 DON'T REMEMBER THE SPECIFIC DATE, BUT THAT SOUNDS
RIGHT. _
Q  AND THAT WAS A MATTER IN WHICH, AS I RECALL, YOU
SAID You wéas CONSULTING ON THE QUESTION OF THE PRESS REPORTS
CONCERNING THE OMISSION OF MRS. HANSEN'S ASSETS AND LIABILITIES
FROM THE HOUSE FORM.,

A YES, SIR.
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Q NOW, TOU YOUR KN??LEDGE, PURSUANT TO THUSE DISCUS-
STONS AND SUBSEQUENT TO THEM, WAS A LETTER SENT TOfTHE
CHAIRMAN OF THE HOUSE SELECT COMMITTEE ON ETHICS?

A YES, SIR. ‘

Q AND I PLACE BEFORE YOU WHAT HAS BEEN MARKED AS
DEFENDANT!S EXHIBIT 38 FOR IDENTIFICATION, AND I 'ASK YOU
WHETHER YDU CAN IDENTIFY THAT LETTER. .

A YES, SIR. THAT'S THE LETTER THAT WAS DRAFTED BY
MR. RUNFT AND SIGNED BY MR. HANSEN UN THAT OCCASION, RECITING
THE PROBLEM -TI-IAT WE HAD ADDRESSED AND DEALING WITH THE MATTER

OF HIS LEGAL PUSITION WITH-REGARD TO THE REPORT.

Q AND -DID“YOU SEE THAT LETTER OR A DRAFT THEREOF

BEFORE IT WAS SENT?

A YES, SIR. THE LETTER IS SUBSTANTIALLY MR. RUNFT'S
WORK, BUT 1 DID SEE IT, AND WE DID TO THAT EXTENT CONSULT.
MR. LEWIN: 1 OFFER DEFENDANT'S EXHIBIT 38 IN
EVIDENCE.
MR. WEINGARTEN: NO OBJECTION.
THE COURT: IT IS IN EVIDENCE WITHOUT OBJECTION.
 (DEFENDANT'S EXHIBIT NO. 38
WAS RECEIVED IN EVIDENCE)
BY MR. LEWIN:
Q  THAT LETTER DID DISCUSS THE PROPERTY SETTLEMENT
AGREEMENT, DID IT NOT? '

A YES, SIR. 1IN SOME DETAIL.
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Q  ON PAGE 2 OF THAT LETTER.

A THAT'S CORRECT., YES, SIR.

Q  AND IT DISCUSSED, SPECIFICALLY, THE RULES OF THE
HOUSE AND THE ADVISORY OPINION NO. 12°WHICH THE HOUSE HAD
ISSUED?

A 1T REFERS TUO Anﬁgsonr OPINION NO. 12 AND RULE %44.

Q  AND THE CLOSING, THE BOTTOM PARAGRAPH ON PAGE 2
READS, "1 AM CONFIDENT THAT MY FILING, DONE CAREFULLY WITH
ADVICE OF LEGAL COUNSEL, IS COMPLETELY IN ACCORD WITH THE

APPROPRIATE RULES OF THE HOUSE AND IN ACCUORD WITH THE COURSE

- OF ACTION OF WHICH WE HAVE KEPT YOUR OFFICE COMPLETELY ADVISED
- AT THIS TIME, I RESPECTFULLY REQUEST CONFIRMATION OF THE

' VALIDITY OF MY REPORT."

A THAT IS AN ACCURATE QUOTATION.
Q You TESTIFIED YESTERDAY THAT THE HOUSE COMMITTEE

ON ETHICS WAS ADVISED OF THE PROPERTY SETTLEHENT AGREEMENT

| AND THEN CONTINUED TO BE ADVISED. [S IT THIS LETTER AND THEN

SUBEQUENTLY ORAL DISCUSSIONS —-

A AS FAR AS T KNOW, THIS 1S THE EARLIEST DOCUMENTARY
REFERENCE TO THAT. _

Q  DID YOU AT ANY TIME IN THE FUTURE BUTTRESS THAT
WITH ORAL STATEMENTS?

A As I TESTIFIED YESTERDAY, I HAVE SPOKEN TO STAFF
ON THIS SPECIFIC ISSUE AT LEAST FOUR, AND I THINK FIVE TiMES.

Q TO YOUR KNOWLEDGE, DID CONGRESSMAN- HANSEN EVER
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RECEIVE A RESPONSE FROM MR, PREYER TO THIS LETTER ASKING --
WHICH IN ANY WAY REJECTED THE VALIDITY OF HIS REPORT?

A MY PERSONAL RECOLLECTION IS NO. AND I HAVE SEARCHE
THE FILES, AND WE CAN'T FIND A RESPONSE. -

Q SO THERE HAS BEEN NO RESPONSE TO THIS LETTER.

A AS FAR AS T KNOW.

Q  -THANK YOU. )

0.K. LET'S GO BACK TO WHERE WE LEFT OFF YESTERDAY,
MR. MCKENNA, WE WERE DISCUSSING, YOU WILL RECALL, THE
MATTER OF THE A.C.T. LETTER, WHICH IS EXHIBIT 81 IN EVIDENCE.
HAVE YOU GOT THAT BEFORE YOU?

A YES, SIR, I DO, .

Q  AND I BELIEVE WE HAD CONCLUDED AT THE POINT WHERE
WE HAD POINTED OUT THE VARIOUS REFERENCES TO THE FACT THAT
ANY REPLY AND THE NAME OF ANY CONTRIBUTOR WOULD BE KEPT
STRICTLY CONFIDENTIAL. COULD YOU EXPLAIN FOR THE COURT AND
JURY WHAT THE REASON WAS FOR THIS CONFIDENTIALITY?

A IT WAS THE pERCEPTde OF THE CONGRESSMAN, IN WHICH
I GONCURRED, THAT THERE WAS REASON TO BELIEVE THAT PEOPLE
WHO INVOLVED THEMSELVES IN CONTROVERSIAL ACTIVITY WITH
REFEREN&E TO THAT AGENCY SUFFERED CONSEQUENCES OTHER THAN
THE NORMAL CONSEQUENCES.

Q -SO THE PURPOSE WAS TO ASSURE PEOPLE THAT THEIR

NAMES WOULD NOT BECOME KNOWN IF THEY CONTR1BUTED TU THIS

EFFORT.

4
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A TO ASSURE THEM THAT THEY WOULD NOT, BY REASON OF
ANY CONTRIBUTION, BECOME A TARGET.
Q@  OF THE INTERNAL REVENUE SERVICE.
A, YES, SIR.
Q NOW, THE LETTER THAT YOU HAVE BEFORE YOU,

DEFENDANT'S EXHIBIT 81 IN EVIDENCE, WAS THAT THE ONLY LETTER

THAT WAS SENT QUT, OR WERE THERE OTHERS -- LET ME STRIKE THAT,

CAN YOU JUST DESCRIBE FOR US WHAT WAS DONE IN THE

WAY OF MAILING, THEN, OF THESE KINDS OF LETTERS? AND APPROXI-

MATELY WHEN?

A THERE WERE A NUMBER OF =~ IT ISN'T PROPER TQ CALL
THEM REVISIONS -- VERSIONS OF THE SAME GENERAL STORY, WHICH
IS QUITE THE ACCEPTED AND COMMOM THING. YOU KEEP ADJUSTING
THE GENERAL CONTENT OF THE LETTER TO ALLOW FOR SUBSEQUENT
EVENTS, TQ ALLOW FOR CHANGES IN THE LEGISLATIVE PICTURE.
YOU ALLOW FOR ANY OF THE VARIABLES THAT WOULD INFLUENCE
PEOPLE. AS A CONSEQUENCE, THIS, AS ALMOST ANY DIRECT MAIL
EFFORT, WENT THROUGH A SERIES OF REVISIONS -~ VERSIONS. AND
OVER THE COURSE OF T}ME -- THE TOTAL MAILING WAS IN THE
NEIGHBORHUOD OF THREE MILLION. THAT WAS DONE -- THE FIRST..

MILLION WAS SOMEWHERE BETWEEN JANUARY 1 OF 1982, AND BY THE

EARLY PART OF JUNE QR JULY. THE NEXT MILLIUN WAS SUMETIME

BETWEEN THEN AND THE END OF THE YEAR. AND, QUITE FRANKLY,

SOMETIME IN 1983 THE TOTAL GOT UP TO THREE MILLICN. THEY WERE

DONE ON AN OCCASIONAL BASIS, BASED ONi}HE AVAILABlLiTY OF
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| OF THE LISTS THAT I MENTIONED YESTERDAY, LN THE AVAILABILITY
I"0F FUNDS TO FINANCE MAILINGS, ON THE OPPORTUNENESS OF THE
| OCCASION; OCCASIONALLY ON THE BASIS OF SPECIFIC NEEDS FOR
| SPECIFIC ASPECTS OF THE PROJECT. ) .
Q  AND WERE YOU PERSONALLY INVOLVED AND KEPT CURRENT .
| ON HOW THIS PROJECT WAS BEING CARRIED OUT?
A YES, SIR. I WAS ONE OF THE THREE OFFICERS AND THREE
| DIRECTORS, AND WE WERE KEPT ADVISED BY THE DIRECT MAILER

ON A RELATIVELY CONSTANT BASIS.
Q  DID YOU HAVE FINANCIAL RESPONSIBILITIES, AS WELL,
| WITH REGARD TO THIS ASSOCIATION? .
| A WELL, MR. JARMIN WAS DIRECTLY THE TREASURER, BUT
| SINCE 1 WAS INTERNAL ") THE OFFICE, I WAS CHARGED WITH KEEPING
? AN EYE ON THAT ASPECT OF IT, YES.
1 Q  DID YOU HAVE CHECK SIGNING PRIVILEGES OR RESPONSI-
| BILITIES?
A ON THE A.C.T. ACCOUNT I _WAS ONE OF TWO CO-SIGNORS

I FOR ALMOST THE ENTIRE PERIOQD, AND PERHAPS FOR THE ENTIRE

PER3OD. _

20 Q  COULD YOU TELL US APPROXIMATELY WHAT TIME OF THE
21 || YEAR IN 1982 THERE WAS THE HEAVIEST CONCENTRATION OF MAILING
22 | OF THESE A.C.T. LETTERS TO THE PUBLIC?

22 . A LATE FEBRUARY, EARLY MARCH. I THINK THE TOTAL AT
2 || THAT TIME APPROACHED 800,000.

25 Q WAS THERE A PARTICULAR REASON WHY THERE WAS THAT
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HEAVY A MAILING IN MARCH?
A WELL, THERE WAS A REASON OF NECESSITY AND A.REASON
OF, SO TO SPEAK, MAKING A LEMON OF LEMONADE. I DISCUSSED
EARLIER THE DIFFICULTIES WITH GETTING ‘A PACKAGE TOGETHER
WITH THE CONSTRICTION IHPUgED UPON YOU BY THE PERSON WHO

RENTS YOU THE LIST OF NAMES, BY INTERNAL DISAGREEMENTS AS

TO WHETHER OR NOT IT WAS APPROPRIATE TO MAIL OVER THE CHRISTMAR

SEASON. THE NEXT TIME A WINDOW OF AVAILABILITY WAS OPEN
CAME AFTER MID-FEBRUARY.
THE OTHER ASPECT OF IT, WHICH WAS SORT OF A FORTUI=-

TOUS THING, IS THAT THAT PUT THE MAIL IN THE POSSESSION OF
THE PEOPLE WE HOPED WOULD TAKE AN INTEREST IN IT JUST PRIOR
TO APRIL 15TH, WHICH 1S, OF COURSE, A DAY THAT EVERYBODY
DREADS.

Q NOW, WITH REGARD TO THESE MATLINGS, COULD YOU JUST
NAME OFFHAND WHO SOME OF THE SUPPLIERS WHO WOULD BE PROUVIDING
SERVICES AND WOULD HAVE TO BE PAID WERE? DO YOU RECALL THEM
JUST OFF THE TOP OF YOUR HEAD?

A YOU MEAN dé TO THE ENTIRE PACKAGE?

Q YES. WHO WQULD BE -- S

A WELL, THE PRINTER. 1IN THE MAIN, THAT WAS AN
ORGANIZATION KNOWN AS METRU PRINTING.

Q METRO PRINTING. ALL RIGHT.

A YES, SIR. THE LIST RENTALS WHICH 1 MENTIONED'TO

YOU EARLIER WERE PRINCIPALLY THE AHERTEAN MAILING LIST COMPANY

L

34-562 O - 84 ~ 91
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WHICH IS OUT ON LEESBURG PIKE.
OF COURSE, THE MAIL COSTS OF THE UNITED STATES
GOVERNMENT ARE =~ |
- 'Q  THE POSTMASTER. o -

A THE POSTMASTER. OF COURSE, THE CREATIVE COsTS,

- THE DIRECT MAILER HIMSELF IS ENTITLED TO A PERCENTAGE FEE

ON THE COSTS THAT GETS MAILED, AND THAT'S A SUBSTANTIAL
AMOUNT OF MONEY IN ITSELF. '

Q  AND WHO WAS THAT?

A THE MARTIN ADVERTISING COMPANY.

Q  COULD YOU TELL THE COURT AND JURY, PLEASE, MR.
MCKENNA, WHO PROVIDED THE FUNDS FOR THESE MAILINGS THAT WERE
DONE IN THAT PERIOD IN NOVEMBER OF 1981--FROM NOVEMBER OF
1981 UNTIL THE BEGINNING OF 18827 WHERE DID THE CASH come
FROM TO PAY THOSE PEOPLE?

A OUT OF MR. HANSEN, PERSONALLY.

Q  MR. HANSEN PERSONALLY.

A YES, SIR. -

- Q  AND TO YOUR KNOWLEDGE, IN WHAT FORM? WHAT DID HE
DO? DID HE DELIVER -~
A " HE DID TWO THINGS. HE PAID CHECKS DIRECTLY TO THE

SUPPLIERS AND PROVIDERS OF SERVICES, AND ON A FEW OUCCASIONS

.PAID THEM .DIRECTLY TO A.C.T. AND ALLOWED FOR THE DISTRIBUTION

OF THE FUNDS THROUGH THE A.C.T. ACCOUNT.

Q  AGAIN, YOU WERE AT THAT TIME INVOLVED IN SOME
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"
WAS BEING CARRIED OUT; IS THAT CORRECT?

A YES, SIR.

lQ COULD YOU GIVE US SQME IDEA, IN TERMS OF YOUR
RECOLLECTION, OF APRROXIMATLEY HOW MUCH MONEY CONGRESSMAN
HANSEN PUT INTO THIS EFFORT IN THE FIRST PART OF 19827

A WELL, I DON'T KMOW THE FIRST PART OF '82, BUT
BEGINNING IN THE FIRST TEST MAILINGS AND COMING TO THE END
OF THE 800,000 MAILINGS THAT I MENTIONED EARLIER, THE FIGURE
IS IN EXCESS OF $138,000.

Q LET ME PUT BEFORE YOU WHAT I HAVE MARKED AS
DEFENDANT'S EXHMIBIT 46 FOR IDENTIFICATION.

A YES, SIR. I REMEMBER THIS LETTER.

Q COULD YOU TELL US WHAT 'DEFENDANT'S EXHIBIT 46 FOR
IDENTIFICATION 1S?

A T 15:A LETTER OR A MEMORANDUM FROM A LADY NAMED
GINA JARMIN, WHOM I THINK I IDENTIFIED FOR YOU BEFURE AS THE
WIFE OF GARY JARMIN, ONE OF THE THREE DIRECTORS OF THIS A.C.T.
TO THE THREE PARTICIPATING MEMBERS: CONGRESSMAN- HANSEN, - HER
HUSBAND, AND MYSELF.  THE ‘SUBJECT MATTER WAS ADMINISTRATIVE
PRUCEDURES. AND IT'!'S ONLY A PAGE LONG.

MR. LEWIN: WE OFFER DEFENDANT'S EXHIBIT 46 FOR
IDENTIFICATION IN EVIDENCE.
MR. LEWIN: NO UBUECTION, YOUR HONOR.

THE COURT: IN EVIDENCE.
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‘ CDEFENDANT'S EXHIBIT NO. 46
WAS RECEIVED IN av;ngucs)
BY MR. LEWIN:
Q@  THE DATE OF THAT MEMORANDUM l; APRIL 7, 1982, 15 -~
IT NOT? ‘ .
A THAT'S CORRECT.
Q  ALL RIGHT. LET ME -- _
MR. LEWIN: YOUR HUNOR, COULD WE MARK -~ OH, IT
IS MARKED:-46-A. SORRY. LET ME PUT THAT UP.
THE COURT: COUNSEL HAVE SEEN IT2 NO PROBLEMS?
MR. WEINGARTEN: THIS IS RELEVANT.
THE COURT: VERY GOOD. -
JUST PUT IT IN SUCH MANNER THAT 1 MAY ALSO SEE IT,
COUNSEL. THAT'S ALL RIGHT. I WANT EVERYBUDY TO SEE IT, AND
IT MAKES IT A LITTLE AWKWARD, I RECOGNIZE. PERHAPS A LITTLE
BIT FARTHER BACK MIGHT DO THE TRICK. THAT'S FINE, AS FAR
AS 1'M CONCERNED. ‘
CAN THE JURORS SEE 1T? THE JURORS CANNOT SEE IT.
1 S@F ONE OF THE JURORS INITHE BACQ ROW SHAKING HIS HEAD
NEGATIVELY. ‘
:MR. LEWIN: SHOULD WE PUT IT ON THAT SIDE, YOUR
HONOR?
THE COURT: SURELY. JUST AS LONG AS EVERYONE CAN
SEE IT. AND I KNOW THE COURTROUMS AREN'T TOU WELL SET uP

FOR THIS KIND OF DISPLAY. LET'S TRY IT TH1S WAY, AS WE DI1D
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WITH OTHER MATTERS, LADIES AND GENTLEMEN OF THE JURY. -

NOW, MR. MCKENNA, HOW IS YOUR VIEWING OF THAT? CAN
YOU SEE THAT?

THE WITNESS: WELL, I THINK I HAVE THE ORIGINAL.

THE COURT: I KNOW. BUT WE WANT YOU TO BE ABLE
TO LOUK. L.

MR. LEWIN: THAT'S A DUPLICATE COPY, YOUR HONOR,
OF THE PAPER, SO ==

THE WITNESS: YES, MA'AM, 1 CAN SEE IT FINE.

THE COURT: FINE. LADIES AND GENTLEMEN OF THE JURY,
CAN EACH OF YOU SEE THAT?

BY MR. LEWIN:

Q THAT'S A MEMORANDUM THAT YOU RECEIVED ON OR ABOUT
APRIL 7TH OF 1982 FROM MRS. JARMIN; 1S THAT CORRECT?

A THAT IS CORRECT.

Q 0.K. Ano DID THAT -- IF.YOU WILL JUST LOOK AT THAT,
IT INDICATES A RECOMMENDATION THAT A PARTICULAR ACCOUNTING
FIRM BE USED; IS THAT CORRECT?

A YES, SIR.

Q NOW, UNDER 1T, IN THIS KIND OF INDENTED SECTION, .
THERE ARE A LIST OF WHAT? WHAT IS THAT -~ TO YOUR RECOLLEC-
TION, WHAT .IS THAT LIST?

A 1T'S A LIST OF OUTSTANDING OBLIGATIUNS INCURRED

BY A.C.T. IN THE COURSE OF MAILING THE MAIL PACKAGES THAT

I REFERRED TO EARLIER.
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Q  ALL RIGHT. LET ME DIRECT YOUR ATTENTION SPECIFICALLY
TO WHAT 1 WILL MARK HERE WITH AN ARROW. THERE IS AN ENTRY
| THERE THAT SAYS "GEORGE HANSEN, $135,000." WHAT DOES THAT
REFLECT, TO YOUR RECOLLECTION? '

A 1T REFLECTS THE FUNDS THAT I JUST MENT 1ONED, , THAT
MR. HANSEN PAID PERSONALLY OUT OF HIS PERSONAL ACCOUNTS TO
SEED -- TO .GET A.C.T.'S DIRECT MAILING STARTED.

Q  0.K. AND DID YOU KNOW AT THE TIME THAT THOSE PAY-
MENTS WERE BEING MADE THAT HE WAS MAKING THOSE -~ PAYING THOSE
CHECKS TO VARIOUS SUPPLIERS? )

A YES, 1 DID. '
MR. LEWIN: ONE MOMENT, PLEASE, YOUR HONOR.
BY MR. LEWIN: | .
Q' LET ME PLACE BEFORE YOU, MR. MCKENNA, WHAT HAVE
| BEEN MARKED AS DEFENDANT'S EXHIBITS 51 THROUGH - LET'S SEE.
51, 52, 53, 54, 55, 56, 57, 58, 59, 60, 61, 62, 63, 64, 65,
66, 67, AND 68 FOR IDENTIFICATION, AND ASK YOU WHETHER YOU
CAN IDENTIFY THAT GROUP OF DocuﬁENTs.
. THE COURT: DO YOU NEED A COLORED PENCIL OR SOME-
THING? .
"MR. BRAGA: THERE ARE SOME RIGHT HERE 1 SEE, YOUR
 HONOR.
THE COURT: VERY GOOD.
THE WITNESS: YES, SIR. .

BY MR. LEWIN:
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Q . ‘WHAT!''ARE THOSE .DOCUMENTS?

A ' THEY ARE.A GROUP ©F .CHECKS ISSUED BY- MR. 'HANSEN
ON A COUPLE OF DIFFERENT..ACCOUNTS, BUT, 'BASICALLY, HIS OWN
RERSONAL ACCOUNTS, PAYABLE TO. SERVICERS. OR SUPPLIERS OF A.C.T.
OVER A PERIOD OF TIME, FROM THE 9TH OF NOVEMSER THROUGH THE
24TH OF MARGH -- 9TH OF NOVEMBER, 1981, TO THE 24TH OF MARCH,
1982, |

Q - AND TO THE BEST OF YOUR RECOLLECTION, ARE THEY THE

4§ PAYMENTS THAT MR. HANSEN MADE AT THAT TIME FOR THAT A.C.T.
10 -

PRQJECT?
A THEY" MAY :NOT BE ALL THE PAYMENTS, BUT THEY ARE PAY=-
MENTS THAT HE MADE.
-MR. LEWIN:  ALL RIGHT. 1 OFFER THEM IN EVIDENCE.
MR. -WEINGARTEN: . NO. OBJUECTIOUN.
" THE CGOURT: THEY ARE IN EVIDE.NCE NOW.
. CDEFENDANT'S EXHIBITS 51 THROUGH
68 WERE' RECEIVED IN EVIDENCE)
"BY MR. LEWIN:

Q "CAN YOU, Hk'.v MCKENNA, PLEASE, AS I:WRITE *THESE ON

|| THE. .BOARD, FIRST TELL “ME WHAT THE 'EXHIBIT MUMBER IS, ‘THEN

‘WHOM THE CHECK ISMADE OUT TO, WHAT THE DATE 1S, AND WHAT THE

AMOUNT 1S.

MR. WEINGARTEN: -MAY WE APPROACH THE BENCH?

* THE .COURT:" . ALL .RIGHT.




CAT THE -BENGH). . ; o
MR. WEINGARTEN: I.JUST REQUEST AN mummw 10 °

.3 mou WHAT MR. LEWIN 1S GOING .TO 0O, -

| T LEHIN:  1'M GOING TU ABD. UP THOSE CHEEKS. THEY

COME TO 135,000 — JUST'UNDER 135,000, S - 4
s WR. WEINGARTEN: 1 THOWGHE, YOU HAD A CHARE, ROR JHAT.|
7| MR. LEWIN: NO. WE HAVE A GHART THAT GOES u;s?mn e
® |MARCH. AND INSTEAD, WHAT I'M_GUING,T®, Do, SINGE == IN r&eﬁs
o f OF DEALING uu:u THIS u:msss* L AM. JUST GOING TO MAKE A GHART | ‘_
e H_RLGH'I‘ HERE. IT WON'T TAKE LONG, JUST A COUPLE MINUTES. ﬂls
" BOTHER CHART GOES BEYOND MARCH. . . . -1 ]
Ll THE COURT: THE OTHER CHART IS NOT THE SAMS; IT - A
13

DUPLICATES. AND GUES BEYOND. .
wl

MR. LEWIN: THAT'S RIGHT. 1T HOULD HAVE TO DO '@W
16 | aNoTHER WITNESS. |
. | THE GOURT: [T DOESN'T DUPLICATE ANY QF IT? N
S MR. LEWIN: NO, IT WEQ&{FE-W?&IGAE ANY OF IT. . | B *
18 .' THE COURT: ALL RIGHT. GOOD. IT SHOULD BE MARKEDs, |
w hﬁgmﬂ, 1 WOULD SUGGEST, MR, t—.@u&.

foo | ... cmores COURTY W

21 E ) :THE COURT: MR. LEWIN, SINCE YUU ARE WORKIENG. QN , :
'SUMETHING THERE, WHY DON'T YOU HAVE IT MARKED AS YOUR NEXT .. |

22 i i
2| Pkor-'osﬁa EXHIBIT, A ALL -RIGHT?. e e o _:- ’ >
24 | ] MR. LEWINI FINE, - .

%l

: q MR. ‘WE INGARTEN? 5
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THE COURT: MR. WEINGARTEN, YOUR ATTENTION 15
NEEDED UP HERE AGAIN.

{AT THE BENCH)

MR. LEWIN: I HAD ADVISED MR, GIULIANI THAT WE MIGHfl

CALL HIM THIS MORNING. HE IS GUING TO BE IN WASHINGTON ANYWAY.

1 DISCUSSED THIS WITH MR. WEINGARTEN BEFORE THE SESSION BEGAN,
AND REALLY, SINCE 1 THINK H1S TESTIMONY WOULD BE DUPLICATIVE,
SINCE WE ARE TRYING TO GET THE THING DONE, I HAVE A NOTE THAT
HE'S ARRIMED, AND 1 AM PREPARED TO EXCUSE HIM. AND MR.
WEINGARTEN INDICATED --
MR. WEINGARTEN: 1 HAVE NO PROBLEM WITH THAT. AND
IF WE CHANGE OUR MINDS, WE WILL JUST BRING HIM BACK.
MR, LEWIN: RIGHT. 1 JUST WANTED TO TELL THE COURT.
SO WE WILL EXCUSE HIM.
THE COURT: THANK YOU.
‘ CIN OPEN COURT)
MR. LEWIN: SO THIS WILL BE MA#KED -
THE DEPUTY CLERK: DEFENDANT'S EXHIBIT 87 GARKED
FOR IDENTIFICATION.
CDEFENDANT'S EXHIBIT NO., 87 WAS
MARKED FOR IDENTI1FICAITON)
MR. LEWIN: DEFENDANT'S EXHIBIT 87.
BY MR. LEWIN:
Q  THE FIRST EXHIBIT NUMBER?

A IS 51.
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51. AND THE DATE OF THE CHECK?
11/9/81.
AND THE PAYEE?
MARTIN AQVERTISIFGc
AND THE AMOUNT? .,
$4,500,
EXHIBIT 522 THE DATE?
11723/81.
PAYEE?

IS THE SAME, MARTIN ADVERTISING.

- ALL RIGHT. AND THE AMOUNYT?

$8,000.

NEXT CHECK? 532

53, 11/24/81. THE SAME PAYEE.
AND THE AMOUNT?

$7,500,

542

DECEMBER 4, 1981.

AND THE PAYEE?

POSTMASTER. THE WHULE PAYEE 1S WASHINGTON, D. C.

POSTMASTER, WASHINGTON.

Q

A
Q
A

ALL RIGHT. AND THE AMOUNT?
$200.
552

11/9/81.,
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PAYEE?

MARTIN ADVERTISING.
AND THE AMOUNT?

$5,000.

P - -

I'M SORRY. WHY DON'T YOU TELL ME, AS TO EACH OF
THOSE WHICH YOUHAVE ALREADY DESCRIBED, THE PARTICULAR ACCOUNT
THAT THEY WERE DRAWN ON.

A 51, A JOINT ACCOUNT, FIRST INTERSTATE BANK,
POCATELLO, I1DAHO. '

Q SO IT'S A JDINT ACCOUNT IN POCATELLO:

A OF MR. AND MRS. HANSEN.

Q  O0.K. AND THE SECOND CHECK?

A THE SAME.

Q  ALL RIGHT. THE THIRD CHECK?

A THE SAME.

Q  THE FOURTH CHECK, EXHIBIT 542

A THE SAME.

Q  AND EXHIBIT 557

A THE SAME.

Q  ALL RIGHT. LET'S GO ON TO EXHIBIT 56. DATE?

A I'™ SORRY. I WAS JUST CHECKING TO BE SURE IT WAS
THE SAME ACCOUNT NUMBER.

Q EXHIBIT 56. DATE?

A 12/14/81.

Q AND THE PAYEE? -
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METRO PRINTING AND MAILING.

METRO PRINTING: IS, THAT THE PRINTER THAT YOU HAD

REVIQUSLY MENTIONED TO us?

-~ A

ES, SIR.

> o » O »

L0 PP O O » 0O

L

> L0 P O P L

THAT IS THE PRINTER TO WHOM I ADVERTED EARLIER,

AND THE AMOUNT?

$5,000. X

AND ON WHAT ACCOUNT WAS THAT DRAWN?
THE SAME AS THE OTHERS.

ALL-RIGHT. 5}? DATE?

12/17/81.

K

AND THE PAYEE?
MARTIN ADVERTISING.
AND THE AMOUNT?
$1750.

AND THE ACCOUNT?
THE SAME.

587

2/12/82.

THE PAYEE?

'MARTIN ADVERTISING.

THE AMOUNT?
$7,500.
THE ACCOUNT?

THE SAME,
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592 THE DATE?
MARCH &, 1982.
THE PAYEE?
AGAIN THE PUSTMASTER.
THE AMOUNT?
$48.35, .
AND THE ACCOUNT?
THIS IS A DIFFERENT ACCOUNT. 1IT'S DENOMINATED THE
HANSEN REACH ACCOUNT, RIGGS NATIONAL BANK.
ALL RIGHT. SO WE'LL CALL IT HANSEN REACH?
R=E~A-C-H.
AND THAT'S RIGGS NAT IUNAL BANK?
THAT'S CORRECT, SIR.
SO THAT'S WASHINGTON, D. C.?
- YES, SIR.
ALL ﬁlsnr. LET'S JUST CALL IT RIGGS.
60? DATE?
3/15/82.
PAYEE?
METRO PRINTING AND MAILING.
AND THE AMOUNT?
$10,000.
TEN THOUSAND. AND THE ACCOUNT?
THE SAME AS THE PRECEDING.

HANSEN REACH?
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YES, SIR.
ALL RIGHT. 617 DATE?
MARCH 16TH, 1982,

THE PAYEE?

-

METRO PRINTING AND MAILING.
AND THE AMOUNT?

$10,000.

AND THE -ACCOUNT?

THE SAME AS THE OTHER TWO.

62?2 DATE?

MARCH 18, 1982.

PAYEE?

THE SAME, METRO PRINTING AND MAILING.
THE AMOUNT?

$15,000.

AND THE ACCOUNT?

THE SAME, THE GEORGE HANSEN REACH.
NO. 63?7 DATE?

MARCH 19, 1932._

THE PAYEE?

" METRO PRINTING AND MAILING.

THE AMOUNT?

.$15,000.

THE ACCOUNT?

THE REACH ACCOUNT, THE SAME AS THE PRECEDING.
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647 DATE?
MARCH 22ND, 1982.
PAYEE?
THE SAME, METRO PRINTING AND MAILING.
“THE AMOUNT?
$10,000. .
+AND THE ACCOUNT?
~ THE SAME A5 THE PRECEDING.
NEXT ONE, 65.
* 3/24/1982.

PAYEE?

» o0 r» O P O P O P O P 0O

ITYS FOUR. INITIAYS:” AMLG, WHICH 5TAND FOR AMERICAN
MAILING LIST COMPANY,
+Q -~  AMERICANMMAILING. -~ WHO WAS THE AMERICAN MAILING
"LIST COMPANY?
AT IT lS. ONE OF THE COMPANIES .FROM WHIGH ONE 'RENTS
L1STS OF NAMES TOQ USE IN THE DIRECT MAIL PRUGRAM.

Q "AND THE AMOUNT OF THAT CHECK?

A $9600.

Q AND THE ACCOUNT?
A THE REACH ACCOUNT.
Q 66?7 DATE?

A .3/24/82.

TF TTHE "PAYEE?

D

i

: THE YAME AS THE. PREGEDMNG 'ONE, ‘AMERICAN MAILING .
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LIST COMPANY.
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AMOUNT 2 .
$9700.

AND THE ACCOUNT?

THE SAME.

672 DATE?

THE SAME DATE, 3/24/82.

AND THE -PAYEE?

AMERICAN MAILING LIST COMPANY.

THE AMOUNT?

$6200.

AND THE ACCOUNT?

THE REACH ACCOUNT, THE SAME ONE.

682 DATE?

SAME DATE, 3/24/82.

PAYEE?

THE SAME AS THE ABOVE, AMERICAN MAILING LIST COMPANY
THE AMOUNT? ”

$9,500.

AND THE ACCOUNT?

 THE SAME, THE REACH ACCOUNT.

1'™ GOING OFF TO THE RIGHT, 1 SEE.
HOW ABOUT 6972
1 END AT 68.

UH, YOU END AT 58,
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BY THE WAY, CAN YOU JUST -~ THAT WORD WREACH" THAT
APPEARS IN THE ACCOUNT, DO YOU HAVE ANY UNDERSTANDING OF WHAT
THAT MEANé?

A MR. HANSEN ADVISED ME THAT HE SET UP THAT ACCOUNT

"FOR VARIOUS KINDS OF OFFICE-RELATED EXPENSES PURSUANT TO A

CHANGE IN THE HOUSE RULES EARLIER THAN MY ARRIVAL, AND 1
JUST CAN'T TESTIFY AS TO WHAT THOSE CHANGES WERE AND WHY HE
SET IT UP.

Q  BUT TO YOUR KNOWLEDGE, THOSE WERE FUNDS THAT WERE
HIS PERSONAL FUNDS THAT WERE PUT INTO THOSE ACCOUNTS?

A OH, YES.

Q  THOSE ARE ALL THE CHECKS YOU'VE GOT THERE, 1S THAT
RIGHT?

A YES, SIR.

Q DO YOU KNOW -- RATHER THAN GOING THROUGH THE ~--
PROVIDING YOU WITHA CALCULATOR AND HAVING YOU ADD IT UP, MIGHT
1 JUST REPRESENT TO THE COURT THAT WHAT THAT ADDS UP TO
$134,498.35, AS OF MARCH 24, 1982,

TO YOUR RECOLLECTION, MR. MCKENNA, ARE THOSE CHECKS
SUBSTANTIALLY WHAT IS REFLECTED ON EXHIBIT 46, WHICH IS AS,
OF APRIL 7TH, 1982, THE FACT THAT MR, HANSEN HAD PROVIDED
$135,000 FOR THIS ASSOCIATION OF CONCERNED TAXPAYERS EFFORT?

A OH, IT'S THE SAME AMOUNT. MRS. JARMIN WAS,
UNDOUBTEDLY, ROUNDING ALL THE FIGURES ON THERE. NONE OF THUSH

FIGL{ £ =~ OR VERY FEW OF THEM WOULD ROUND OUT TO WHOLE

34-569 O - 84 ~ 92
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DOLLARS THE-WAY THEY ARE THERE.

Q  AND IN ADDITION TO .THOSE, EXHIBIT 46, WHICH 1S UP
HERE AS 46-A, LISTS OTHER*OBLIGATIONS WHICH WERE THEN .OWING.
METRO PRINTING WAS STILL .OWED $65,000, ACCORDING TO J.M.
WHAT'S J.M.?

‘A THAT'S THE OPERATOR gF.ﬁARTIN ADVERTISING:AGENC?;
JAMES: MARTIN.

Q SO THAT'S THIS GENTLEMAN, THAT'S JIM.MARTIN. THAT'%
| NOT YOU. YOU'VE.GOT THE SAME INITIALS, JIM MCKENNA. ‘

A 1 HADN'T REALIZED IT,.BUT NU, THAT'S NOT.ME." THAI'j
THE OTHER GENTLEMAN.

Q  ALL RIGHT. AND EACH ONE OF THESE WHERE™SHE PUTS
APPROXIMATE DEBT, SO ON AND SO FURTH; "J.M.", THAT'S WHAT
JIM MARTIN TOLD HER FS APPROXIMATELY WHAT WAS OWING.

A HE WAS 'RECEIVING THE INVOICES, AND ME PROVIDED THE
INFORMATION == A GOOD DEAL ‘OF IT.

'Q  AND HERE, WHERE IT SAYS A3CERTAIN DEBT BEING
| OWED "GAJM, WHO .I'S MGAJM?

A .. GARY A. JARMIN.

Q  ALL RIGHT. ..TO YOUR-KNOWLEDGE, .MR. MCKENNA, DID
CONGRESSMAN HANSEN PROVIDE OTHER FUNDS IN ADDITION TO THOSE
THAT WE HAVE NOW LISTED'ON GXH1BIT 872

A DO YOU MEAN LATER..THAN THAT?

Q  YESs.

A YES, SIR. AT ONE TIME, THE -QUTSTANDING AMOUNT OF -




| . o Aoty
| MONEY . THAT HE HAD. PUT maw EXCEEDED: ummn

| Q@ AND AS THE FUNDS GAMS.BAGK =~ OR,- ss,mma THAT. -

_ HOW: WAS 1T Ammmm;; THAT THIS AMQUNT: WAS GOING
fmatmamhmmmw; _
| A THE OPTIMISTIC ANTICIPATION WAS THAT THE AcCoTs

| GENERAL MAILINGS AND UNSOLICITED DONATIONS WOULD EVENTUALLY

| REACH THE POINT OF PAYING ITSELF BACK, BEING- SELF-SUSTAINING.

| AND AT THAT POINT, IT WAS EVERYBODY'S HOPE AND EXPECTATION
| BE. THEN PAID.

 TATIONS? 1S THAT THE USUAL FORMAT? WHAT. YOU DO IS YOU LAY
| 1T OUT AND THEN YOU EXPECT IT WILL COME BACK FROM THE
‘3  CONTRIBUTIONS? . '

18 || APPOINTED. .

L Q  WAS IT IN THIS CASE?
A _

L] A VERY MUCH SO

R | Q Nuw, WE HAVE TAKEN YOU TO 1 GUESS THERE'S THAT

| MevoRANDUN OF APRIL, 1982, 'MR. MCKENNA. . JUST,GOING ONE

“

| DIFFERENT UNDER THE RULE.

| THAT ‘ALL THESE. DEBTS, INCLUDING THE DEBT TO MR. HANSEN, WOULD

A IT IS THE USUAL. EXPECTATION, AND IT USUALLY 1S B.JS# '

m GOVERNMENT- ACT, FORMS. WERE, TO BE FILLED.. . 15 THAT cegm';.{v |
.. f A YES, SIR. UNDER THE NEW LAW. IT WAS SLIGHTLY ; . |

N 72

Q@  0.K. AND WAS THAT GOMMON. IN THE DIRECT MAIL SOLICI-|
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Q  I'M SORRY. BEFORE I GET TO THAT, LET ME ASK YOU
ONE MORE QUESTION ABOUT THE MAILING. BESIDES THE MAILINGS,
IT IS A FACT -- OR TELL ME: DID A.C.T. PRINT UP OTHER
MATERIALS FOR DISTRIBUTION TO THE- PUBLIC AND TO THOSE WHO
FSENT IN. INDICATING AN INTEREST IN --

‘A SWE HAD A THING céLLEp.A.c.T. NEWS, WHICH WAS
PUBLISHED A FEW TIMES WHEN FUNDS«WERE AVAILABLE.

Q * DEFENDANT'S EXHIBIT 47 FOR IDENTIFICATIOM.

A YES, SIR. THIS 1S A SAMPLE OF THAT. IT WAS DIS-
TRIBUTED IN VARIOUS WAYS, INSTITUTIONALLY WITHIN THE CONGRESS,
TO PRIOR DUNORS, TO PROSPECTIVE DONORS.

MR. LEWIN: ' 1 OFFER EXHIBIT 47 IN EVIDENCE.

MR. WEINGARTEN: MAY WE JUST APPROACH, PLEASE?

THE COURT: YES.

CAT .THE BENCH)

THE COURT: 'MAY 1 SEE A COPY OF IT?

MR. LEWIN: YES.

THE COURT: THANK YOU. HERE'S THE BILL THAT WE
HAD TALKED ABOUT, -

MR. LEWIN: ALL RIGHT, YOUR HONOR. I DON'T MEAN -~

THE COURT: NO, NU, 1 UNDERSTAND. 1 JUST WANTED
TO SEE THE FIRST PAGE.

MR. LEWIN:" IT'S JUST THE FIRST PAGE.

THE COURT: THE FIRST PART OF THE TAXPAYER PROTEC-

TION BILL.
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MR. LEHIN:. RIGHT. :
" THE COURT: THAT'S ONE. -
MR. LEWIN: THAT IS A NEWSLETTER.
. THE COURT: AND A NEWLETTER OF SEVERAL PAGES.

MR. LEWIN: 1I'M JUST TRYING TO SHOW THAT THE
ORGANIZATION ==

THE COURT: 1 uunéasrguo. IS THAT THE ACT ITSELF
THAT IS IN HERE UNDER "CONGRESSIONAL RECORD"? IT If.éﬁLLED
"TAXPAYER PROTECTION ACT'™, AND 1 DON'T KNOW WHETHER -~

MR. LEWIN: YOU'RE RIGHT. I GUESS IT IS IN THE
CONGRESSIONAL RECURD. YOU KNOW, IF WE CAN STIPULATE THAT
THEY SIMPLY SENT OUT THE A.C.T. NEWS, WE WILL NOT NECESSARILY
OFFER IT IN EVIDENCE, IF WE CAN JUST DESCRIBE IT.

MR. WEINGARTEN: O.K. FINE, WHY DON'T WE DO 17
THAT WAY.

MR. LEWIN: 0.K. HE WILL JUST DESCRIBE IT. 1 WON'T|
OFFER IT IN EVIDENCE. _

THE COURT: THERE HOOLD‘BE TOO MUCH YOU'D HAVE TO
DELETE FROM IT. - '

MR. LEWIN: FINE.

THE COURT: NO PROBLEMS IN HIM TESTIFYING THAT THERJ
WAS SUCH, TO SUBSTANTIATE YOUR THEORY.

MR. LEWIN: ALL RIGHT, FINE.

CIN OPEN COURT)

BY MR. LEWIN:
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Q THIS A.C.T. NEWS THAT YOU HAVE DESCRIBED, MR.

‘MCKENNA, DID THAT INFORM THE PEOPLE WHO WERE INTERESTED ABOUT

THE EXISTENCE OF THE LEGISLATION THAT THE CONGRESSMAN HAD

INTRODUCED, THE TAXPAYER PROTECTION ACT?

A YES, SIR. THERE 1S A REPRODUCTION OF THE FIRST
PAGE OF THE BILL ON THE COVER OF THE THING.

Q AND DID IT CONTAIN ARTICLES AND OTHER MATERIALS
MAKING THE ARGUMENTS THAT THERE SHOULD BE SUCH LEGISLATION
CURBING THE INTERNAL REVENUE SERVICE? ‘

A - YES, SIR. 1IT WAS DEFINITELY AN INDUCEMENT 1TEM
AND A STATUS REPORT COMBINED INTO ONE DOCUMENT. '

d * AND LOOK AT THE BACK PAGE. WHAT DO YOU FIND ON
THE BACK PAGE? 15 THAT A FAMILIAR-LOOKING -~

A 1T IS A REPRODUCTION OF THE COVER OF THE SIMON AND

‘SHUSTER EDITION OF MR. HANSEN'S BOOK.

Q AND THAT WAS THE BOOK THAT WAS BEING OFFERED AS
A PREMIUM.TO THOSE WHO WOULD PROVIDE A &ERTAlN CONTRIBUTION;
IS THAT CORRECT?

A I THINK 56. BUT AS.['S%ID YEéTERDAY, I'M NOF CERTA[
THAT THAT WAS .THE ENTIRE ~- THAT THERE WEREN'T SOME OF THE
OLDER BOOKS' IN' THE PREMIUM. BUT THIS WAS ALS0 OFFERED.

Q ALL RIGHT, LET ME, THEN, PROCEED, AS 1 SAID, TO
MAY OF "1982. YOU SAID THAT WAS THE PERIOD OF TIME -- MAY

15TH 1S THE TIME WHEN ETHICS IN GOVERNMENT ACT FORMS ARﬁ‘F]LEE

"AND DIRECTING YOUR ATTENTION SPECIFICALLY TO MAY OF 1982, AT
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iHAT TIME THE A.C.T. MAILING EFFORT WAS IN FULL FORCE; 1S
THAT RIGHT? THE MAILINGS HAD GONE OUT IN MARCH? ’

A BY THAT TIME WE HAD ABOUT THAT 800,000 LETTERS OUT

THAT 1 MENTIONED.

Q DID YbU AT ANY TIME IN MAY OF 1982 HAVE ANY DISCUS-
SION WITH CONGRESSMAN HANSEN ABOUT THE RELATIONSHIP BETWEEN
A.C.T., THE ASSOCIATION OF CONCERNED TAXPAYERS, AND THE
ETHICS IN GOVERNMENT ACT FORM WHICH HE WAS TO FILE ON MAY
15TH, 19822

A WE HAD EXTENSIVE DISCUSSIONS ABOUT IT.

Q 0.K. COULD YOU PLEASE DESCRIBE FOR THE COURT AND
JURY WHAT DISCUSSIONS YOU HAD WITH CONGRESSMAN HANSEN.

A WELL, AT APPROXIMATELY THAT TIME, I BELIEVE IT WAS
TWO DAYS BEFORE THE.15TH, HE FOR THE FIRST TIME ADVISED ME
THAT THE FUNDS, OR SOME OF THE FUNDS WHICH HE HAD INVESTED
IN A.C.T. HAD IN FACT BEEN BORROWED FROM INDIVIDUALS WITH
THE ANTICIPATION THAT THEY WOULD BE USED IN THIS PROGRAM.
AND THE ISSUE WAS ADDRESSED, WHAT DO YOU DO ABOUT 1T ON THE
LIABILITY PAGE -~ ON THE LIﬁBILlTY‘lTEM OF THE DISCLOSURE
FORM.

- WE HAD EXTENSIVE DISCUSSIONS ABOUT, YOU KNOW, WHAT

WAS THE COMMITMENT MADE AT THE TIME AND THAT SORT OF THING.
AND HE ADVISED ME THAT HE HAD SOLICITED THIS OBLIGATION, AND

QUITE FRANKLY, AT THE TIME 1 DON'T THINK 1 WAS AWARE -- IT'S

DIFFICULT IN VIEW OF SUBSEQUENT EVENTS, BUT 1 DON'T THINK I
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WAS AWARE THERE WAS EVEN A MULTIPLICITY. ALL I WAS AWARE
OF WAS THAT THERE WAS AN INDIVIDUAL LENDER INVOLVED AND THAT
THE MONEY HAD GONE INTO A.C.T.
IN VIEW OF THE PROMISE OF CONFIDENTIALITY, IN VIEW
OF THE FACT THAT AT THAT TIME A.C.T. WAS ACKNOWLEDGING, AND
AS FAR AS I KNOW STILL ACKNOWLEDGES, THE LIABILITY TO MR.
HANSEN FOR THE FUNDS HE ADVANCED, I ADVISED HIM THAT IT WOULD
BE PRUDENT TO LEAVE IT OFF THE FORM ON THE APPREHENSION
THAT: ONE, WE HAD PROMISED CONFIDENTIALITY TO DONORS, OR TO
FINANCIAL SUPPORTERS IN ANY ONE OF SEVERAL CATEGORIES, DONORS,
WHATEVER; THAT A.C.T. HAD BY THAT TIME ACKNOWLEDGED ITS
OBLIéATION; AND THAT IN FACT THE MONEY HAD BEEN SPENT AS HE
HAD REPRESENTED TO THE LENDERS.
IN ADDITION, 1 BELIEVE IT'S IN THE NEXT SECTION,

WE PUT HIS POSITION AS THE DOMINANT PERSON IN THE A.C.T.
ORGANIZATION AND LEFT OFF THE THREE ITEMS ON MY ADVICE THAT
IT WOULD NOT CONSTITUTE A PERSONAL OBLIGATION OF MR. HANSEN
IN THE EXACT SENSE OF THE WORD.

Q I PLACE BEFORE YOU, MR, MCKENNA, WHAT 1S IN EQIDENCE
AS GOVERNMENT EXHIBIT 4-D, A COPY OF THE ETHICS IN GOVERNMENT
ACT FORM FOR THE YEAR 1981, FILED ON MAY 15TH, 1982, AND
SPECIFICALLY DIRECT YOUR ATTENTION TO THE SECOND PAGE. THERE
IS5 A SECTION IV ON THERE THAT LISTS LIABILITIES. IS THAT
CORRECT?

A YES, SIR.
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AND UNDER IT IS A SECTION V THAT LISTS TRANSACTIONS?

r

Q
A YES, SIR. .

Q AND UNDER IT IS A SECTION VI THAT LISTS PUSITIONS.
A

YES, SIR.

’

Q THIS HAS BEEN INTRODUCED IN EVIDENCE AS GUVERNMENT
EXHIBIT 5-D, IT IS A FACT, 1S IT NOT, THAT ONLY THAT
LIABILITIES SECTION APPEARS HERE ON THIS GOVERNMENT EXHIBIT?
1S THAT RIGHT? BUT THERE'S MURE ON THAT PAGE THAN THAT
LIABILITIES SECTICN.

A WELL, THE HEADING AND SIGNATURE ALSU APPEAR.

Q BUT ON THE SPECIFIC PAGE THAT YOU'VE GOT, THAT 1S
THE SECOND PAGE. THE PAGE I PUT BEFORE YOU IS THE SECOND
PAGE -- 1'M SORRY. FROM THE SECOND PAGE, ALL THAT APPEARS
ON THIS BLOW-UP 1S LIABILITIES AND THE SIGNATURE LINE, RIGHT?
AND WHAT APPEARS ABOVE THE SIGNATURE.

A WELL, ONE OF THE SIX ITEMS APPEARS: THE LIABILITIET
SECTION.

Q RIGHT. IN FACT, ON THE PAGE THAT YOU HAVE BEFORE
YOU, THERE ARE SECTIONS V AND VI uhoeanearn SECTION 1V; IS
THAT CORRECT?

A YES, SIR.

Q AND SECTION -~

A THERE'S ALSO SECTION VII.

Q AND SECTION VI SAYS "POSITIONS™, AND IT SAYS WHAT ~

UNDER "POSITIONS"?
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A IT SAYS, “CHAIRMAN, ASSOCIATION OF CONCERNED TAX-

Q RIGHT.. AND 1S IT YOUR ‘TESTIMONY THAT WAS IN THERE

A YES, SIR,
Q AND YOU TOLD HIM THAT -- WHAT, 'WITH REGARD TO THAT?

A I “TOLD HIM 'THAT "IT 1S NOT UNCOMMON FOR ACTIVIST

WHO MIGHT BE THE DOMINANT- PERSON IN THAT ACTIVIST ORGANIZA-
TION STGN IN-HIS REPRESENTATIVE CAPACITY. IT- WAS MY VIEW

THAT GIVEN THE EVIDENCE AS IT EXISTED ON MAY 15TH, THAT WHAT

THE EVIDENCE 1 HAD IN FRONT OF ME AT THE TIME WAS

THAT -- AND IT'S STILL THE EVIDENCE, AS FAR AS 1 KNOW -- WAS
THAT ON OR.BEFORE DECEMBER 31ST ‘HE-HAD ACQUIRED FUNDS WITH
THE REPRESENTATION THAT THEY WOUED BE USED B} AND FOR AN
ORGANTZATION .TO.DO WHAT A,C.T. ULTIMATELY CAME INTO EXISTENCE
TO DO. IN FACT, AT THAT TIME 1 DIDN'T KNOW WHETHER THE LUﬁNS
PRECEDED OR SUCCEEDED THE INCORPORATION OF THE GROUP.

Q YOU DIDN'T KNOW THE SPECIFIC DATE OF THE LOANS.

A I DID NOT. :

Q BUT 'HE TOLD® YOU THEY WERE SDHETIMF'IN 19817 !

A

YES, SIR.
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Q AND DID HE fELL YUﬁ THAT HE HAD SIGNED FOR THEM
PERSONALLY? s
A OH, YES.

Q  ALL RIGHT.

A AND HE ALLEGED TO ME THAT THE LENDERS SPECIFICALLY
UNDERSTOOD THAT THESE THINGS WOULD BE -- THAT THESE LOANS
WOULD BE USED FOR THIS GENERAL PQRPOSE, AND THAT HE TOOK THE
MONEY ON MAKING THAT REPRESENTATIOR AND USED IT FOR THAT
PURPOSE.

ALSO 1IN MY POSSESSION AT THAT TIME WAS THE MATERIAL
THAT YOU HAVE ELICITED HERE,_NAMELY THE_yNQUESTIUNED FACT
THAT HE HAD SPENT CONSIDERABLY IN EXCESS OF WHAT AT THE TIME,
TO BE FRANK, 1 UNDERSTOOD TO BE %$125,000. [ DON'T KNOW WHY.
1T IS NOW CLEAR THAT IT WAS A DIFFERENT AMOUNT OF MONEY. BUT
AT THAT TIME, 1 TbTALED UP THE OBLIGATION -- 1 DIDN'T TOTAL
IT UP. 1 GOT THE IMPRESQION_F&OM MR. HANSEN THAT THE AMOUNT
OF MONEY INVOLVED WAS $125,DOB; AND HE CLEARLY EXCEEDED THAT
IN THE DUNATIONS TO A.C.T., IN THE CONTRIBUTIONS BY WAY OF
FINANCING A.C.T., AND A.C.T. HAD AéKNUWLEDGED ITS OBLIGATION
TO HIM.

Q@  NOW, WHAT HAD YOU UNDERSTUOD FRUM YOUR DI1SCUSSION
WITH CONGRESSMAN HANSEN ABOUT WHAT HAD HAPPENED TO THE FUNDS
BETWEEN THE TIME HE BORROWED IT IN 1981 AND THE TIME HE HAD
WRITTEN OUT THE CHECKS THAT ARE REFLECTED ON DEFENDANT'S

EXHIBIT 847 WHAT USE HAD BEEN MADE OF THOSE FUNDS?
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A QUITE FRANKLY, THAT NEVER ENTERED INTO THE CONVERSA-
TION BECAUSE MY CONCERN WAS THAT THEY WERE IN 1981, AND NOT
WHEN IN 1981. AND PERHAPS THAT"WAS IMPROVIDENT ON MY PART,
IN VIEW OF SUBSEQUENT EVENTS, BUT [ WAS NOT- AWARE.AT THE TIME:
OF THE DATE ON WHICH THESE .TRANSACTIONS TOUK PLACE. .AS FAR
AS 1 WAS CONCERNED,‘THE?aTQOK PLACE IN THE APPROPRIATE TIME
PER10OD.

Q .- APART FRUM THE DATE, THOUGH, WAS IT RELEVANT IN
ANY WAY TO YOUR  JUDGMENT THAT YOQU CONVEYED TO CONGRESSMAN

HANSEN WHETHER THE FUNDS HAD SIMPLY SAT IN A BANK ACCOUNT

THE ]hTERiH'B? HIM FOR UTHER:PURPOSES? IN OTHER WORDS, WERE
YOU ASSUMING THAT THE ACCOUNTS -- THAT THE AMOUNTS THAT HE
HAD BORROWED HAD SIMPLY BEEN SITTING IN THE JOINT ACCOUNT
IN POCATELLO OR IN THE HANSEN REACH ACCOUNT AT RI1GGS DURING
THAT ENTIRE PERIOD OF TIME?
A I DON'T THINK IT'S RELEVANT. 1 DIDN'T THINK 1T
WAS RELEVANT THEN.
THE COURT: NO. SORRY. ARE YOU SAYING YOU DIDN'T
THINK ABOQT IT? .
THE WITNESS: OH, NO. THE QUESTION 1§ == AS I UNDER-
STAND COUNSEL, YOUR HONOR, . THE QUESTION IS WHAT DID 1 TAKE

INTO CONSIDERATION: THE FACTUR OF WHETHER OR NOT THE FUNDS

1 GUESS THE ANSWER TO THE SPECIFIC QUESTION TS THAT 1 DIDN'T
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CONSIDER IT, BECAUSE HAD 1, 1 WOULD THINK IT WAS AN IRRELEVANCY]

ra

BY MR. LEWIN:
Q WHY WOULD IT BE AN IRRELEVANCY?

A BECAUSE THE MONEY THAT WAS BORRUWED IS IDENTICAL

OR GREATER THAN -~ OR, I'M SORRY, THE MONEY THAT WAS BORROWED
IS IDENTICAL OR LESS THAN THE MONEY THAT HE PUT INTO THE
ORGANIZATION. 1 AM NOT AN ACCOUNTANT, BUT THERE IS A CASH
FLOW IN EVERYONE'S.LIFE, THE ABILITY TO IDENTIFY A PARTICULAR
DOLLAR BILL DOES NOT STRIKE ME AS RELEVANT TO THE QUESTION.

Q ALL RIGHT. THE ALTERNATIVE, AS YOU HAVE TESTIFIED,
MR. MCKENNA, THAT WAS QUESTIONED WAS WHETHER THE PARTICULAR
LENDERS SHOULD BE LISTED UNDER SECTION 1V AS TO LIABILITIES.
IS THAT RIGHT? THAT WAS THE QUESTION THAT WAS DIRECTED TO
You? .

A IT WAS THE SOLE QUESTION, SO FAR AS 1 KNOW.

Q ALL RIGHT. AND IF THEY HAD BEEN LISTED, THEIR NAMES
WOULD HAVE APPEARED ON THERE WITH A LETTER NEXT TO THEM; 1S
THAT CORRECT? THEIR NAME OR NAMES. YOU SAID YOU DIDN'T KNOW
WHETHER THEY WERE SINGLE OR MULTIPLE LENDERS.

A WITH THAT LlM!TATiUN, THAT 1 DIDN'T KNOW THE I1DENTITY
OF THE PARTY OR PARTIES, YES, THAT WOULD BE THE CONCLUSION.

Q AND IT 1S YOUR TESTIMONY THAT YOU ALSO CONSIDERED
THE FACT THAT BY LISTING THEM, YOU WOULD BE VIOLATING THE
CONFIDENTIALITY PROMISE THAT HAD BEEN MADE TO DONORS OF A.C.T.

A IT WAS A DOMINANT CONSIDERATION IN THE MATTER.
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Q WERE YOU THERE OR PRESENT WHEN CONGRESSMAN HANSEN
ACTUALLY FILLED OUT THAT FORM?

A 1 DON'T REMEMBER. 1 WAS THERE ON THREE OR UP TO
FOUR OCCASIONS. PROBABLY, YES.

Q WAS THIS DIFCUSSION THAT TOOK PLACE IN 1982--0THER
THAN THE FACT THAT THERE WAS A PARTICULAR MATTER RELATING
TO 1982 INVOLVED, WAS IT DIFFERENT IN KIND FROM SIMILAR
DISCUSSIONS YOU PREVIOUSLY TESTIFIED THAT TOOK PLACE IN 1981,
IN 1980, WITH REGARD TO THE ETHICS IN GOVERNMENT ACT FORM?

A WELL, IT WAS A PROBLEM CONNECTED WITH FILING. 1T
WAS IN THAT SENSE NOT DIFFERENT FROM THE PROBLEMS 1 TESTIFIED
TO YESTERDAY. 1 GUESS EVEN THE AMOUNT OF MONEY ISN'T MUCH
DIFFERENT. THE HUOUSE THING WAS, UNDOUBTEDLY, OF A SIMILAR

SIZE OF FINANCE. THAT 1S, WE WOULD BE TALKING ABOUT A

. $125,000 OBLIGATION ONE WAY OR ANOTHER.

Q BUT IT'S FAIR TO SAY THAT IT WAS ALMOST AN ANNUAL
PRACTICE THAT ARUUND THE TIME OF MAY 15TH, 1982, CONGRESSMAN
HANSEN WOULD DISCUSS WITH YOU ANY ISSUE THAT WOULD COME uP
IN HIS MIND CONCERNING THE ETHICS IN GOVERNMENT ACT. ‘

A OUR PERCEPTION WAS IF HE HAD A PRUBLEM, HE WOULD
CALL ON ME AND ASK ME ABOUT 1IT.

Q AND THAT HAPPENED BEFORE 1982, AS WELL AS IN 198272

A AT LEAST ON TWO OCCASTIONS UNDER THE LAW, AND ON
ONE OCCASIUN UNDER THE RULE.

Q 0.K. NOW, FOLLUWING THE MAY 15TH, 1982 -- I'M SORR
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YOU TESTIFIED THAT YOU DID NOT KNOW THE NAME OF THE LENDERS

-

AS OF THAT TIME. THAT WAS NOT DISCUSSED.

A TO THE BEST OF MY RECOLLECTION, I DID NOT.

Q DID THERE CUME A TIME AFTER THE FILING OF THE ETHICS

IN GOVERNMENT ACT, INDEED SHORTLY AFTER THE FILING OF THE
ETHICS IN GOVERNMENT ACT, THAT YOU HAD OCCASION TO CALL ANY
OFFICER OF. THE MERCHANTS AND HINERS BANK IN VIRGINIA?

A YES, SIR. MR. HANSEN BROUGHT TO MY ATTENTION A

CERTIFIED LETTER THAT HE HAD RECEIVED AT HOME SOMETIME ABOUT

A WEEK AFTER THE FILING DATE. SUMETIME IN LATE MAY.

Q  ALL RIGHT. .

A THE LETTER WAS FROM MR. REASOR, WHO LISTED HIMSELF
AS THE MANAGER. IN LATER CONVERSATION WITH HIM, IT TURNED
OUT HE WAS THE ACTING PRESIDENT OF THE BANK.

Q  0.K. LET ME PUT BEFORE YOU WHAT 1S IN EVIDENCE
AS DEFENDANT'S EXHIBIT 23.

A YES, SIR. .

Q  WOULD YOU TELL US WHAT DEFENDANT'S EXHIBIT 23 IS,
TO YOUR RECOLLECTION. -

A IT 15 THE LETTER FROM THIS GENTLEMAN, MR. REASOR,
TO MR. HANSEN AT H1S HOME ADDRESS, CERTIFIED IN FORM, RETURN
RECEIPT -~ NO, I'M WRONG. IT'S DATED MAY 18TH. THE STAMP
1S DATED MAY 18TH, AND THE LETTER IS DATED MAY 17TH.

Q THE LETTER 1S DATED MAY 17TH, WHICH IS TWO DAYS

AFTER THE FILING OF THAT ETHICS IN GOVERNMENT ACT FORM. IS

s
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THAT CORRECT?

A YES, SIR.

Q  AND IT'S POSTMARKED MAY 18TH. 1S THERE ANY INDICA-
TION ON THE ENVELOPE AS TO WHEN IT WAS RECEIVED? IT WAS A
CERTIFIED LETTER, 1S THAT CORRECT?

A YES. THE CLAIM CHECK DATE IS MAY 20TH.

Q SO, LOUKING AT THAT, CAN YOU RECONSTRUCT ABOUT WHEN
YOU FIRST RECEIVED THAT LETTER FROM CONGRESSMAN HANSEN?

A NOT. EARLIER THAN MAY 21ST, 1982.

Q  ALL RIGHT. COULD YOU TELL US, MR. MCKENNA, WHAT
CONVERSATION, TO THE BEST OF YOUR RECOLLECTION, ENSUED UPON
YOUR RECEIVING THAT LETTER FROM CUNGRESSMAN HANSEN?

A WITH CONGRESSMAN HANSEN, OR WITH MR, REASOR?

Q  WITH CONGRESSMAN HANSEN.

A HE SHOWED IT TO ME, AND HE SAID THAT HE WAS SURPRISH
TO SEE THAT THIS WAS A PROBLEM OR THAT THERE WAS A PROBLEM
HERE INVOLVING THIS SORT OF SITUATION. HE DIDN'T KNOW WHY
HE WOULD BE ON SUCH A LIST, AND ASKED ME TO INQUIRE OF MR.
REASOR.

Q@  0.K. LET ME JUST --

MR. LEWIN: IT'S A VERY SHORT LETTER, YOUR HONOR.
JUST SO IT 1S UNDERSTANDABLE TO THE JURY, IT'S A LETTER THAT
SAYS:

"ON MAY 6, 1982" -- ADDRESSED TO GEORGE V. HANSEN

IN ARLINGTON, VIRGINIA, "ON MAY 6, 1982, MINERS AND MERCHANTS

D
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BANK WAS SERVED WITH A SUBPOENA TO TESTIFY OR PRESENT CERTAIN
DOCUMENTS BEFORE THE GRAND.JURY ON JUNE 8TH, 1982. YOUR
NAME WAS LISTED AS ONE OF THE INDIVIDUALS UR ENTITIES TO BE
COVERED. THE BANK 1S REQUIRED TO PRESENT ANY AND ALL LOAN
RECORDS AND A LISTING OF ANY ACCOUNTS FOR THE PERIOD JANUARY
1, 1980, TO MAY 1, 1082, THAT YOU MAY HAVE HAD WITH MINERS
AND MERCHANTS BANK. IF YOU HAVE ANY QUESTIONS REGARDING
THIS SUBPOENA, YOU SHOULD CONTACT YOUR ATTORNEY AND/OR THE
UNITED STATES DISTRICT COURT FOR THE WESTERN DISTRICT OF
VIRGINIA BEFORE JUNE 8, 1982. UNLESS WE HEAR FROM YOU PRIOR
TO THIS DATE, YOUR RECORDS WILL BE DELIVERED TO THE GRAND
JURY." SIGNED, JACKSON REASOR.

BY MR. LEWIN:

Q SO THAT WAS A LETTER WHICH ADVISED CONGRESSMAN
HANSEN THAT SOME DOCUMENTS PERTAINING TO HIM WERE BEING
SUBMITTED TO A FEDERAL GRAND JURY; 1S THAT CORRECT?

A OBVIOUSLY, YES, SIR.

Q  IT DIDN'T SPECIFY THE NAME OF ANY INDIVIDUAL WHO
WAS BEING TARGETED BY THE GRAND JURY?

A NO, SIR. |

Q  0.K. WHAT DID YOU DO AFTER THE DISCUSSION WITH
CONGRESSMAN HANSEN?

A 1 IMMEDIATELY CALLED THIS MR. REASOR AT THE BANK
IN GRUNDY, VIRGINIA.

Q AND WHAT WERE YOU TOLD BY MR. REASOR?

34~569 O - 84 ~ 93
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A HE TOLD ME THAT THE FEDERAL GRAND JURY WAS ~- IN
ROANOKE, 1 BELIEVE, WAS LOOKING INTO THE AFFAIRS OF A FORMER
CHIEF OFFICER OF THE BANK NAMED MEADE, AND THAT MR. HANSEN'S
-- A NOTE FROM MR. HANSEN WAS IN THEIR ACCOUNT AS COLLATERAL
FOR A LOAN, AND THAT IT WAS SPECIFICALLY SUBJECT TO THE SUBPOE
AND THIS WAS THE FORMAL NOTICE TO ALLOW MR. HANSEN TO TAKE
WHATEVER APPROPRIATE ACTION HE CHOSE TO TAKE WITH REGARD TO
THE SUBPOENA.
| Q DID. YOU COMMUNICATE THAT INFORMATION TO CONGRESSMAN
HANSEN?

A YES, SIR.

Q IN THE CONVERSATION WITH CONGRESSMAN HANSEN, DID
HE INDICATE HE -- WELL, WHAT DID HE SAY? STRIKE THAT.

A WELL, HE WAS SHUCKED AND SURPRISED THAT MR. MEADE
WAS INVOLVED IN ANY PRUBLEM. AND 1 DON'T KNOW THAT THERE
WAS MUCH OF A CONVERSATION. HE MERELY ASKED ME TO GO DUWN
IMMEDIATELY AND LOOK INTO THE SITUATION, TAKE A LOUK AT
WHATEVER 1T WAS THAT WAS THERE, AND REPORT TO HIM.

Q WAS THERE ANY INDICATION THAT HE EVEN REAL1ZED
THAT HIS NOTES HAD BEEN COLLATERALIZED TO THAT BANK?

A 1 DON'T THINK AT THAT TIME THERE WAS, NO. NOT
PRIOR TO MY VISIT.

Q  AND WAS THERE ANY INDICATION THAT HE KNEW AT ANY
TIME PRIOR TO YOUR ADVISING HIM THAT MR. MEADE WAS IN TROUBLE

IN ANY WAY?

M.
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A NO. THAT'S CLEAR. HE DIDN'T KNOW ABOUT IT.

Q  DID YOU IN FACT GO DOWN TO GRUNDY, VIRGINIA, T0
THE BANK?
. A YES, SIR. 1 WENT DOWN A FEW DAYS LATER. AND:1
CAN'T HONESTLY TELL YOU -- WITHIN A WEEK. CERTAINLY PRIOR
O THE TRIGGER DATE MENTIONED IN THE LETTER HERE, JUNE 8TH.

Q  AND WHAT WAS THE PURPOSE OF THAT VISIT THAT YOU
MADE DOWN THERE? _

A SPECIFICALLY, TO FIND OUT WHAT 1T WAS THAT WAS GOING
TO BE DELIVERED TO THE GRAND JURY AND WHAT 1T WAS THAT WAS
THE PROBLEM WITH MR. MEADE, TO GET » L INFORMATION ON THE
INVOLVEMENT HERE OF THE CONGRESSMAN'S NAME.

Q  DID YOU GO DOWN IN ANY WAY WITH ANY INSTRUCTIONS
TO PAY OFF. ANY NOTE AT THAT TIME?

A NOT AT THAT TIME, NO, SIR.

Q  THERE WAS ANOTHER TRIP YOU MADE SOMETIME LATER IN
WHICH YOU DID GO DOWN THERE TO PAY OFF A NOTE.

A OH, YES. YES, SIR.

Q  ANDCOULD YOU TELL US HOW THAT HAPPENED AND WHEN
THAT HAPPéﬂED?

A MID-AUGUST, MORE THAN TWO MONTHS AFTER THE FIRST
TRIP, THE CONGRESSMAN ASKED ME TO GO © %N AND DISPOSE OF HIS
OBLIGATION ON A $60,000 NOTE WHICH WAS IN THE POSSESSION OF

THE MERCHANTS AND MINERS BANK AS COLLATERAL. HE WAS DISPUSING

OF 1T AT THE REQUEST OF MR. MCAFEE, AS 1 REMEMBER H1S ADVICE
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TO ME. AND 1 DID DISPOSE OF IT. HE GAVE ME TWO CHECKS, BLANK
AS TO AMOUNT, AND ASKEDME TO DIVIDE THE PAYMENT BETWEEN TWO
DIFFERENT CHECKS. AND I DID SO. AND THE TOTAL, SIXTY-FOUR
THOUSAND AND CHANGE, CONSISTING OF 30,000 IN ONE INSTRUMENT
AND 34,000~PLUS. THE REASON THEY WERE BLANK AS TO AMOUNT,
WE DIDN'T KNOW WHAT THE INTEREST COMPUTATION WAS BEFORE WE
WENT -~ BEFORE I WENT.

Q AND THAT PAYMENT WAS MADE BECAUSE MR. MCAFEE
REQUESTED AT.THAT POINT THAT IT BE MADE?

A YES, SIR.

Q AND DID YOU IN GOING DOWN TO MAKE THAT PAYMENT AT
THAT POINT LEARN THAT CONGRESSMAN HANSEN HAD PAID AN INTEREST
PAYMENT EARLIER ON THAT NOTE?

A YES, SIR.

Q SO THAT HE HAD KNOWN PRIOR TO MAY THAT THE BANK
HELD THE NOTE --

A I THINK THE PAYMENT WAS IN APRIL, SO 1 DREW THE
CONCLUSION HE HAD TO KNOW IT WAS THERE.

Q BUT WITH REGARD TO WHETHER HE HAD KNOWN AT ALL
WHETHER MR. MEADE WAS IN TROUBLE, WHAT WAS THE INDICATION
ON MAY AND THEREAFTER? HAD HE HAD ANY KNOWLEDGE PRIOR TO
MAY 15TH, 1982°?

A TO THE BEST OF MY KNOWLEDGE, NO. H1S RESPONSE TO
THE INFORMATION 1 EXTRACTED FROM MR. REASOR WAS ONE OF SURPRISE

AND SOME SHUCK. HE FELT MR. MEADE WAS- A FRIEND.
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Q NOW, THAT LOAN, THE $60,000 LOAN WAS REPAID WITH
PERSONAL CHECKS COF MR. AND MRS. HANSEN OUT OF A JO:&T ACCOUNT
OR -- DO YOU RECALL?

A 1 DON'T REMEMBER WHETHER 1T WAS A JOINT ACCOUNT

. .

OR NOT. I THINK IT WAS A SINGLE-SIGNATURE ACCOUNT.

Q 0.K. .

A OR SINGLE SIGNATURE ACCOUNTS. THERE WERE TWO, 1
THINK. . .

Q 1T WAS NOT PAID OUT OF AN A.C.T. ACCOUNT, WAS IT?

A OH, NO.

Q AND WHY WAS THAT? .

A BECAUSE MR. HANSEN HAD SIGNED THE NOTE. HE FELT
1T WAS -- SINCE A.C.T. WAS NOT IN A POSITION TO DISPOSE OF
1T, HE HAD AN OBLIGATION TO DISPOSE OF IT, AND HE DISPOSED
OF 1T,

Q DID A.C.T. AT THAT POINT HAVE $60,000 TO PAY A NOTE?

A IT PRUBABLY DIDN'T HAVE 10 PERCENT OF $60,000.

Q HAD A.C.T. BY THAT TIME PAID -- REPAID CONGRESSMAN
HANSEN SOME -- AT VARIOUS TIMES soﬁe PORTIONS OF THE ADVANCES
HE HAD MADE?

A RELATIVELY SMALL PORTIONS, ¥ES, SIR.

Q DID YOU ON SUBSEQUENT DATES, MR. MCKENNA, ALSO IN
REPRESENT ING CONGRESSMAN HANSEN IN THIS REGARD, REPAY THE
$25,000 NOTE?

A ULTIMATELY, YES. ALTHOUGH IN THE REPAYMENT WE
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ULTIMATELY UTILIZED THE SERVICES OF THE FIRM OF HEMSLEY AND
CAMPBELL.

Q  BY CAMPBELL, YOU MEAN MR. FRANK CAMPBELL, WHO IS
COUNSEL --

A THE FIRM OF WHICH MR. CAMPBELL, THERE, WAS A PARTNER.

Q SO HE WAS INVOLVED IN THE FINAL NEGOTIATIONS ==
OR THE FINAL DISCUSSIONS WHICH RESULTED IN THE PAYMENT OF
THAT NOTE.

A YES, SIR.

R AND WHY WAS 1T NECESSSARY TO HAVE ANOTHER LAWYER,
AN OUTSIDE LAWYER INVOLVED IN THAT PAYMENT?

A WELL, THE THING GOT COMPLICATED BECAUSE A SUIT WAS
FILED AGAINST MR. HANSEN BY JOINTLY -- THE DELIVERY OF THE
DUCUMENT -- THE COMPLAINT READ CARL MCAFEE AND ODELL ROGERS,
THE OBLIGEES ON THE NOTE, THE PAYEES OF THE INSTRUMENT, AGAINS
HANSEN FOR THE COLLECTION OF THE $25,000.

I CALLED MR. MCAFEE AND REMONSTRATED WITH HIM THAT
HE HAD IN FACT REPRESENTED THAT THERE WAS SOME LATITUDE IN
THE REIMBURSEMENT OF THAT AMOUNT OF MONEY; AND THAT EVEN IF THERE
WERE NOT SOME LATITUDE, A SUIT IN COURT WAS NOT KINDLY
RECEIVED WHEN A CONGRESSMAN WAS INVOLVED. AND HE AGREED TO
MEET ME, AND DID IN FACT MEET ME IN FAIRFAX COUNTY AT SOME
OFFICE WHERE HE WAS -- HAD SPACE WHILE HE WAS TRYING A CASE

IN WASHINGTON, AND DENIED TO ME THAT HE HAD IN FACT AUTHOR!ZED

THE SUIT, AND SAID HE WOULD DO WHAT HE COULD TO AMEL1ORATE.
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THE SITUATION, MAKE 1T PALATABLE.
Q BUT IT WAS NECESSARY FOR THE CUNGRESSHA“OTG RETAIN
AN ATTORNEY BECAUSE THERE WAS A COURT SUIT FILED, IS THAT

CORRECT? A LITIGATION WAS FILED ON THAT NOTE.

A YES, SIR. AND THAT COMPLICATION OF WAS THE SUIT
AUTHORIZED OR WAS 1T NOT AUTHORIZED HAD C%EATED A COMPL!CATIOP
WITH THE PLAINTIFF'S ATTORNEY, TO WHOM I REPORTED THE COUNVERSA-
TION. HE BECAME UPSET THAT ANYBODY WOULD REPRESENT TO HIM
THAT HE HAD AUTHORITY TO FILE A SUIT. AND THE MATTER BECAME
OF SUFFICIENT COMPLEXITY THAT 1 HAD OTHER THINGS TO DO AND
I ASKED THE HEMSLEY AND CAMPBELL FIRM t? ASSIST IN DISPOSING
OF THE MATTER.

Q WAS THAT NOTE ULTIMATELY PAID WITH FULL INTEREST
AT THAT. TIME?

A OH, YES. WELL, "AT THAT TIME™. WITHIN A PERIOD
OF APPARENTLY 1 GUESS EIGHT OR TEN DAYS THEREAFTER. THE
BONE OF CONTENTION, THE THING THAT IRRITATED ME ABOUT IT WAS
THAT 1 HAD ALREADY BEEN IN NEGOTIATION WITH THE FELLOW
REASOR TO DISPOSE OF THE OBLIGATIOE. MR. REASOR HAD PUT
PRESSURE ON MR. MCAFEE TO PAY THE NUTE, AND HE HAD DISCUSSED
THAT WITH ME, AND 1 HAD CALLED REASUR, AND THE ONLY QUESTION
WAS THE PHYSICAL ABILITY TO GET TC THIS PLACE, GRUNDY. 1IT'S
THE SORT OF PLACE THAT YOU CAN'T GET THERE FROM HERE. AND
WE WERE TRYING TO MAKE ALL SORTS OF ARRANGEMENTS ABOUT WE

WOULD MEET AT THE BR1STOL AIRPURT, WHICH 1S THE CLOSEST
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AIRPORT, AND THAT'S THREE HOURS AWAY FROM GRUNDY. THAT SORT
OF THING. AND WHEN WE RECEIVED THE SUIT, 1 WAS SOMEWHAT
IRRITATED.
THE COURT: 1'M SORRY. WHO IS "WE"?
THE WITNESS: WELL, I'™ SORRY. WHEN YHE SUIT CAME
INTO THE OFFICE. WE GET KIMD OF COLLEGIAL IN THESE CIRCUM-
STANCES. I APOLOGIZE.
BY MR. LEWIN:
Q  NOW, MR. MCKENNA, WAS THE $50,000 NOTE TO JOHN
MEADE PAID BY YOU? 1 MEAN THROUGH YOUR OFFICES?
A WELL, IT WAS PAID BY MR. HANSEN.
Q 1 DON'T MEAN BY YOU.
A vﬁs. 1 WAS INVOLVED IN THE NEGOTIATIONS.
Q YOU WERE INVOLVED IN THE NEGOTIATIONS AND PAYMENT
OF THAT AMOUNT. AND COULD YOU TELL US HOW THAT CAME ABOUT?
A YES, SIR. 1 RECEIVED A TELEPHONE CALL FROM MR.
BOWIE, B-0-W-1-E, WHO REPRESENTED, AND PROBABLY STILL REPRE-
SENTS MR. MEADE, DEMANDING PAYMENT OF THZ $50,000 NOTE WITH
INTEREST. 1 TOLD HIM THAT I WOULD SPEAK TO THE CONGRESSMAN
AND GET BACK TO HIM. 1 DID, AND ADVISED HIM THAT THE
CONGRESSMAN WAS NOT IN A POSITION TO DISPOSE OF THIS THING
ON A ONE-PAYMENT BASIS. 1 OFFERED A 13-MONTH PAYMENT OF
5,000 A MONTH TO DISPUSE OF THE ITEM --
MR. LEWIN: I'M SORRY. WE CAN JUST REMOVE THAT

RIGHT NOW. 1T'S NOT REALLY NECESSARY..
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THE COURT: WHILE YOU ARE DOING THAT, COULD YOU WAIT A
MOMENT WHILE WE CHANGE REPORTERS? YOU MAY PROCEED.

THE WITNESS: MR. BOWIE DECLINED MY OFFER. WELL, THAT
IS NOT TRUE. HE SAID HE WOULD HAVE TO CONSULT HIS CLIENT.

HE CALLED ME BACK IN A FEW HOURS, AND ADVISED THAT HIS
CLIENT WAS ADAMANT FOR IMMEDIATE FULL PAYMENT. WE ADVISED HIM
WE WERE UNABﬁE TO ACCOMPLISH THAT. WE JUST DIDN'T HAVE THE
FUNDS AVAILABLE AT THAT TIME AND WE HAD NO OPTION BUT TO HAVE
HIM SUE.

I POINTED OUT TO MR. BOWIE THAT THAT WOULD DELAY THE
PAYMENT, THE NATURAL COURSE OF SUITS, FOR THE 13 MONTHS, I
DIDN'T SEE WHY THE CLIENT WAS SO ADAMANT, BUT I HAD NO CONTROL
OVER THAT.

AT THAT POINT, I TURNED THE MATTER OVER TO -- WELL, I
AM NOT SURE -- I EITHER TURNED IT OVER THEN, OR SUBSEQUENTLY TO
THE SAME PEOPLE, HEMSLEY AND CAMPBELL, FOR THE PURPOSE OF
NEGOTIATING SETTLEMENT.

ULTIMATELY, THE NOTE WAS PAID WITH FULL INTEREST TO
THE DATE COF SETTLEMENT, AND THE MATTER WAS CLOSED.

BY MR. LEWIN:

2. WAS THERE A LAWSUIT BROUGHT PRIOR TO THE TIME THE NOTE
WAS PAID?
A. YES, SIR.
. Q. 0. XK. THERE WAS A LAWSUIT THAT WAS INSTITUTED IN

VIRGINIA, WAS TIERE NOT?
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A. YES, SIR. FORGIVE ME IF I DIDN'T GET MAKE THAT CLFAR.
WHEN I SAID AT THAT TIME I MEANT IMMEDIATELY SUBSEQUENT TO MR.
BOWIE'S CONVERSATION OR AT THE FILING OF THE LAWSUIT. I DIDN'T
REMEMBER WHICH TIME I HAD TURNED IT OVER TO THE ATTORNEY.

Q. SO, THERE WAS A LAWSUIT FILED, AND A SETTLEMENT
FOLLOWED THE FILING OF THE LAWSUIT?

A. BY A CONSIDERABLE PERIOD OF TIME, YES, SIR.

Q. BUT THE PAYMENT WAS MADE IN FULL, WITH INTEREST TO THE
DATE OF PAYMENT?

A. YES, SIR.

Q. ALL RIGHT. NOW, HOW ABOUT THE LOAN OR THE OBLIGATION
THAT MRS. HANSEN HAD IN THE NCTE TO BUNKER HUNT? WAS THERE ANY
DISCUSSION WITH MRS. HANSEN OR CONGRESSMAN IIANSEN ABOUT PAYING
THAT NOTE?

A. YES, INDEED.

MR. WEINGARTEN: MAY WE APPROACH THE BENCH?

THE CCURT: YES. WOULD YCU STEP DOWN, MR, MCKENNA?

AT THE BENCH:

THE COURT. ALL RIGHT.

MR. WEINGARTEN: THERE HAS BEEN AN ENORMOUS AMOUNT JF
HEARSAY. I WAS NOT OBJECTING BUT I AM OBJECTING NO%. MRS.
HANSEN HAS TESTIFIED ALREADY AND THIS IS A SENSITIVE POINT. IF
THIS IS GOING TO BEIPBARSAY. I CBJECT. HE CAN TESTIFY AS 70

WHAT HE DID VIS-A-VIS THE LOAN AND NOTHING MORE.

THE COURT: ALL RIGHT, MR. LEXIN?
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MR. LEWIN: 1IN TERMS OF THE INTENTION TO MARE PAYMENT,
I SUBMIT THAT ANY STATEMENTS THAT WERE MADE TO HIM BY ANYBODY
WHICH DECLARED AN INTENTION TO MAKE PAYMENT ARE ADMISSIBLE
UNDER THE DECLARATION OF INTENTION EXCEPTION TO THE HEARSAY
RULE, AND HE CAN TESTIFY IF SOMEONE SAID TO HIM, OR CONGRESSMAN
HANSEN SAID TO HIM I INTEND TO PAY, THEN THAT IS AN ADMISSIBLE
EXCEPTION UNDER THE HEARSAY ROOM.

IT IS NOT A DECLARATION OF SOMETHING IN THE PAST. IT
IS A DECLARATION OF AN INTENTION TO IN THE FUTURE. IT IS A
SPECIFIC INTENTION IF YOU WANT ME TO LIMIT MY QUESTION AND
SAY PLEASE TELL ME ONLY WHAT WAS SAID WITH REGARD TO ANY
DECLARATION WITH INTENTICON TO DO IN THE FUTURE.

MR. WEINGARTEN: THAT IS FINE.

THE COURT: YOU SHOULD BE ABLE TO KEEP IT TO THAT.

IN OPEN COURT:

THE COURT. 1 KNOW ¥YOU WILL LISTEN VERY CAREFULLY TO
THE QUESTION ADDRESSED TO YOU, MR. ﬁCKBNNA, AND ANSWER IT
ACCORDINGLY.

THE WITNESS: YES.

BY MR. LEWIN:

Q. IN ANSWER MY QUESTIdN, I WANT YOU TO LIMIT STATEMENTS
THAT ARE MADE TO YOU ONLY TO ANY STATEMENTS BY CONGRESSMAN AND
MRS. HANSEN IN WHICH THEY DECLARE AN INTENTION TO DO OR NOT OO
SOMETHING IN THE FUTURE. DON'T TELL ME ANYTHING THAT THEY MAY

HAVE SAID ABOUT THE PAST, BUT ONLY IF THEY MADE STATEMENTS TO
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YOU AS TO WHAT THEY INTENDED TO DO IN THE FUTURE.

IN DISCUSSIONS WITH CONGRESSMAN AND MRS. HANSEN
CONCERNING =-- WELL MAYBE THAT IS NOT CLEAR, YOU ARE SHAKING
YOUR HEAD? .

A. I AM NOT CERTAIN AS TO THE PROSCRIPTION THAT YOU JUST
DESCRIBED.

THE COURT: IT WILL BE STATED AGAIN.

BY MR. LEWIN:

Q. FOR PURPOSES OF ADMISSIBILITY OF EVIDENCE?

A. I UNDERSTAND THERE IS A PROBLEM. I AM NOT SURE WHAT
YOU ARE ALLOWING ME TO TESTIFY ABOUT.

Q.  JUST SAY TO ME, WHEN YOU REPEAT IN ANSWER TO MY
QUESTION ONLY THINGS THAT YOU HEARD FROM CONGRESSMAN AND MRS.
HANSEN WHICH RELATE TO AN INTENTIONTEENS TO DO SOMETHING IN THE
FUTURE. NOT A RECITATION OF ANYTHING THAT MAY HAVE HAPPENED IN
THE PAST.

IN CONVERSATIONS WITH CONGRESSMAN OR MRS. HANSEN DID
EITHER OR BOTH OF THEM DECLARE TO YOU AT ANY POINT, AN
INTENTION TO REPAY NELSON BUNKER HUNT ON THAT NOTE?

THE COURT: YOU MAY ANSWER YES OR NO.

THE WITNESS: YES.

BY MR. LEWIN:.

Q.  COULD YOU TELL US WHAT STATEMENT WAS MADE IN THAT.
REGARD, WITH REGARD TO ANY INTENTION TO REPAY MR. HUNT IN THE

FUTURE?
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A. THEY ASKED ME, COULD THEY PAY THE NOTE OFF AT THAT
TIME.

Q. AND DID THEY INDICATE AN INTERTION THAT THEY WISHED TO
REPAY THE NOTE AT THAT TIME?

A. THAT WAS THE QUESTION ADDRESSED TO ME. COULD THEY PAY
OFF THE NOTE AT THIS TIME. ’

Q. WHAT DID YOU RESPOND, AND WHAT DID YOU DO?

A. I ADVISED THEM AGAINST PAYING OFF THE NOTE.

Q. AND WHY DID YOU ADVISE THEM AGAINST PAYING OFF THE
NOTE?

A. BECAUSE THE QUESTION WAS ADDRESSED TO ME LATE ENQUGH
IN THE INVESTIGATION THAT I WAS AFRAID THAT IT MIGH% BE VIEWED
AS AN ATTEMPT TO CHANGE THE POSITION OF THE PARTIES AND I DID
NOT WANT TO IN ANY WAY APPEAR, OR TO HAVE THE HANSENS APPEAR AS
THOUGH THEY WERE ATTEMPTING TO CHANGE THE POSITIONS OF THE
PRTIES IN AN ONGOING INVESTIGATION.
l 2. DID YOU SUBSEQUENT TO THAT CONVERSATION DISCUSS THAT
QUESTION WITH ANYBODY ELSE?

A. I DISCUSSED IT WITH MR. CAMPBELL OF THE HEMSLEY AND
CAMPBELL GROUP, YES, SIR.

Q. THAT WAS AFTER HE WAS RETAINED IN REGARD TO THIS
MATTER?

h. CH, YES, SIR.

Q. AND THAT IS THE MR. CAMPBELL WHO IS SITTING THERE?

A. HE IS TUHE SAME.
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Q. AND WHO ELSE DID YOU DISCUSS IT WITH?
A. I DISCUSSED IT WITH YOU.
Q. ALL RIGHT, AND COULD ¥YOU TELL US WHAT WAS DECIDED AS A-
RESULT OF THOSE DISCUSSIONS AND, WHAT YOU DID?
MR. WEINGARTEN: YOUR HONOR.

THE COURT: COUNSEL TO THE BENCH, PLEASE. MR. MCKENNA

SUE MAY STEP DOWN.
AT THE BENCH:

THE CQURT: YOU HAVE BEEN UNHAPPY ABOUT WHEN MR.
WEINGARTEN MENTIONED THE OTHER DAY INTRUDING HIMSELF PERSONALLY.

MR. LEWIN: I KNOW, BUT IF I SAID TO A WITNESS THAT I
CONFLICTED WITH HIS VERSION OF THE EVENTS THEN I WOULD BE
MAKING MYSELF A WITNESS IN THE CASE. I DON'T DISAGREE WITH MR.
MCKENNA'S VERSION. MR. MCKENNA SPOKE TO MR. CAMPBELL. AND HE
SPOKE TO ME. WE BOTH SAID TO HIM, AND HE IS TESTIFYING THAT.
WE ARE NOT GOING TO BECOME WITNESSES IN ITS CASE BECAUSE OUR
VERSION IS ENTIRELY CONSISTENT. WE BCTH SAID TO HIM IT WOULD
BE UNWISE TO PAY THE NOTE WHEN THE CHARGES ARE PENDING AND IT
WOULD LOOK LIKE A LAST MINUTE INTENTION,

MR. WEINGARTEN: THAT IS TOTALLY CBJECTIONABLE. WHAT
MR. LEWIN SAID TO HIM.

THE COURT: HE IS NOT GOING TO SAY WHAT YOU SAID TO
aIm?

MR. LEWIN: HE CAN SAY WHAT HIS CONCLUSION WAS.

THE COURT: HE CAN 2AY WHAT HIS CONCLUSION “AS BUT YOU
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CANNOT INTRUDE YOURSELF. THE SAME THING I SAID TO MR.
WEINGARTEN. AND WHAT I SAID fﬂ YOU. I DON'T POINTING TO MR.
CAMPBELL AS BEING ONE OF T™HE TWO PERSONS., BUT THE MOMENT IT
STARTS PUTTING YOUR CREDIBILITY ON THE LINE -- IT WAS YOUR
OBJECTION THE OTHER DAY AND I AGREEDAGREE WITH YOU ABSOLUTELY
THAT AN ATTORNEY CANNOT INTRUDE HIMSELF INTO IT PERSONALLY. I
HAVE NO PROBLEM WHATSOEVER, IF THROUGH TESTIMONY OF MR. MCKENNA
THE WITNESS WISHES TO SAY: ACTING ON THE DISCUSSION WITH
PERSONS INVOLVED, HE DID THUS AND SC. WHATEVER IT WAS.

MR. LEWIN: TBAT WAS THE CONSENSUS AND THERE WAS NO
DISAGREEMENT, YOUR HONOR. THERE IS QUITE A BIT OF DIFFERENCE
IN PUTTING YOURSELF IN THE CASE IN TERMS OF CREDIBILiTY. THE
GOVERNMENT SAID OVER AND OVER HAS HUNT'S NOTES BEEN REPAID. HE
IS TRYING TO MAKE A SUGGESTION.

THE COURT: HE COULDN'T TESTIFY TO THIS, YOU KNOW.

MR, LEWIN: NOBODY IS DISAGREEING WITH WHAT MR.
MCKENNA IS SAYING. I AM NOT MAKING MYSELF A WITNESS. T AM
SIMPLY SAYING HE HAD THIS DISCUSSION. HE HAD IT WITH MR.
CAMPBELL AND WITH ME.

THE COURT: HE CAN SAY WHAT HE DID wITIOUT GETTING
INTO THE CONCENSUS.

IN OPEN COURT:

THE COURT: ALL RIGHT, ™MR. MCKENNA, YCU MAY RESUME.

THE STAND, PLEASE LISTEN CAREFULLY TO THE QUESTION.

THE WITNESS: YES, “A'AM,
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BY MR. LEWIN:
Q.  FOLLOWING THE DISCUSSIONS THAT YOU HAD THAT YOU HAVE
DESCRIBED, WHAT DID YOU DO, WHAT DID YOU DO OR SAY?
A.  CAN I ASK HIM TO CLARIFY THE QUESTION?
THE COURT: WELL, AS A RESULT OF THE DISCUSSIONS, YOU
HAD? _
THE WITNESS: WITH THE ATTORNEYS OR WITH THE HANSENS?
THE COURT ALL RIGHT.
'BY MR. LEWIN:
Q.  FOLLOWING THE DISCUSSION WITH THE ATTORNEYS, WHAT DID
YOU DO, EITHER WHAT YOU DID IN TERMS OF WHAT YOU SAID TO THE
ATTORNEYS OR TO THE HANSENS, LIMIT IT TO WHAT YOU DID, WHAT YOU
DID OR SAID. NOT TO WHAT THE ATTORNEYS, MR. CAMPBELL OR I SAID.
A. I DID NOTHING. I ADVISED NONPAYMENT.
Q.  ALL RIGHT. AND TO YOUR KNOWLEDGE, THE LOAN HAS NOT TO
THIS DATE BEEN REPAID, IS THAT CORRECT?
A.  TO THE BEST OF MY KNOWLEDGE, IT IS OUTSTANDING AT THIS
MOMENT,
Q.  AND TO THE BEST OF YOUR KNOWLEDGE, HAS THE INTENTION
OF MRS. HANSEN OR CONGRESSMAN HANSEN WITH REGARD TO THAT NOTE
CHANGED FROM THE TIME THAT THEY SPOKE TO YOU ABOUT IT THAT
FIRST TIME?
A. I HAVE NO REASON TO BELIEVE THERE IS ANY CHANGE.
Q. MR. MCKENNA, YOU HAVE TESTIFIED TO VARIOUS

CONVERSATIONS AND THINGS THAT YOU DID REALLY IN TERMS CF
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REPRESENTING CONGRESSMAN AND MRS. HANSEN WITIl REGARD TO THE
NOTES AND OTHER THINGS.

DID YOU REPRESENT CONGRESSMAN AND/OR MRS. HANSEN IN
CONNECTICN WITH THE INVESTIGATION THAT GREW OUT OF THE RECEIPT
OF THE BLACKMAIL LETTER?

A. I PARTICIPATED IN SOME PHASES OF IT.

Q. WERE YOU PRESENT AT SOME PHASES OF THAT INVESTIGATION
AS A LEGAL CONSULTANT OR LEGAL ADVISOR TO EITHER CONGRESSMAN OR
MRS. BANSEN?

A. YES, SIR.

Q. SPECIFICALLY, WERE YOU PRESENT AT INTERVIEWS THAT THE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION HAD WITH CONGRESSMAN OR MRS.
HANSEN?

A. I WAS PRESENT AT ALL SAVE ONE BECAUSE AT THAT ONE MR.
RUNFT REPRESENTED MRS. HANSEN.

Q. THAT WAS THE VERY FIRST INTERVIEW RIGHT AFTER THE
REPORT OF THE BLACKMAIL LETTER?

A.  YES.

Q. DD YOU RECALL A TIME IN -~

MR. WEINGARTEN: MAY WE APPROACH THE BENCH?

AT THE BENCH:

MR. WEINGARTEN: ARE YOU SEEKING TO ELICIT WHAT
CONGRESSMAN HANSEN AND MRS. HANSEN SAID?

MR. LEIN: I AM SEEKING TO ELICIT THE FACT THAT AT AN

INTERVIEW WHICH HE ATTENDED IN SEPTEMBER OF 1991, CONGRESSMAN

34-569 0 - B4 - 94
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HANSEN TOLD THE F B I, WITH MR. MCKENNA, PRESENT, THAT HE HAD
DISCUSSED, THAT HE WAS SKED THE FIRST TIME. YES, THE FIRST
TIME HE WAS ASKED WHETHER HE HAD RECEIVED A PROFIT OF 87
THOUSAND, WHETHER IT WAS REPORTED ON THE ETHICS AND GOVERNMENT
ACT FORM. CONGRESSMAN HANSEN ADVISED THE FBI AT THAT TIME THAT
HE HAD DISCUSSED THIS MATTER AT LENGTH WITH HIS ATTORNEY, JAMES
MCKENNA, AND JOHN RUNFT. IT SEEMS TO ME THAT IT IS HIGHLY
RELEVANT AND PROBATIVE WITH REGARD TO ADVICE OF COUNSEL THAT
FROM THE VERY FIRST TIME THAT THE CONGRESSMAN WAS ASKED THAT,
THE GOVERNMENT WAS PUT ON NOTICE. HE HAD TALKED ABOUT IT TO
HIS ATTORNEY AND BOTH ATTORNEYS WERE MENTIONED.

THE COURT: YOU WANT TO ASK MR. MCKENNA, THAT IF MR.
HANSEN ADVISED IN THE PRESENCE OF MR. MCKENNA, AND IN THE
PRESENCE OF THE F B I, IF HE HAD DISCUSSED THIS MATTER AT
LENGTH WITH HIS ATTORNEY -- ARE YOU STOPPING THERE CR GOING TO
THE NEXT PART?

MR. LEWIN: I WOULD LIKE TO PUT THAT WHOLE DOCUMENT
INTO EVIDENCE.

THE COURT: THIS F B I INVESTIGATION REPORT?

MR. LEWIN YES, A ONE PAGE F B I INVESTICATION REP&RT.
I THINK IT IS RELEVANT FCR THE JURY TO KNOW IN SEPTEMBER OF

1981, JUST ABOUT WHEN THE INVESTIGATION BEGAMN TUE CONGRESSMAN

TOLD ‘THAT TO THE AGENT., THAT HAS T0 -- PRECISELY, IT IS A ONE

PAGE ¥ B I REPORT. IT IS A VERY SHORT INTERVIEW, IT poEsw'T

GO INTO AMY IRRELEVANT THING JUST DIRECTLY AND SQUARELY FULLY
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CORROBORATIVE OF THE DEFENSE THAT HAS BEEN PRESENTED “HERE IN
COURT.

THE COURT: YOU WANT TO DO THIS THROUGH MR, MCKENNA?

MR. LEWIN: YES, OF COURSE.

MR. WEINGARTEN: IT IS FULL OF SELF-SERVING HEARSAY.
I'M NOT PERMITTED TO CROSS-EXAMINE CONGRESSMAN HANSEN THROUGH
THIS. THAT iS A REPORT OF WHAT HE DID. THAT IS OFFERED PURELY
FOR THE TRUTH OF THE MATTER ASSERTED. FOR THAT REASON WE
OBJECT.

MR. LEWIN: THE GOVERNMENT KNOKZ IF THEY WANT TO CALL
THE AGENT OR EITHER OF THE AGENTS THAT WERE THERE, THEY HAVE
DONE THAT MANY TIMES BEFORE TO TESTIFY TO QHAT THE DEFENDANT
SAYS.

MR. WEINGARTEN: AM I PERMITTED TO CROSS-EXAMINE HIM ON
ANYTHING THAT CONGRESSMAN HANSEN SAID?

THE COURT: OF COURSE.

MR. WEINGARTEN: NOT JUST TGIS, EVERY STATEMENT HE WAS
PRESENT AT WITH THE F B I. I CAN CROSS-EXAMINE HIM ON WHAT
CONGRESSMAN HANSEN SAID?

MR. LEWIN: IF YOU WANT TO QUESTION HIM THAT
CONGRESSMAN HANSEN SAID *YZ IN HIS PRESENCE, YES, I THINK SO.

MR. WEINGARTEN: INCLUDING THE TRANSCRIPT?

MR. LEWIN: OF COURSE. YOU CAN PUT THE WHOLE
TRANSCRIPT IN. IT IS ALL ADMISSIONS OF THE DEFENDANT. YOU CAN

PUT IT IN WITHOUT HIM.
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THE COURT: IN SHORT, IT QPENS THE DOOR.
MR. LEWIN: SURE, I HAVE OPENED THE DOOR. I AGREE.
IN OPEN COURT:
THE COURT: MR. MCKENNA, I [AVE GIVEN YOU YOUR
EXERCISE TODAY UP AND DOWN.
BY MR. LEWIN: |

Q. MR. MCKENNA, DO YOU RECALL IN SEPTEMBER OF 1981, BEING
PRESENT IN THE CONGRESSMAN -- LET ME GO BACK. THE BLACKMAIL
LETTER MEETING OCCURRED IN APRIL OF 1981, IS THAT CORRECT? DO
YOU RECALL THAT?

A. THE MEETING WITH THE ASSCCIATE ATTCORNEY GENERAL OR
ASSISTANT ATTORNEY GENERAL?

Q. RIGHT.

A, APRIL &6, 1881,

Q. AND IMMEDIATELY THEREAFTER THERE WERE INTERVIEWS ON
THAT DAY LATE THAT DAY THEY BEG&N.AND THE FOLLOWING DAY WITH
AGENTS OF THE F B I COMING OVER TC THE CONGRESSMAN'S OFFICE TO
CONDUCT INTERVIEWS, IS THAT RIGHT?

A. THAT IS RIGHT.

Q2. AND YOU SAT IN ON AT LEAST SOME OF THOSE INTERUIEWS;
YOU SAT IN ON THE INTERVIEW WITH CONGRESSMAN HANSEN, IS THAT
CORRECT?

A. THAT IS CORRECT.

Q. DID YOU ALSO SIT IN ON THE INTERVIEW TIAT WAS HELD

WITH CONGRESSMAN HANSEN IN SEPTEMHBER OF 19817 AND I WILL PLACE
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BEFORE YOU WHAT I AM MARKING AS DEFENDANT'S EXHIBIT 88 FOR
IDENTIFICATION, ‘
(WHEREUPON, THE DOCUMENT REFERRED TO
ABOVE WAS MARKED DEFENDANT'S EXHIBIT 88
FOR IDENTIFICATION.)
BY MR. LEWIN:
Q. DO YOU RECALL?
A. YES, SIR, I WAS AT THE MEETING WHICH IS REFLECTED IN
THIS NOTE.
Q. AND THAT NOTE REFLECTS A MEETING OF SEPTEMBER 24, 1981.
IT IS DOWN BELOW THE LEFT HAND CORNER?
A. I'LL SORRY, ON SEPTEMBER 24; THE INSTRUMENT ITSELF WAS
DATED SEPTEMBER 29.
Q. AND IT IS A F B I INTERVIEW REPORT, IS THAT CORRECT?
A. MAYBE YOU ARE NOT FAMILIAR.
2. IT SAYS F B I ON THE TOP OF IT. I HAVE NOT ENOUGH
TROUBLE TO IDENTIFY IT OTHERWISE.
MR. LEWIN: WE OFFER THAT, 88.
MR. WEINGARTEN: NO OBJECTION.
THE COURT: IT IS IN EVIDENCE.
| (WHEREUPON, DEFENDANT'S EXHIBIT 38 FOR
IDENTIFICATION WAS RECEIVED INTO EVIDENCE.)
BY MR. LEWIN:
Q. THAT DOES REFLECT, THAT F B I REPORT REFLECTS THAT

CONGRESSMAN HANSEN WAS INTERVIEWED IN HIS OFFICE, AT 11:25 IN
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THE LONGWORTH BUILDING, IS THAT CORRECT?

A.  YES.

Q. AND THAT CONGRESSMAN HANSEN ADVISED -- AND THAT YOU
WERE PRESENT, THAT IS RIGHT?

A. THAT IS CORRECT. '

Q. AND IT REFLECTS THAT YOU WERE PRESENT AS HANSEN'S
ATTORNEY, ALSO PRESENT WAS JAMES MCKENNA, HANSEN ATTORNEY?

A. THAT IS WHAT MR. HOY REPORTS.

Q. AND THEN IT SAYS THAT HANSEN ADVISED THAT NELSON
BUNKER HUNT HAD ABSOLUTELY NO INFLUENCE, FINANCIAL OR OTHERWISE,
OR ANY CONNECTION WITH THE $125,000 LOAN THAT HE OBTAINED FROM
THE FIRST SECURITY BANK, POCATELLO, IDAHO, IN JANUARY,1979, TO
PAY A MARGIN CALL ON HIS WIFE'S SILVER INVESTMENTS. IS THAT
CORRECT? )

A.  THAT IS WHAT IT SAYS HERE.

Q. NOW, THE TWO AGENTS THAT CAME OVER TO THE OFFICE ON
THAT DATE, CAME OVER AND ASKED CONGRESSMAN HANSEN, DID THEY NOT,
WHY HE HAD NOT REPORTED CERTAIN TRANSACTIONS INCLUDING A PROFIT
ON THE 87 THOUSAND SILVER COMMGDITIES TRANSACTION ON HIS ETHICS
IN GOVERNMENT ACT FORM, IS THAT CORRECT? .

A. THAT IS CORRECT.

Q.  THAT WAS SEPTEMBER 24, 10817

A.  YES, SIR.

Q. AND THE DOCUMENT, EXHIBIT 88, REFLECTS THE FOLLOWING: '

HANSEN ADVISED, THE ANSWER 'TO THAT SPECIFIC QUESTION, HE HAD
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DISCUSSED THIS MATTER AT LBNGTH WITH HIS ATTORNEYS, SAMES
MCKENNA, AND JOHN RUNFT?

A, THAT IS WHAT THE DOCUMENT SAYS.

Q. DO YOU RECALL THAT THAT IS WHAT CONGRESSMAN HANSEN
TOLD THE AGENTS? ‘

A YES, SIR.

Q. S0 fHAT WHEN THEY FIRST ASKED HIM WHY YOU DID NOT
REPORT THOSE TRANSACTIONS ON YOUR ETHICS IN GOVERNMENT ACT FORM
IN SEPTEMBER OF 1981, THE CONGRESSMAN SAID THAT HE HAD
DISCUSSED THIS MATTER AT LENGTH WITH HIS ATTORNEYS AND YOU WERE
THEN PRESENT AND HE MENTIONED YOU AND JOHN RUNFT?

A. YES, SIR.

Q. SO HE TOLD THEM THAT FROM THE OUTSET?

A, FROM NO LATER THAN SEPTEMBER 24.

Q. AND DOES THAT MEMORANDUM ACCURATELY REFLECT THE
CONVERSATION THAT TOOK PLACE ON THAT DATE?

A, AS TO THAT ITEM, YES.

Q. SUBSEQUENT TO THAT DAY, AND' THAT INTERVIEW, GOVERNMENT
AGENTS CAME BACK AGAIN, DID THEY NOT, TO INTERVIEW CONGRESSMAN
AND MRS. HANSEN ANOTHER TIME?

A. YES, SIR.

Q. "IN FACT, MESSRS. WEINGARTEN AND COLE CAME, DID THEY
NOT?

A, THAT IS CORRECT.

Qs AND DID THEY SET UP ANY MEETING IN THE CONGRESSMAN'S
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YES, SIR. THEY ASKED FOR A MEETING AND FOR A

STENOGRAPHER TO BE ALLOWED TO BE PRESENT, AND THE CONGRESSMAN

ACCEDED TO THAT, AND THE MEETING OCCURRED IN HIS OFFICE.

Q.
A.
THAT WAS
Q.
A.
Q.
RIGHT?

A.

Qn

ON THURSDAY, JUNE 17TH, 19827

IT WAS IN JUNE, AND IF THAT IS WHAT THE RECORD SHOWS
THE DATE.

AND WERE YOU PRESENT AT THAT TIME?

1 WAS.

AND MRS. HANSEN AND CONGRESSMAN HANSEN WERE PRESENT,

YES.

AND MR. WEINGARTEN AND MR. COLE WERE PRESENT?

YES, SIR.

AND MR. HOY OF THE F B I WAS PRESENT?

YES, SIR. :

AND A STENQGRAPHER TOOK DOWN THE QUESTIONS AND ANSWERS

THAT CONGRESSMAN HANSEN AND MRS. HANSEN GAVE WHEN MESSRS.

WEINGARTEN AND COLE ASKED THEM QUESTIONS AND ANSWERS?

A.

Q.
SESSION,
1982?.

A.

o

"

YES, SIR.
0. K. AND DO YOU RECALL THAT AT THE BEGINNING OF THAT

MR. WEINGARTEN EXPLAINED WHY HE WAS THERE IN JUNE OF

YES, SIR.

O. Kse AND DO YOU RECALL, AS HE SAYS =~
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MR. WBINGARTE&: MAY WE APPROACH THE BENCH? -

THE COURT: GENTLEMEN, WOULD YOU BRING THE DOCUMENT
WITH YOU? I DON'T HAVE A COPY OF IT.

AT THE BENCH:

THE COURT: IS THIS THE TRANSCRIPT YOU JUST REFERRED
TO A MOMENT AGO?

MR.‘LEWIﬂa YES. I WANT TO INDICATE THAT AFTER THAT
INTERVIEW, MR. WEINGARTEN CALLED HIM OVER. THEY EXPLAINED WHAT
THEY WERE DOING TO THE CONGRESSMAN; CONGRESSMAN AND MRS. HANSEN
ANSWERED THERE QUESTIONS UNDER NO COMPULSION, ANSWERED,

THE COURT: MR. HANSEN? MRS. HANSEN WAS ASKED TO BE
PRESENT?

MR. LEWIN: YES. IT WAS A SEPARATE INTERVIEW.

THE COURT: MR. MCKENNA WAS PRESENT FOR HER INTERVIEW
AS WELL AS THE CONGRESSMAN?

MR. LEWIN: VYES.

MR. WEINGARTEN: IT IS TOTALLY INAPPROPRIATE TO PUT
INTO EVIDENCE REPRESENTATIONS MADE BY A GOVERNMENT AGENT
PURSUANT TO AN INTERVIEW., IP‘HB WANTS TO ELICIT WHAT
CONGRESSMAN ON ANYTHING HAD TO SAY ON RELEVANT POINTS THAT IS
ONE THING. THIS IS WELL AFTER THE ALLEGED INCIDENT ?OdK PLACE.
WE OBJECT TO WHAT I MAY HAVE SAID OR MR. COLE OR MR. WEINGARTEN
MAY HAVE SAID.

MR. LEWIN: KNOWING THE FOCUS OF THE INVESTIGATION,

THESE PEOPLE VOLUNTARILY SPOKE TO MR. WEINGARTEN AND MR. COLE.
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THEY ANSWERED ALL THE QUESTIONS THEY WERE ASKED. THEIR WORDS
WERE TAKEN DOWN AND THAT 1S WHERE WE ARE.

MR. WEINGARTEN: HE CAN ELICIT THAT.

MR. LEWIN: WELL, I THINK IT IS IMPORTANT TO KNOW
EXACTLY WHAT MR. WEINGARTEN TOLD CONGRESSMAN HANSEN.

THE COURT: MAY I SEE IT?

MR. LEWIN: VYES. ALL I WANT TO INTRODUCE IS FROM
THERE TO WHERE CONGRESSMAN HANSEN IS SAYING, "I THINK THAT IS
FINE." WHAT MR. WEINGARTEN SAID AND CONGRESSMAN HANSEN SAID
YFINE, WE CAN GO AHEAD. * I THINK IS APPROPRIATE, YOUR HONOR,
IN TERMS OF SHOWING -- I HAVE NO DOUBT THEY CAN USE ANYTHING.
I ALWAYS ASSUMED THEY WOULD USE ANYTHING IN THOSE INTERVIEWS
THEY THOUGHT WAS INCULPATORY. THEY ARE ENTITLED TO DO IT. IT
IS AN ADMISSION OF THE DEFENDANT. THEY WELL KNOW IT IS. IF
THE DEFENDANT AFTER BEING TOLD ALL THAT, SAYS IT IS FINE AND
THEN SPEAKS TC THEM. *

I AM ENTITLED TO TO PRESENT TO THE JURY EVIDENCE THAT
SHOWS THE DEFENDANT WAS AVAILABLE; ANSWERED ALL THE QUESTIONS.

I JUST WANT T0 GO THROUGH PAGE 3.

THE COURT: NONE CF THIS?

MR. LEWIN: NO. IF HE WAWTS TO PUT IT IN.

THE COURT: DG YOU WANT ANY OF THE QUESTIONS?

MR. LEWIN: lI'LL ASK NONE OF THE QUESTIONS.

THE COURT: YOU HAVE XD CBJECTION IF MR. WEINGARTEN

PUTS IN THE RESPONSE. CF COURSE, THEY ARE NOT IN A POSITION TO
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TESTIFY. i

MR. LEWIN: OF COURSE. I ALWAYS ASSUMED AND I THINK
IT IS CLEARLY RIGHT MR. WEINGARTEN CAN USE ANY STATEMENT
CONGRESSMAN HANSEN MADE, AND THAT WAS THE PURPOSE OF SUBMITTING
THIS TO US UNDER RULE 16. IT IS A STATEMENT OF THE DEFENDANT.
AND I ALSO ALWAYS ASSUMED IT TO BE A STATEMENT.

THB‘COURT: WHAT IS YOUR PROELEM, MR. WEINGARTEN?

MR. WEINGARTEN: DEFENDANTS CAN SUBMIT TO INTERVIEWS
FOR ANY NUMBER OF REASONS. HIS STATE OF MIND AS OF HIS FILING
THOSE FORMS IS WHAT IS RELEVANT.

PERHAPS THE FACT THAT HE DID SUBMIT TC AN INTERVIEW
WAS RELEVANT. BUT CERTAINLY WHAT I MAY HAVE SAID TO HIM OR
WHAT MR. COLE OR WHAT ANY OTHER GOVERNMENT AGENT MAY HAVE SAID
IN SOME PREFATORY COMMENT IS NOT ADMISSIBLE.

MR. LEWIN: NO, IF MR. WEINGARTEN HAD MADE SOME
STATEMENT, OF COURSE, IT IS VERY RELEVANT TO KNOW EXACTLY WHAT
THE DEFENDANT IS TOLD PRIOR TO THE TIME HE AGREED.

MR. WEINGARTEN CERTAINLY WON'T SAY IF HE TOLD
CONGRESSMAN HANSEN: LOOK, THERE IS NO PRCBLEM. NOBODY LOOKING
INTO YOUR THINGS AT ALL. THAT THAT WOULD BE IRRELEVANT. THE
POINT, PRECISELY, IS, THAT HE TOLD CONGRESSMAN HANSEN, YOU ARE
THE TARGET. I AM LOOKING AT YOU FOR BRIBERY. AND HE SAID I
THINK THAT IS FINE, AND HE WENT ON AND AﬁSWERBD THE QUESTIONS
AND I THINK THAT IS VERY RELEVANT.

I AM ENTITLED TO PUT THAT BEFORE THE JURY PRECISELY IN
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CONTEXT OF MR, WEINGARTEN'S STATEMENT. I AM NOT
RECONSTRUCTING. MR. WEINGARTEN DECIDED TO HAVE A TRANSCRIPT.

THE COURT: WHAT ARE YOU GOING TO DO WITH THE ENTIRE
TRANSCRIPT?

MR. LEWIN: I AM NOT:GOING TO PUT IT IN. I AM GOING
TC READ THATf |

THE COURT: YOU ARE GOING TO READ SELECTED PORTIONS?

MR. LEWIN: JUST THAT AND PUT IT AWAY.

THE COURT: MR. WEINGARTEN'S FIRST FEW PARAGRAPH OF
PAGE ONE?

MR. LEWIN: AND THE FACT THAT CONGRESSMAN HANSEN SAID
THAT IS FINE. AND THEN THE INTERVIEW WENT ON WITH CONGRESSMAN
HANSEN AND MRS. HANSEN AND THEY ANSWERED ALL THE QUESTIONS.

THE COURT: NOW, IF THAT MUCH IS USED BY YOU, HOW FAR
WOULD YOU WITHOUT OBJECTION EXTEND THE USE OF IT TO THE
GOVERNMENT, AS FAR AS CROSS-EXAMINATION IS CONCERNED?

MR. LEWIN: AS FAR AS THEY WANT. THEY CAN PUT THE
WHOLE THING IN. I HAVE ALWAYS ASSUMED THEY COULD.

THE COURT: OF COURSE, THE END RESULT OF THIS
INVESTIGATION ON JUNE 17, 1982, WAS AN INDICTMENT FLOWED FROM
IT. FROM THIS AND FROM WHATEVER ELSE OCCURRED.

MR. LEWIN: SURE. THAT IS RIGHT.

MR.WBINGARTEN: I CAN'T IMAGINE WHAT THE RELEVANCE OF
MY WORDS ARE AND THE FACT THAT HE VOLUNTEERED FOR AN INTERVIEW

MR, LEWIN: IF MR, WEINGARTEN'S WORDS WERE STRAIGHT
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AND HONEST, I DON'T KNOW WHAT HE IS CONCERNED ABOUT.® THE POINT
IS AFTER WHAT HE SAID, THE CONGRESSMAN SAID FINE, FINE AND IT
IS IMPORTANT TO KNOW WHAT MR. WEINGARTEN SAID, AND I'LL BE
INTERVIEWED AFTER THAT. AND IT IS FINE.

THE COURT: THAT WAS THE PURPOSE OF BEING THERE, TO BE
INTERVIEWED.

MR. LEWIN: YES. AND MR. WEINGARTEN SAID —-

THE COURT: IT IS IMPROPER TO INTERJECT COUNSEL.
OBVIOUSLY, I HAVE TO KNOW IF THERE WOULD BE ANYTHING
CONTROVERSIAL HERE TO EXPLAIN OR TO CHALLENGE WHAT HAS BEEN
POINTED OUT TO ME. THE ONLY THING THAT WANTS TO BE USED BY THE

DEFENSE FROM THIS PARTICULAR TRANSCRIPT IS BASICALLY PAGE TW0

DON'T UNDERSTAND WHY THEY WANT TO USE IT. I THINK IT IS
INNOCUOUS, BUT CERTAINLY IT WILL OPEN THE DOOR. IF THEY USE IT,|
‘I WANT IT CLEARLY UNDERSTOOD THAT THE GOVERNMENT CAN USE IT.
| MR. WEINGARTEN: THROUGH THIS WITNESS?
THE COURT: THIS WITNESS WAS PRESENT ACCORDING TO
COUNSEL. ALL RIGHT. |
IN OPEN COURT:
THE COURT: MR. MCKENNA, WILL YOU RESUME THE STAND?
BY MR. LEWIN:
Q.  MR. MCKENNA, ON THAT MORNING OF THURSDAY, JUNE 17, YoU
WERE PRESENT AT THAT SESSION, AND I WILL READ TO YOU AND ASK

¥YOU WHETHER IT AN ACCURATE REFLECTION OF YOUR RECOLLECTION.
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JUST THE OPENING OF THAT SESSION, AND WHAT OCCURRED AT THAT
TIME.

MR. WEINGARTEN SAID, AND I AM READING FROM THAT
TRANSCRIPT HERE.

"MR. WEINGARTEN: 1IT IS JUNE 17, 11 A.M.. HERE
PRESENT ARE CONGRESSMAN GEORéE HANSEN OF IDAHO FALLS, AT 1125
LONGWORTH. PRESENT HERE, REED WEINGARTEN, DEPARTMENT OF
JUSTICE, JIM COLE, DEPARTMENT OF JUSTICE. TOM HOY, F B I,
CONGRESSMAN HANSEN, MRS. HANSEN AND MR. MCKENNA, WHO IS, I
UNDERSTAND, ON THE STAFF OF CONGRESSMAN HANSEN. HE IS ALSO
REPRESENTING CONGRESSMAN HANSEN FOR THIS PURPOSE.

" WE ARE HERE PURSUANT TO A REQUEST BY THE DEPARTMENT
OF JUSTICE TO CONDUCT INTERVIEWS WITH THE HOPE THAT THEY WCULD
ADVANCE THE INVESTIGATION THAT BEGAN WHEN CONGRESSMAN HANSEN
AND AN ATTORNEY FOR NELSON BUNKER HUNT BROUGHT A BLACKMAIL
LETTER TO THE DEPARTMENT OF JUSTICE ON APRIL 5, 1981.

" FOR YOUR EDIFICATION, PURSUANT TO YOU BRINGING THAT
AETTER, OF COURSE, WE BEGAN AN INVESTIGATION INTO THE BLACKMAIL,
IT TOOK LONGER THAN WE HAD HOPED. THERE WERE SOME

COMPLICATIONS. BUT THERE WAS WORK DONE IN THE GRAND JURY, Aﬁﬂ

. THERE WAS SOME LOOKING AT RECORDS OVERSEAS, BUT AS YOU MUST

KNGW BY NOW, A MONTH AGO OR LAST MONTH AN INDIVIDUAL NAMED
ARTHUR EMENS PLEAD GUILTY TO BLACKMAIL IN THE DISTRICT OF
COLUMBIA, AND WILL BE SENTENCED NEXT MONTH.

" OBVIODUSLY, YOU HAVE SEEN THE LETTER. ' THE LETTER
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CONTAINS AN ALLEGATION THAT THERE WAS WRONGDOING BETAEEN YOU
AND NELSON BUNKER HUNT, AND WE ARE DUTYBOUND, OF COURSE, TO
FOLLOW-UP ON THAT ONCE WE HAVE COMPLETED THE BLACKMAIL
INVESTIGATION. THAT IS WHAT WE ARE DOING. WE CONCLUDED THAT.

" PERHAPS, IT IS BEST NOW IF WE DEAL WITH YOU DIRECTLY
AND HEAR WHAT YOU HAVE TO SAY ABOUT'THIS PARTICULAR TRANSACTION.

" SO, WITH THAT, I THINK WE ARE READY TO BEGIN, UNLESS
YOU HAVE ANY QUESTIONS YOU WOULD LIKE TO ASK OF US.

CONGRESSMAN HANSEN SAYS: ™ I THINK THAT IS FINE."

NOW I HAVE READ THAT TO YOU. DOES THAT REFLECT THE
OPENING OF THE MEETING AS YOU RECALL IT?

A.  YES, SIR, HE SIMPLY SAID WE ARE FINISHED WITH THE
BLACKMAIL, NOW WE WILL START ON TRE BRIBERY, BUT HE TOOK TwO
PARAGRAPHS TO SAY IT.

Q.  AND PURSUANT TO THAT, THERE WAS THEN AN INTERVIEW,
FIRST, WITH CONGRESSMAN HANSEN AND MRS. HANSEN JOINTLY?

IS THAT CORRECT?

A. THAT IS MY RECOLLECTION.

Q.  AND THEN THERE WAS AN INTERVIEW CONDUCTED SEPARATELY
WITH CONGRESSMAN HANSEN?

A.  YES.

Q.  AND AN INTERVIEW CONDUCTED SEPARATELY WITH MRS. HANSEN?

A.  THAT WAS THE STRUCTURE THEY REQUESTED, YES, SIR.

Q.  AND YOU SAT IN ON ALL OF THOSE INTERVIEWS?

A. I bIb.
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Q. AND THE GOVERNMENT ASKED ALL THE QUESTIONS THEY WANTED
TO ASK TO YOUR KNOWLEDGE?

A. WELL, I HOPE SO.

(. THERE WAS NO TIME LIMITATION IS WHAT I MEAN. NO ONE
TOLD THEM YOU HAVE GOT TO BE OUT OF HERE IN HALF AN HOUR?

A. WE IMPOSED NONE.

Q.  AND WHEN THEY GOT DONE. THE QUESTIONS WERE ANSWERED,
THEY PACKED THEIR BAGS AND THEY LEFT?

- A. YES, SIR.

Q. 0. K.

Q. WERE YOU EVER TOLD BY ANY, BY MR. WEINGARTEN OR MR.
COLE OR ANY F B I AGENTS WHAT THE RESULTS WERE OF THE
INVESTIGATION AND PROSECUTION OF THE BLACKMAILER?

A. NO, SIR.

Q.  APART FROM WHAT WAS SAID?

MR. WEINGARTEN: MAY' WE APPROACH THE BENCH ON THIS?
THE COURT: ALL RIGHT. MR. MCKENNA?

AT THE BEEN:

MR, WEINGARTEN: THINK THIS I1hS BEEN BEAT TO DEATH, AND |

IF THERE IS ANY FURTHER INFORMATION THAT HAS NOT ALREADY BEEN
ELICITED, WE OBJECT.
MR. LEWIN: OF COURSE, YOU OBJECT. WE TOLD YOUR HONOR
WE WOULD LIKE TO INTPODUCB AND WILL DO IT WITH THIS WITNESS.
THE COURT: WHAT ARE YOU TALKING ABOUT NOW?

MR. LEWIN: THESE ARE THE CERTIFIED COPIES FROM THE
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COURT RECORDS OF THE DISPOSITION OF THE PROCEEDINGS REGARDING
MR. EMENS.

THE COURT: WHY DO YOU WANT THIS?

MR. LEWIN: WE LEFT IT OPEN. 1 SAID WE WANT TO PUT IN
OFFICIAL CERTIFIED COURT PAPERS.

THERE WAS A STIPULATION. WE HAVE CERTIFIED COURT
RECORDS OF THE PROCEEDINGS OF MR.EMENS, THERE WAS a
STIPULATION WHILE MR. MING WAS ON THE STAND REGARDING THINGS HE
COULD TESTIFY ABOUT, SPECIFICALLY MR. EMENS WAS IN IIIS EMPLOY
AND SO ON.

BEYOND THAT, IT IS RELEVANT TO POINT QUT WHAT ACTUALLY
HAPPENED TO THIS BLACKMAILER JUST FRCM THE COURT RECORDS. I AM
NOT ASKING ANY EVIDENCE THAT HAS BEEN DISPUTED OR SUBJECT TO
CONTROVERSY. PURELY, CERTIFIED COURT RECORDS REGARDING THE
DISPOSITION OF THE CASE REGARDING THE BLACKMAIL.

THE COURT: HOW IS IT RELEVANT THAT THESE BE
INTRODUCED IN EVIDENCE?

ONE, THAT MR. EMENS WORKED FOR MR. MING.

TWO, MR. EMENS WAS CCNVICTED IN THIS BLACKMAIL.

THREE, MR. EMENS WAS SENTENCED.

FOUR, M™MR. EMENS RECEIVED WHATEVER THEY SAID YESTERDAY,
A FINE AND COMMUNITY SERVICES.

THOSE ARE THE MATTERS, THINGS THAT HAVE ALREADY BEEN
PUT IN THE EVIDEWNCE AND ARE BEFORE THE JURY. WHAT ELSE IS

NECESSARY TO SHOW THAT THAT WAS THE DISPOSITION OF THE CASE OF

34-569 0 - 84 - 95
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MR. EMENS?

THE FACTS THAT YOU ALREADY READ INTO THE TRANSCRIPT
JUST A FEW MINUTES AGO. HE PLEAD GUILTY IN DISTRICT COURT AND
HAS TO BE SENTENCED.

MR. LEWIN: WELL, I THINK THAT THE FACTS THAT WERE
KNOWN REGARDING MR. EMENS IN THE INTERVIEW AND SUBSEQUENT IS
RELEVANT TO THE WHOLE BLACKMAIL MATTER, YOUR HONOR.

WE DON'T WANT TO GO INTO IT IN ANY PERIPHERAL
TANGENTIAL WAY. THE BLACKMAIL IS VERY MUCH IN ISSUE IN THIS
CASE. AND WE THINK THE COURT DOCUMENTS ARE APPROPRIATE TO
ALLOW THE JURY TO SEE PURELY OUT OF THE CCURT RECORD WHAT
APPEARS REGARDING THAT BLACKMAIL CHARGE AND ITS DISPOSITION.

I MARE NO ARGUMENT. I*LL EXCUSE THIS WITNESS AFTER I
PUT IN THE DCCUMENTS.

THE COURT: WE WANT TO MAKE SURE WHAT YOU WANT IN, AND
WHAT I HAVE RULED ADMISSIBLE OR I&ADMISSIBLE.

MR. LEWIN: WHAT I AM OFFERING IN THIS REGARD IS THE
JUDGMENT ORDER DATED JULY 26, 1882, CONCERNING ARTHUR EMENS, A
CERTIFIEL COPY OF THAT. THE INFORMATION IN WHICH MR. EMENS WAS
CHARGED AND FILED ON MAY 18, 1982. AND TiiE GOVERNMENT'S
STATEMENT OF FACTS SIGNED BY MR. HEIﬁbARTEN LND MR. COLE, AS
WELL AS THE PLEA AGREEMENT LESTTER, SIGMED ON MAY 27, 1932, BY
MR. EMENS, AND BY GOYBRNMENT COUNSEL, AND A SUBSEQUEMNT LETTER
FROM MR. WEINGARTEN TO MR. EHENS' COUNSEF, ALL OF WHICH ARE 1IN

THE COURT FILES, IM THE UNITED STAYES DISTRICT COURT FOR THE
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DISTRICT OF COLUMBIA.

THE COURT: NOW, WHAT IS YOUR PROFFER?

MR. LEWIN: THAT THE BLACKMAIL LETTER AND THE RESPONSE
TO THE BLACKMAIL LETTER ARE PROPER SUBJECTS OF INQUIRY FOR
PURPOSES OF THE DEFENSE OF NO WRONGFUL INTENT IN THIS CASE.

THAT MATTER HAVING BEEN PRESENTED TO THE JURY, IT IS
APPROPRIATE TO COMPLETE SIMPLY THE OFFICIAL RECORD REGARDING
THAT, SO THAT THE JURY MAY SEE THE DISPOSITION NOT ON A HEARSAY
BUT IN A PRECISE WAY THAT BLACKMAIL LETTER DISPOSITION.

THE COURT: WHAT DOES IT HAVE TO DO WITH THE FINANCIAL
DISCLOSURES WHICH ARE THE FOCUS OF THE COUNTS IN THIS CASE?

MR. LEWIN: IT HAS TO DO WITH THE STATE OF MIND SHOWN
BY THE REACTION TO THE BLACKMAIL LETTER. OR THE EVIDENCE
REGARDING BLACKMAIL ALL REFLECTS ON CONGRESSMAN HANSEN'S STATE
OF MIND. IT SHOWS THAT HE WAS INNOCENT AT THE TIME HE
SUBMITTED THE ETHICS IN GOVERNMENT ACT FORMS, AND SINCE THAT 1S
RELEVANT, WE THINK THAT FOR THE PURPOSE OF SIMPLY NOT HAVING
THE JURY BE IN THE DARK, REGARDING THE DISPOSITION OF THE
BLACKMAIL LATER MATTER THAT SHOULD BE IN EVIDENCE.

THE COURT: THE GOVERNMENT OF COURSE, WILL SPEAK FOR
ITSELF.

THE GOVERNMENT CAN SPEAK FOR ITSELF BUT LET ME EXPRESS
THE THOUGHTS THAT COME TO MIND RIGHT AT THIS MOMENT:

ONE, OVER THE GOVERNMENT'S OBJECTION I ALLOWED THE

INTRODUCTION, INITIALLY, OF THE BLACKMAIL LETTER PER SE AND THE
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INTRODUCTION OF THE SUBJECT IN THIS CASE.

CERTAINLY, THE TESTIMONY THAT WE HAVE HAD THUS FAR
WHETHER IT WAS WITH OR WITHOUT OBJECTION CONCERNING THE
DISPOSITION OF MR. EMENS CASE; THE FACT MR. EMENS HAD BEEN AN
EMPLOYEE OF MING COMMODITIES COMPANY.

AND IT SEEMS TO ME *HAT THAT HAS SAID A GRBAf DEAL AS
TO THE INTROﬁUCTIUN OF THIS AND THE JURY SQUARELY HAS BEFORE IT
AND I ALLOWED THAT TO SHOW THE INTENT AND STATE OF MINE OF THE
CONGRESSMAN, YOUR DEFENSE, AND ALLOWED IT. TO GO MORE THAN
THAT, I FRANKLY WOULD LIKE TO HEAR THE GOVERNMENT'S PQSITION ON
IT.

MR. WEINGARTEN: OBVIOUSLY, MR. LEWIN DOESN'T LIKE THE
DISPOSITION OF THE EMENS SITUATION. THAT IS TOTALLY IRRELEVANT,
HOWEVER, TO THE ISSUES BEFORE THE JURY. THIS IS NOTHING BUT A
DIVERSION. THIS CAN DO NOTHING BUT SERVE TO CONFUSE THE JURY
ON THE RELEVANT ISSUES. WHAT HAPPENED TO ARTHUR EMENS AFTER HE
PLEAD GUILTY IS JUST NOT IN THIS CASE. BUT PERHAPS BECAUSE THE
JURY IS PROBABLY CURIOUS OF THIS SORT OF BLACKMAIL LETTER, IT
MAY HAVE BEEN APPROPRIATE TO SHOW WHD DID IT; Wd0 PLEARD GUILTY
AND WHAT HIS SENTENCE WAS.

BUT BEYOND‘THhT, IT IS NOTHING BUT IRRELEVANT.

THE COURT: SINCE YOU DO HAVE THESE FACTS BEFORE THE
JURY, WE ARE TRYING ﬁ DIFFERENT CASE, AND NONE OF THESE COUNTS
PER SE REFLECT A BLACKMAIL LETTER. THE gUR? IS FULLY

ACQUAINTED WITH MR. EMENS, THROUGH THE PREVIOUS TESTIMONY THAT
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HAS BEEN ADDUCED IN THE CASB._ AND WERE YOU TO OFFER THESE
MATTERS AS I TAKE IT YOU NOW ARE FOR THE RECORD, MR. LEHIN,.
THOSE THAT YOU JUST RECITED A FEW MOMENTS AGO WILL BE DEEMED
INADMISSIBLE, AND, OF COURSE, THE RECORDS CANNOT BE, THERE CAN
BE NO INQUIRY DIRECTED TO THE WITNESS. THIS ONE OR ANY OTHER
CONCERNING THIS PARTICULAR MATTER.

ALL RIGHT, SIR, YOU HAVE MADE THE RECORD.

IN OPEN COURT:

THE COURT: LADIES AND GENTLEMEN, I KNOW YOU HAVE
HEARD THAT RUMBLIONG, AND THERE IS SOMEONE COMING TO RECTIFY IT.
PROBABLY DURING THE THE LUNCHEON. IF THERE COMES A TIME THAT
YOU DON'T HEAR CLEARLY WHAT IS BEING SAID BY COUNSEL OR WITNESS
OUT THERE, LET ME KNOW,

SIMILARLY, IF YOU HEAR ANYTHING EMANATING FROM THE
BENCH CONFERENCE, I WANT YOU TO SIGNAL THAT, BECAUSE CLEARLY,
WE DON'T WANT YOU TO HEAR IT. SOMETIMES, IT IS A SIMPLE MATTER
OF: SHALL WE BREAK NOW OR I WANT TO MAKE A PHONE CALL OR I QANT
TO SEE IF THERE IS A WITNESS OUT THERE. AND SOMETIMES IT IS A
MORE SUBSTANTIAL MATTER AND IT IS IMPORTANT THAT YOU NOT HEAR
WHAT IS HAPPENING hP HERE. AND THAT IN THESE PECULIAR
BACKGROUND NOISES, YOU WILL NOT HEAR SOMETIIING YOU SHOULD HEAR.

MR. LEWIN: YOUR HONOR, I HAVE NO QUESTIONS OF THIS
WITNESS.

THE COURT: SHALL WE BEGIN THE CROSS EXAMINATION NOW?

MR. WEINGARTEN: I PREFER TO START AFTER LUNCH.
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THE COURT: LADIES ANRD GENTLEMEN, WE WILL TAKE OUR
LUNCHTIME RECESS AT THIS TIME. YOU GET 10 MINUTES MORE THAN
YOU NORMALLY WOULD HAVE HAD.

WE WILL COME BACK AT 1:30 FROM THAT LUNCHTIME RECESS,
AND PLEASE REMEMBER NOT TO DISCUSS THE CASE. .

AND, MR. MCKENNA, 26u ARE IN THE MIDST OF YOUR
TESTIMONY, AND I WILL GIE YOU A SIMILAR ADMONITION NBT TO
DISCUSS IT WITH ANYONE UNTIL YOUR TESTIMONY IS OVER.

HAVE A GOOD LUNCH, AND WE WILL CONTINUE THE TESTIMONY.
AT 1:30 THIS‘hFTERNOON. AND PLEASE REMEMBER, UNLESS SOMETHING-
HAPPENS EVEN WORSE THAN THE WEATHER, THAN IT WAS THIS MORNING,
WE WILL PROBABLY CONTINUE TO SIT UNTIL 7 O'CLOCK TONIGHT.

WE WILL HAVE TO MAKE SOME JUDGMENTS AS TO THE WEATHER.
WE ARE IN A WINDOWLESS ROOM, AND I HAVE NO IDEA WHAT IS GOING
ON OUT THERE.

(WHEREUPON, AT 12:05 P.M., THE ABOVE-ENTITLED MATTER
WAS RECESSED FOR LUNCHEON, TO RECONVENE THE SAME DAY AT

1:00 P.M.)
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AFTERNOON SESSTUN
THE COURT: Good afternaon. Mr. McKenna, why don't
you resume the stand as cross~exomincetion is abaut to begin?
As soon as you do that, we will bring the jury in here.
(Jury present at 1:45 p.m.)
THE COURT: Good afte:naoﬁ, ladies and gentlemen.
Without askiné any details, I hope your lunch was all right,
Let ‘us continue now with the testimony. We commence upon the
cross-euani;ation. Mr. McKenna is bick on the stand.
Whereupon,
JAMES MCKENNA
resuned the stand and, having been previously duly sworn by th
Deputy Clerk, was examined and testified Eurther as follows:.
CROSS ""EXAM INATION
BY -MR. WEINGARTEN: |
Q. ~ Good .afternocon, Mr. McKenna.
A. Good attarnooﬁ. o
Q. How.-long have you been with Congressman Hansen?
A+ December, 1978, five years and several months,
Q. You have .been onihis personal staff that entire time
A, Yes, sir.
Q. Have you known Congressman Hansen before that?
A, Yes, sir.
Qa I#.lt fair to say that you are friends with

Cﬁngressman Hansen?

1
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Al It is an employer/employee relationship, and I think
we mutually like each other, yes.

Q.. At least since December, 1978, you have been with him
every business day or when he is in town and you are in town?

A, Substantially.

Q. So, freguent contact?

A. Yes, sir.

Q. Is it fair to say you are familiar with the affairs
of Congressman Hansen?

A. fiis legislative affairs, his project affairs, his
personal affairs, no.

Q. There is a bridge or there is a wall, I should say,
between his personal life and his professional life?

A. Until the personal life impinges on his professional
legislative life, I am not involved. I have never been to his
home or anything like that.

Q. Are you familiar with his personal financial affairs?

A, I am aware of his financial difficulties, but in
particular, not without particularfty.

Q. Do you know his accounts? Do you know what loans he
has? Do you know his mortgages?

A, ‘I know the loans that are the subject of the
discussion here. I know that he has mortgages. I testified wel
dealt with that in one of our discussions, but I only know that]

he owns a home in Idaha, he owns a home here and a home
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somewhere else for another family member.

Q.
defense

A,

Q.

Congressman Hansen. You have written documents, and it is fair

to say,

of the case?

A.
Q.
of this
A
Qe
A.
Qe
A.
Q.
A.
advised
Qe
because
A.

Qn

is a 1ist of a Congressional staff directory. You are not in

it under Congressman Hansen. Is there a reason?

Is it falr to say you served in the capacity as
counsel in this case?
For & period of time.

You came to the Justice Department on behalf of

is it not, that you are familiar with the entire facts

I think so.

You have been in the courthouse every day, every day
trial?

At your request,

At my request?

Yes, sir.

I requested you be here?

You put me on your witness list,

Were you subpoenaed by the government?

No, but you put me on the witness list and I was
of that by counsel and I have been out there ever sxncq.

You have been in the courthouse the entire trial
of the government’s actions?
Yes, sir.

I am Interested, Mr. McKenna, Defendant's Exhibit 85
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A. 1 asked thet seme guestion when I saw the exhibit.

C. it was just a mistake?

A, Probably. 1 do exist, and I do work for him.

Qe You are on iiis payroll?

A. I am on his Congressionsl payroll.

Qe You have been on his Congressional payroll since
Detember of 19787

A, Yes, sir.

Je Mr. McKenna, when was the first time you saw the
Hansens' property separation ajreement?

N Since the inception of this case.

Q. The inception of the indictment would you say or the
when the investigation began? Can you give us a date?

A. The first time 1 physically saw that document was
within the past 60 days, precisely when within that 60 days, it
is difficult to say.

Je Were you providing legal advice to Congressman Hansen|
on the basis of that sgreement without ever having seen !t?l

A That was not my testimony. what L said was as to the
effect of that document, in Idaho, and its effect on their
economic relationship, I relied on a reputable well=Known Idaho]
attorney.

Qe You also testified in your direct about the legal
effect of community property, did you not?

N Yes, sir.
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Q. You, of course, know that Idaho, like California and
& few other states, ~re community property states?

* A, I think that is the fair fodder of a lew school
education, yes, sir.

Qe From a lew school education, of course, you
understand that if- there Is to be a separation of community
property, it is to be based on the conduct of the parties?
‘That is a fair statement, is it not, Mr. McRenna?

A I am not prepared to argue at all with you, sir.

Q. Is that a2 fair legal statement?

A. I don't think so, but I am not prepared to argue law
with you.

Q. If the parties enter into a separation agreement and
then never separate their property, a court of law, in a
community property state, would be apt to decline to find that
the property had been separated, is that not a fair statement,
Mr. McKenna?

A. Would it be possible for a court o% law to muke a
determination based on subsequent conduct?

Q. Yes,

A It would he possible.

Q. Let me give you a hypothetical, what if two pwople
entered into a property separation agreement in a community
property state, and the agreement turned out to be a fraud and

they never separated their property at all. Wwhat do you think
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a court in that state would say about whether or not there was
a separation?

A. 1 am not sure whether or not you are suggesting to m
that the court found the fr2ud or you found the fraud,

Q. Let's say, Mr. McKenna, that In fact the property
separation agreement was a fraud and that the parties never
separated their property at all. Wihat would be the legal
effect, in a community property state, of that property
separation ayreement?

A. 1 am not trylng to be difficult. I don't know the
znswer because you put a conjunctive in it, It was a fraud
and/or it was a fraud because. There is a legal difference
between something being a fraud becausc of a series of events,
or a fraud and the series of events, and you know that
difference.

Q. .Why don't you answer either one.

A. Either one?

Q. Yes.

A. That it was & fraud and? Then the "and" part is an
ircelevancy, isn't {t?

Q. Maybe 1 will simplify it this way. What if two
people sat down in a community property state and wrote out a
property separation agreement, never intended to carry it out,
never separated their property, and there was a challenge in

court as to the legal effect of that agreement. You know what

!
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the answer would be, don't you?

A No, no, I don't.

Q. Is it fair to say, sir, that the sole purpose of the
property separation agreement of the Hansens was to get around
the Ethics Committes rule that said that neither Congressman
Hansen or Mrs. Hoansen could sollcit money on behalf of
Conyressman Hansen through a direct mailing?

A. Other than the word “get around", I think there is nc
question that this arrangement was arranged in order to
liberate her to make those solicitations, of course.

Q. She did in fect solicit money, is that correct?

A That is my understanding.

Q. If the money that was solicited wound up immediately
into a joint account of the Hansens, would that be consistpnt
with representations that were made to the House Ethics
Committee, sir?

A I would think so.

Q. You would think that Mrs, Hansen, after declaring a
property separatlion agreement to the House Ethics Committee
could have gone out ¢nd solicited money and put that money
directly into an account that Congressman Hansen used?

Ao And that she used.

Q. You think that would be okay?

A. 1 do.

¢. What was the point of Housw« Ethics Advisory QOpinion
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do. 4, sir, do you know?

A. You tell me. 1 don’t know.

Q. Are you familiar with it, as you sit there?

Al Net as 1 sit here. You would have to refresh my
recollection.

0 You know tuis book, dun't ynu, sir?

Ao I anm aware of it.

THE COURT: Exhibit number what?
MR. WEINGAHTEN: Defendnnt's Exhibit Mo. 1.
BY MR. WEINGARTEN:

Y. - Find Ettiics Committee, 95th Congress, opinion No. 4,
if you would, sir. no you have it, sir?

Aa Yes, Sir.. |

v+  Mr, McKenna, what is the subject of the opinion?

A, The_sﬁbject of the opinion ig may a member or spouse
member of the House or spouse solicit cash gifts of less thon 3
for personazl use through direct mail.

D what is the bottom line?

Ae summary opinion is that they are not.

(]9 Are you scying, sir, it would have been okay,
putsuant to this rule, for #rs. Hansen to 40 out and solicit
monies ant then put that money into an account tlhat they both
use?

A, It wouldn't be oikay pursusnt to. tnis rule. £t would

be okay purseant to a course of action that was taken

Tlf:l
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specifically to legally exempt Mrs. Hansen from the effect of
this rule.

Qe That course, sir, was a r;prasentation that chose
parties had separated their effects, had become separate
econonic beings?

A That is rigut. Before you gu further, I missed the
first couple of words and therefure I don't have the full
effect of your question.

Qe Are you testifying that if Mrs. Hansen went out and
solicitey monies after representing to the House of
Repregentatives there was a legal separation between her and
Congressman Hunsen, that she could have turned around and put
that money into & joint account that Mr. Hansen used?

A. I think 1 already ¢id testify to that, th.t is the
case, |

Qe That is okay. why did mrs. llansen set up a special
fund?

THE COURYT: What was your answer?

THE WITNESS: 1 think I already testified to that.
THE COURT: Thet answer was what?

THE WITNESS: Yes.,

BY Mit. WEINGARTLN:

Q. What was the point of Connie Hansen setting up a
special fund?

A. I am sorry, the point of it?
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Q. Yes.,

A The donations were in check form. What other
possibilities were there?

Qe Sne didn't use that account to segregate monies that
she received?

A. I don't know what you mean by segregate. The monies
that were donated went into that account and went to that
account only. It was used, according to my information,
specifically to pursue the purposes for which it was given.

Q. which was?

h. To retire the debt obligations of the parties.

Q. Both parties?

ha As far a5 1 know.

Ce What debt obligitions were therc, Mr. McKenna, and
what debt obligations were retiredy

A. I am not aware of that, I said I was not personally
aware of the ebb and flow of the personal economiz problems of
the parties,

Qe The property separation agreement separates the
assets and liabilities of tne parties, does it not?

A. That is my understanding.

Q. The property separation agreement purpnrts to
represent that Mre. Hansen had personal debts of about
$372,000, is that correct?

A. It establishes o division assigning to her a certain
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number of debts, yes, sir, that is my understanding.

8 Wiat debts were they? what constituted the $372,000
of personal debts?

A. I tnink you misunderstood me. I seid I was not privy
to the specific obligations, personal obligations of the
parties, and that includes both the Conyressman and the wife.

Q. Let me just make sure ! understand. Do you have any
idea what marie up the $372,000C in debts that s represented in
the property separation.agreemenh?

A I know now, because of the attention centered on it
by reason of the current situation, of the bank obligations.

Qe Well, the bank obligations are lfsted for Congressman
hansen.

A I understand that. [ am trying to answer your
question. I know about those. About the specifics of to whonm
and in what amount, monies are owed by either party to other
individuals, I am unaware.

Q. llow about one specific?

A. I said as to others, 1 am unaware. I can't qgive a
specific if I am uneware of it.

Q. You saw the property separation agreement for the
first time 60 Aays ago or less?

A within that period.

Qe You opened up ang you saw that it purports to

represent that Mrs. Hansen owes $372,000 in personal debts?

34-569 0 - 84 -~ 96
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A. It assigns that amount of debts to her, if that is
the right amount. Somewhere in that area, yes, sir.

é. You knew, of course, this was to become an issue at
this trial, did you not?

A I knew long before this trial.

Qe As. you sit herc now, you cannot provide one specific
as tao the content of those $372,000 in debt, is that correct?

Al Yes, sir, that is correct.

e Now, when you talked about a debt of Mrs. Hansen,
that s, o matter of public record, is that the debt that you
are referring to?

A. The debt of Mrs. Hansen that is a matter of public
record?

Je Yes. 1 think you testified words to that effect in
your direct examination, sir.

A 1f 1 did, I may have been careless. Wwhet I meont to
sty was that it was publicly known she was indebted.

Qe When you taelk about her debt, is it the $372,000 that
you are talking about?

A. That is my assumption, yes, sir.

Qs Mr. McKenna, you testified about a May 9th, 1978,
letter that was directed to the honorable Richardson Preyer of
the House Ethics Committee, May Yth, 1978, wherein Congressman
Hansen talked about allegations that had been made that under

the old House rules he had filed financial disclosure
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statements that didn't include his wife's assets?
Be I identified that document, yes, sir.
Q. I don't know the defense number.
MR. COLE: 38.
MR. WEINGARTEN: May I have 38, please..
8Y MR. WEINGARTEN:
Q. Do you need the document or do you Kknow what is in itp
A, It deals with sonme very specific allegations with
regard to the legal effect, and I would not like to testify, {f
you are going to ask me specific questions, without the
docunient «
MR. WEINGARTEN: That is fair,
I represent to the Court this Is a copy of it.
TilE COURT: 1Is there any additional copy the Court
can follow?
Mﬁ. WEINGARTEN: There {s, Your tonor.
MR. LEWIN: We have one. .
BY MR. WEINGARTEN:
Q. Mr. McKenna, this letier includes a specific request,
does it not, on the bottom of paye é?
A, It does indeed.
L And ;he reqyuest is, ®"At this time I respectfully
request confirmation of the validity of my report.”
Now, did you receive 2 response from the House Ethics]

Committee, in writing, sir?
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A. I did not, and I do not know that the Congressman didl.

Q. Did you follow up and request a written response?

A. I thought this was that request.

Q. Did you follow up?

A. Did we make a subsequent one?

Q. Yes.

Al 1 did not. I do not know whether Mr. Runft did.

Qe 1s there a piece of paper, sir, from the House Ethicsg|
Committee, anywhere, that represents that Congressman Hensen,
prior to the Ethies in Government Act, that he needn't report
his wife's assets?

A. A piece of paper?

Qe Yes.

A. I doubt it. In Eact, I think I testified that we had
no response from the House, and I suspect thet the House had an
obligation to us.

. Q. Let me ask it this way: Prior to the Ethics in
Government Act, and that became uffective in 1979, is that
correct?

A That is my understanding.

Q. Is. there a written document anywhere in the world,
from the House Ethics Comnmittee to Congressman Hansen telling
him he needn't report things in his wife's name?

A. Precisely, there is not,

Q. Thank you.
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' Einancial disclosure is necessary, is there not, sir?

Mr. McKenns, the Ethics in Government Act came along
and became effective in 1979, did it not?

A, Yes, sir.

Q. It includes financial disclosure provisions, does it
not?

A, Yes, sir.

Q. Une of the primary purposes of the Act is to preservi
andé promote public confidence in the integrity of federal
officials through financial disclosure. Is that not how the
Act begins, sir?

A. Yes, sir.

Q. In additfion to that, in Defendant's Exhibit No. 1,

the ethics manual, there is a long discussion about why

A, There is. .

2. Would you turn to page 112, please. Do you see an
indentation where in bold print it says, "Financial Disclosure"?

A. I do.

Q. Would you read the first two sentences that follow,
sir?

A, *The major deterent to the potential conflicts of
interest, which might arise because of the personal financfal
holdings of a member or an employee of the house, is the

requirement of an annual public financial disclosure by certain

employees and by members and the discipline of the electoral
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process.” Is that a period?
' Q. Please continue. That is the first sentence. One
more, please.

A, "As noted by the House Committee on Administrative
review of the 95th Congress, in its recommendation of'adoption
of the broader financial disclosure requirements, the
objectives of financial disclosure are to inform the public
about the financial interests of government officlals in order
to increase. the public confidence in the integrity of
government and deter potential conflicts of interest.”

Q. Had you ever seen that language before, sir?

Ae Of course. .

Qe You considered that language, of course, in your
legal advice to Congressman Hansen?

A, I did indeed.

Q. Wio gets tﬁ;se financial disclosure statements, Mr.
McKenna, as a matter of practice?

A, The Clerk of the House.

Q. Pardon me?

A. Who is the recipient of the form when it is executed?|

Q. VYes.,

A The Clerk of the House,

Q. In your -experience, who in the public goes out and

gets these documents? 1Is it fair to say that the press is very|

interested in these documents?
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A. Oh, yes.

Q. How about political opponents?

A. It has been known toc be used.

Q. How about law enforcement officlals?

A That, I don't knrow. You would have to testify.

Q. How about Idaho election officials? Are these forms
not sent, as a matter of course, to the state election
officials of the House?

A, Not as a matter of course, as a matter of law,.

Qe As a matter of law. So these forms of a congressman
are shipped out to the home state?

A, Yes, sir.

Q. And they are made available to the public?

A, I don't know what happens to them in the state
capitol, sir.

Q. Of course, these financial disclosure statements are
avallable to a congressman®’s peers?

A, You mean other congressmen?

Q: Right.

A, They are available to anyone who wants to go down to
the room -in the Longworth Building and go ask to see a copy.

Q. Now, Mr. McKenna, are you familjiar with the
provisions of the Ethics in Governmant Act?

A, deorattly. -

Q. There is no dispute, is there, sir, that liabilities

el
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of a congressman of more than $10,000, excluding a mortgage,
generally have £§ be disclosed?

Ae Yes, sir.

Q. There is no dispute, is there, that commodities
transactions of a congressman generally have to be disclosed?
There Is no dispute there, is there, sir?

A. I don't know that I have disputed that.

Q. I am just establishing it. That is correct, {sn't 1tb

A. Yes.

Q. Generally speaking, the transactions in the name of
Spouse must be included as well, as a general rule? And we
will get to the exceptions in a second.

A, Yes, sir.

THE COURT: I don't know if our ladies Qnd gentlemen
of the jury can see it at the same time you are examining. Wwe
will see if we can get an easel.

MR. WEINGARTEN: Maybe I can set it right here.

BY MR. WEINGARTEN:

Q. Mr. McKenna, are you famfliar with the rules of
exemptions for spouses contained right in the Ethics in
Government Act?

A. Yes, sir.

Q. Is it a fair statement that the standards for
exemption are contained on that board to your right, which is a

government exhibit, a chart admitted into evidence?
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THE COURT: If you can see it, Mr. McKenna.
THE WITNESS: I read it over there, Your Honor.
I think it is a ;easonable representation.

BY MR, WEINGARTEN:

Ge Is it a fair statement that a congressman must
include transactions in the name of his wife unless he meets
not one, not two, but all three of those tests?

A. With certain exceptions which are the subject of thisg]
situvation.

Q. well, you acknowledge the validity of that test?

A. I acknowledge that that is what the statute says,
yes, sir.

Qe Now, what are you saying are the exceptions to this
rule, sir?

A. I am saying that in the situatfon that the Hansens
were in, subseguent to the execution of their document, they
were outside the purview and intent of that law.

Q. Where, in the Ethics in Government Act do you find
one word to support your conclusion?’

A. wWithin the act?

Q.  Yes, sir.

A. I don't find any word. It is inapplicable, these
provisions.

Q. Are you saying, sir, that there was one test for

every member of Congress and another test for Congressman
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"roporting individual with intention of terminating the marrtagl

Hansen for spousal property?

A Not at all. I am saying there is one test for
-everybody in the sume situation and that these wno are not in
that situation are not under that rule.

e Is there a word anywhere in the Ethics in Goyernment
Act that supports your conclusion?

A Sir, I think I just testified that our position is it
is not within the Act,

Q. wWell, youacknowledge, sir, that there is nothing .in
the "Ethics in Government.. Act, passed in 1978, to support your
legal conclusion that «Congressman ilansen didn’t have to report
certain properties?

A I-have said it twice. I .will say it o third time.

Q. Now, are you familiar with the fact that Mr. Runft
relies on a provision in the-aAct relating to spouses living
Separate and apart ‘from their husband?

A I am aware of it, yes, sir.

Q. Do you rely.on that._interpretation, sir?

A, I rely on Mr. Runft's conclusion with respect to the
effect of the separation agreement.on the obligation to file
under the AIGA act.

Qe ~Are you aware of the provision in 2 U.3.C.702 a
wrovision of the.sAct that says, "No report shall .be.required

with respect-to a spouse-living separate smdspart.from the
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or providing for permanent separation, or with respect to any
income or obligations of an individual arising from the
dissolution of his marriage or the permanent separation from
his spouse,” are you familiar with that provisien? |

A. Yes, sir.

Q. Now, that clearly has nothing to do with Congressman

and Mrs. Hansen, does it? You will agree with that, won't you?

A, No, I won't agree with that.

Q. Were they living apart at the time, sir, at the time
of the reportings?

A. If you are asking me to re~testify for somebody else,
I can't do that.

Q. I am asking you for your opinion, sir. Does that
provision that I just read have any applicability whatever to
the situation of Congressman and Mrs. Hansen when they filled
out their forms?

A, It was the opinion of Mr, Runft -that it did.

Q. How about your opinion, sir?

A, I followed that opinion,

Q. You had no independent conclusions of your own?

A. I undersﬁaod his reasoning and thought it was cogent,

Q. You agreed with ic?

A. I think so, yes.

Q. VWere Mr. and Mrs. Hansen during the filing living

separate, sir?
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A. Living separate in the interpretation that Mr. Runft
gave that Act, it meant something specific with regard to
economics, and they were, in that sense.

Q. Mr. McKenna, name me one thing that was separate
about Mr. and Mrs. Hansen during the filing of these financial
disclosure statements,

A. It is my understanding that all of the assets and
obligations were separate,

Q. If you found out, sir, that all the assets remained
commingled and a1l the liabilities remained commingled, what
would your conclusion be then, sir?

A. Remained commingled?

Q. Never separated whatever, that wouldn't affect
anything, is that correct?

A. I am not sure it would, no.

Q. Mr. McKenna, is there a document from Congress that
told Mr. Hansen that he didn't have to report the Hunt loan,
the Dallas loan or the silver tranuaction?

A. Of course not. If there were a document, ig would
indicate a previous report, wouldn't it?

Q. If there was a document, it would be in cvidence.
isn't that true, Mr. McKenna?

Al If there were a document authorizing Mr. Hansen not
to report the matter?

Q. Yes.
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A, It would be in evidence?

Q. Yes,

A. I suppose so, but it seems kind of a weird
supposition. °

Q. Just so we are clear, Mr. McKenna, is there one word,

from the House Ethics Committee or the House Standards

Committee

ever authorizing Congressman Hansen not to report

transactions that are in his wife's name?

A,
Q.
A.
Q.
A.
Q.
A.
Q.
words, as

al

A.

Q.

of money from Nelson Bunker Hunt wouldn't be too popular for a

populist?

Yes,

Where is {t, sir?

I don't think it i{s written.

It is not written?

No. But I think a course of conduct is indicated.
The course of conduct?

Yes, sir, course of conduct,

Now, Mr. Hansen holds himself out, I think in your
a populist?

That is correct.

Grass roots person?

Yes, sir.

Get to the little man?

That is his political style.

It is true, is it not, that accepting large amounts
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A. It hadn't aeccurred to me one way or another.,

Q. You were present during the interview, were you not,
sir?

A. I was, sir. which interview?

Q. The interview that I conducted with Mr. and Mrs.
Hansen?

A. That one, you bet, yes, sir,

MR. WEINGARTEN: I would like to have marked the next
Government's Exhibit,
DEPUTY CLERK: Government Exhibit 77A marked for
identification,
{Hhereupo;, Government's Exhibit No.
77A was marked for identification).
BY MR. WEINGARTEN:

Q. I hand you Government's Exhibit 77A and ask you, sif.
if that is not a transcript of the interview of Congressman and
Mrs. liansen, June 17th, 1982, about which you testified on your
direct examination?

A. That is what it purports to be,

Qe Turn to page 12, sir.

THE CUURT: 1s there a copy? If not, we will live
with ic.

MH. WEINGARTEN: I only have two.

THE COURT: That is all right,

BY MR. WEINGARTEN:
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Qe Do you have page 12, .sir?

A. I do.

Q. Do I not ask Mr. Hansen, “Has Mr. Hunt or anyone in
the Hunt family ever contributed ta a campaign of yours?*

Does Mr. Hansen not answer, "I don't think so. I
don't think so. I don't watch these contributions very closelyl.
I have an accountant who handles it but as far as I know he {s
not much of a contributor to campaigns and I never personally
go out to ask people for money but 1 frankly don't think so.
In Idaho, any time you run for election, any of your large
contributors usually get a lot of exposure in the press and I
am sure he would have heard about it if he had.”
bid congressman Hansen say that?

A. 1 assume it {s a accurate transcript.

Q. Were you present?

A. 1 was present.

Q. As a matter of politics, what would be the effect for
a populist in Idaho if he were recelving large amounts of money
from one Nelson Bunker Hunt?

A. He was re-elected after the disclosure last year.

Q. What would be the effect politically?

A. I said he was re-elected last year.

Q. You are saying there is no effect at all?

A, All I can tell you is history. It was exposcd‘in the|

press long before last election, and he was elected.
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Q. Mr. McKenna, did you provide specific advice to
Congressman Hansen for his 1978 AIGA form? I am talking now
about the Dallas loan.

A. Are you talking about 1979, not 19787

Qe Yes, the form he filled out in 1979 for 1978, did you
provide specific advice and tell Congressman Hansen he need not
report that Dallas loan?

A. My éecollectiun is that I concurred in an opinion‘by
another counsel, yes, sir.

Q. Did you know, sir, that the monies that were at issue
had begun with a soybean transaction?

A. No, not at that time.

Q. Not at that time?

A, No.

Q. Did you know anything about the soybean transaction
when you gave that advice to Congressman Hansen?

A. No.

Q. Did you know that the '‘Congressman had solicited
Nelson Bunker Hunt for monies and that had resulted in a
soybean transaction?

A. I still don't know that.

Q. You still don't know that. Did you know at the time
that the soybeans that were purchased in Mrs. Hansen's name
were first purchased in Bunker Hunt's name and were only

transferred after the market had risen, did you know that when
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you gave the advice?
' A. I can't argue with you. I don't know that to be a
fact. I don't know whether you do.

Q. When you sat down with Congressman Hansen in 1979 and
gave him your legal opinion, you knew nothing about the soybead
transaction, is that correct?

Aa That is correct.

Q. Did you know where the proceeds of the Dallas loan
went, sir?

A The proceeds of the Dallas loan?

Q. Yes.

A, No, sir.

Q. Did you know it went into a joint account, upon which|
Congressman Hansen wrote checks?

A. 1 might even have recommended it, had I known.

IQ. You did know that?

A, I sald I did not but I might have even recommended it|

Q. Recommended what?

A, That it be put in a joint account.

Q. Why would you have done that?

A, As a vehicle for disposing of the money for the
specific purpose for which it was disposed of, I would Iimagine
that that would be perfectly relevant,

Qe How was it disposed?

A. The majority of it, I understand now, was disposed of

34-5692 0 - 84 - 97
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by paying off the obligation.

Q. Did you know that back when you gave the advice?

A, H&. sir.

Qe Do you recall when I !ntorvinwcﬁ Mrs. Hansen and
asked her why it was, or words to the effect, why she purchased
soybeans that she started talking about how it was when she
grew up in Arkansas, there were soybean and soybean receipes,
do you recall that sir?

A. Yes, sir.

Qe Is that your understanding why Mrs. Hansen went into
the soybeén market?

A. It §is a little difficult to answer when I have
already told you I didn't even know about it.

Q. Were you present during that interview?

A. Of course I was,

Qe when Congressman Hansen described the soybean
transaction as a financial bath?

A I assume he would have used those terms, He has used
them on other occasions.

THE COURT: The question was were you presernt?
THE WITNESS: 1 was present.
BY MR. WEINGARTEN:

Q. Do you recall that usage?

A. Yes, sir.

Q. That was a financial bath?

L3
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A, Of course,

Q. Did you know at the time, sir, that the loan that was
received was $50,0007?

A. I knew the amount of the loan, yes, sir.

Q. And the loss was $33,0007

A. Yes, sir.

Q. When did you give the advice to the Hansens that they
shouldn't pay Bunker Hunt off because of this litigation?

A, Subsequent to the indictment.

Q. So that would have been at least six years after the
soybean transaction, is that fair?

A. Of course.

Q. So the soybean financial bath represented Mrs. Hanaoq
getting a $50,000 loan for a $33,000 transaction that she
didn't pay back for at least six years, without benefit of your
legal advice, is that a fair statement?

A. If those are the facts, I guess it is a fair
statement.

Qe Did you give Congressman Hansen specific legal advice|
that he didn't have to report the silver transaction?

A, The silver transaction is 19 ==

Q. If the transaction was 1979 and the form filled out
was 1980, did you sit down and say, “Congressman Hansen, you
needn't report that $87,000 profit®”?

A. I don't think so.
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‘that was remaining after the $125,000 margin céll'uas taken

Q. Did you know about the silver transaction, sic?

A No.

Q. Did you know, as it was going on?

A, No. I was unaware of the commodities transactions iﬁ
any way. ,
MR. WEINGARTEN: Would you mark this, please.
DEPUTY CLERK: Government's Exhibit 778 marked for
fidentification.

{whereupon, Government's Exhibit No.
778 was marked for identification).
BY MR, WEINGARTEN:

Qe Mr. McKenna, is 778 not the interview of Congressman
Hansen alone, sir?

A. That is what it purports to be.

Q. Do I ask Congressman Hansen, on page 32, what
happened to the $87,000 profit?

A. It appears that that is Mr. Cole, by this transcript.

Q. I beg your pardon. Did my colleague, Mr. Cole, or
did I, I am not sure it was Mr. Cole -~

A.  The transcript seems to read that way.

Q. Did one of us, on the top of the page say, "Question:

Do you know what happened to all the money? Was the $87,000

care of, do you know what happened to that money?"

What was Congressman Hansen's answer, Mr. McKenna?
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'wna_a Boy Scout effort on the part of me, with Mr. Garvin as to

A. "I sure couldn’t-tell you, but I am sure that she had
plenty of debts to satisfy.”

Qe Please turn-.the page, sir. On page 33 do I not ask
or Mr. Cole not ask, "Was it the mechznics as far as how to do
it would that be the mechanics of wiring, and now are we not
talking about the margin?®

Does Congressman Hansen net answer, "Basically, it

because I knew him a little better than I knew him, as to how
you do something like this, and to see what the process was and
maybe advise him a little bit about it which she could have
done but it didn’t need two phone calls for one to do it. So
that was also a very, very routine thing and it didn't signify
that I had any kind of controlling factor over what she was
doing.”

Do you recall those two statements by Congressman
Hansen, Mr. McKenna?

A. Yes.

Q. As you sit here, Mr. McKenna, what happened to that
$87,000?

A, I am not sure I know. I know it was deposited in a
joint account and it was expended thereafter, and I know
nothing further than that.

Q. Mr. McKenna, in preparation for this trial, did you

not know that the use and the benefit of the $87,000 would be a
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crucial issue?

A, I still don't think it is.

Q. You still don‘'t think {t is; As you sit here now,
you have no idea what aappqned to the $87,0007?

A. No, sir.

Q. Did you specifically tell Mr, Hansen that he didn't
have to report the Bunker Hunt loan in 19817

A ¥ don't think so.

Q. .Did you specifically tell Congressman Hansen that‘he
didn't have to report the Virginia loans?

A, Yes,.

Q. Now, were you aware, sir, when the Virginia loans
were made?

;. No.

Qe Did you know -~

A. 1 was awa;o they were made on or before December allﬁ.
1981,

Q. You were aware then?

A, It would not have been a problem unless they were
within the reporting year.

Q. Excuse me, sir. The Quentlon is when did you first
find out? I had understood from your direct that you found out]
Just before the 1982 form was filled out. Maybe 1 .

misunderstood. ' .

A«  No, no. I think we are at cross-purposes. 1 was
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- about December 31st or they would not have been a subject for

answering the question, when the loans were made. 1 thought
that was the question you were asking. I said, "I was unaware pf

when they were made other than they had to have been made on or

discussion,"

Q. I guess we were at Cross-purposes. Mr, McKenna, when
did the existence of those loans first Come to your attention?

A, In May, 1982,

Qe If I may use a Government's Exhibit which is a chart,
It is fair to say, sir, when Congressman Hansen received $25.0q0.
pursuant to a note to a Mr, McAfee and Mr. Rogers, on July 17thi,
you didn't hear about that for about ten months?

A. That is what I just said.

Q. The 560,000 note dated August 14, you didn't know
about that for nine months?

-Be  Whatever the time differential is.

Q. The $50,000 loan from Mr. Meade, about six months?

A, December or November.

Q. Did you know at the time that Congressman Hansen was
having dealings with f{ndividuals named Meade, McAfee and aognrak
A. I knew Mr. McAfee, from visiting the office on
several occasions. I knew Mr. Meade casually. I had ncé him,
my recollection is, on one occasion, in the office, and I

passed Mr. Rogers on one occasion, without knowing him.

Q. Did you have any idea that they were involved in a
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hydrogen car 'back in 19812

A, I knew that there was some kind of a project
involving the utilization of hydrogen as a fuel.

Q. Dié you know of Congressman Hansen's efforts a: the
Pentagon, on behalf of Messrs. Meade and McAfes?

Rs I knew he introduced them to tha Secretary.

Q. Did you know it at the time of the introduction?

A. Oh, sure.

Q. Did you know, on that particular day, Congressman |
Hansen deposited a $25,000 check from Mr. McAfee?

A ‘NOO

Q. That you didn't know?

A. No.

Qs Do you know of any efforts of Congressman Hansen, at
the Pentagon, on behalf of McAfee and Meade?

A. All I know is that he introduced them and later

| complained to the Pentagon about treatment of employees of the

Pentagon by reason of their involvement in the thing.

Q. How many calls did Congressman Hansen make to the
Pentagon on behalf of these Virginla fellows, do you have any
idea, sir?

A. .I have no idea how many calls he made on behalf of
the Virginia people. I know of one call he made on behalf of
the employees,

Q. Do you know of a call that Congressman Hansen made to




10
il
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25

1543

1 S06

the Pentagon on Monday, November 23, 1981, the day after he
returned from Mr. Meade's farm with $50,000 from Mr. Meade, do
you know about that, sir?

A. No, I am not aware of it or I don't remember it.

Q. Did you learn, sir, that the water car was deesmed to
be a hoax?

A. Out of prior experience, I had thought any hydrogen
fuel at all was a hoax.

Q.  You yourself thought the project of Mr. Meade and
McAfee was a hoax?

A. No. I said I thought all of those things were a hoax,
I didn't even know it had to do with an automobile Euel type of]
operation at all.

Q. In the summer of 1981, you didn't know what
Congressman Hansen was doing w;t lobbying the Pentagon on
behalf of a "water car"? ’

A. I still don't know that. _

Q. There was some talk about a book, sir, about the IRS,
and I think you chaptered the last twe, or you wrote the last
two chapters? ‘

A. 1 drafted them,

Qe The book was a personal venture of Congressman Hansen|,
was it not?

A. He financed it, yes, sir. He wrote it. I would

assume it is called a parsonal venture.
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Q. When the book hit the book stands and books were sold

the royalties went to him?

A, That is the normal system.

THE COURT: Excuse me., Is the answer, yes, sir?
THE WITNESS: Yes, ma'am.

THE COURT: I understood.

bl MR. WEINGARTEN:

Q. He deducted his expenses for the book on his tax
return like & normal person would, on a personal venture?

A. I have never seen it, but I would assume that any
sensible person would do that,

Q. Do you know that in August, 1951, he told a banker
that he was going to gay off a pérsonal loan with monies he was|
going to receive from his book?

A. I told you, I was not aware of those transactions at
the time they occurred. How could I know what you are asking
me?

Q. Do you know that in 1980, he sold the rights to the
book to Simon & Schuster and Simon & Schuster retained the
rights to the book unti) 19842

' A, Yes, sir.

Qe And under that agreement Congressman Hansen recelved
royalties when the book sold?

A. To bc more accurate, if the book sold.

Q. If the book sold. Mr. McKenna, as far as Count 1 of
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the indictment is concerned, the $135,000, the real issue is it
noty 18 whose money was it, if it was Congressman Hansen's
personal money he had to report it, is that not correct?

. T I think so.

Q. That is the issue, is it not?
A. VYes, sir.
Q. That is a fair statement?
A Yes, sir.
Q. By this chart, Congressman Hansen began making
expenditures in November, 1981, to ACT, is that not true?
THE COURT: That chart is what, for the racord?
MR. WEINGARTEN: Defendant's Exhibit 87,
MR. LEWIN: We forgot to move that into evidence, If
we can do that now.
MR. WEINGARTEN: No objection.
THE COURT: 1t is in evidence.
{(whereupon, Defendant's Exhibit
No. 87 was received into evidence).
THE COURT: 1 am sorry. The guestion was lest in the
exchange.
THE WITNESS: Yes, you lost me.
BY MR. WEINGARTEN:
Q. The expenditures Congressman Hansen started making
personally for ACT started in 19817
A. Yes, sir.
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Q. Of course, the lcans are dated or the monies were
received July 23rd, to start with, and how many months before
November is July? It is five months, is it net, July, August,
September, October, November?

Al Sir, I can't argue with your mathematics.

Qs it is fair to say, is it not, that the $25,000 was
received about five months before the first check; the $60,000
was received about four months before and the $50,000 was
received about the same time?

MR. LEWIN: I hate to quarrel with Mr. Weingarten's
arithmetic, but I think July to November is four.

THE COURT: What would we do without our hands?

BY MR. WEINGARTEN:

Q. We are talking about July to November, that is the
time span?

A. We are talking about July to November, however many
months that is.

Q. Who signed the notes, the notes to Mr. McAfee, Meade
and Rdgers?

A. Mr. Hansen,

Q. wWho signed the collection to pay off these notes?

A. George Hansen.

Qe And interest was pald, was it not?

A, VYes, it was,

Q. The interest was written off Congressman Hansen's tax

L
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return, was it not?

A. That I don't know, but I would assume it was.

Q. Did Congressman Hansen tell the accountant, who did
the books for ACT, that monfes had come in from three
individuals named Meade, McAfee and Rogers?

Al I do not know. I think it is less likely, since he
didn't tell me.

2. Okay.

Mk. WEINGARTEN: Could I have Stipulation No. 11, sirf.
8Y MR. WEINGARTEN:

Qe Mr. McKenna, a!stipulation has been reached by the
parties that reads as foilous: "It is hereby agreed and
stipulated by the parties, that the $25,000 that George V.
Hansen received on July 23rd, 1981, from Messrs, McAfee and
Rogers, the 560,000 that George V. Hansen received on August
19th, 1981, from Messrs. McAfee and Rogers and the $50,000 Ero
huorge V. ‘Hansen received on November 21, 1981, from John Hnadj.
were deposited in an account in the Riggs National Bank of
Washington called the George Hansen Reach Account and were
withdrawn within one week of each deposit by George V. Hansen,
through checks written by George V, Hansen. The payments made
by these checks were not related to the Association for
Concerned Taxpayers."

Do you quarrel with this stipulation, sir?

A I have no knowledge to controvert it or to endorse it|.
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Q. Mr. McKenna, what happened to the monies that were
received by Congressman Hansen on July 23rd, August 19th, and
November 217 What happened to that money?

A. Right there,

Q. How do you know that, sir?

A. How do I know it?

Q. Yes,

A The Congressman borrowed money for a specific purposel,
put money into that specific purpose, either identical to or
g;eatar than the money he borrowed for that purpose, and there
is, to my mind, an identity of borrowing and purpose.

Qe Mr. McKenna, you are aware, sir, that tﬁat money went
into the George Hansen Reach Account, the 135 that is
represented on that board, you are aware of that, aren't you,
sir?

A. You have just read to me a stipuletion. I am aware
of it.

Q. You were aware, before you came to court, that that
is in fact what happened?

N No.

0« Mr. McKenna, you are testifying that you had no idea
that the Virginia money went into George iiansen's Riggs'
account?

A. Don't misunderstand me. I am not surprised, -and I

have always assumed that it went into a George Hansen account.
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To the narrow question of which account or on what occasion, noj,
I had no specific knn#ledge.

Q. Did the money sit in a CD or a separate account
waiting for ACT to get off the ground?

A You just read to me a stipulation. Obviously it did
not.

Q. He spent the monsy. How many times can you sSpend
money, Mr. McKenna?

Can you spend the same money twice?

A, I don't know. I don't appropriate for the government
but i normal.circumstances I would guess not.

Q. -~ But-1f he spent the money that was given to him,
given to him in the.summer of 1981, in large vart, how could
that money remain in November, 1981, all the way to March, 1987?
How can yéu spend the same money twice, sir?

A. The answer to that, I suppose, is if you put it in a
CD you are not getting the same dollar bills you put in either.

Q. Did he put the money in a CD? You would know i{f he
daiaz

A. You read me the stipulation, and I have no knowledge
to controvert it, Therefore he did not put the money in a CD.

Q. Let me ask you something, Mr. McKenna: 1If
Congressman Hansen spent the money that he raceivea on July
23rd within- a‘week,.could that money be the same money that he

used to finance ACT?
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Ad It couldn't be the identical money. Nor could it, if
he had put it in a CD.

Q. You see no difference there?

A, Of course I see a difference.

Q.' If he used that money for other purposes and that
money was_gohe. it was no longer his, could he then use that
sam¢ money for something six months later? Of course not?

A. You are asking me an obviocus and I am answering it as
well I can,

MR. LEWIN: Objection.
THE WITNESS: It is obvious that he cannot give these]
dollars to somebody and then give the same dollars to somebody
else._ That is an obvious, and I ayree to it and have agreed to
it three times now.
| BY MR. WEINGARTEN:

Q. ‘ If he put the money in a CD that money would remain
there ardt he could use that money six months later?

A, Yes, he could use the recovery six months later.

Q. Now, Mr. McKenna, as you sit here, as his friend, as
his counselor, as his workmate, what did the man do with the
135 that he received from the Virginia people?

A. Are we asking the same question the fourth time now?

Q. 'Do you know the answer?

A. I know what you read me in a stipulation. I have

testified I do not have specific knowledge of his personal
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fEinances.

Qe Mr. McKenna, the real money that was used on this
chart was March-money, March 1962, tﬁ correspond with the
mailing, is that a fair statement? .The.large majority of the
$134,498,35 was put into_ﬂcr by Congressman Hansen starting on
March 15th, is that correct? -

A, Is this another stipulation? I don't know what we
are discussing. '

THE COURT: It is & gquestion.
BY MR. WEINGARTEN:

Q. Is it a fair spatement, when was most of the money
put inte ACT by Congressman Hansen?

A, 1 am sorry. You are asking a simple question,

Q. Simple guestion.

A. When the large bulk of the money was put in.

It would appear to be between 3~4 and 3=24,

Q. 3-15, is it not?

A I am sorry, 3-=15. It is hard to read the lines
across, .

Q. , Is it fair to say we are talking asbout nine days here,
in March of 19827

A, 3-15 to 24 is ten, but I don’t want to get into that.

Q. Ten plus ren is 20, plus 15 is:35, plus 15 is 50,
plus ten is 60, plus 96 will say is 70, 80, @6, let's say

$95,000 was put into ACT by Congressman Hansen on those ten

34-560 0 ~ 84 ~ 98
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days, is that a fair statenenga

A: Yes, sir.

Q. That is what the defense exhibit reflects?

A. Yes, sir.

Qe Mr. McKenna, are you representing to the jury that to
your knowledge that $95,000. came from the Virginia money?

A. You mean that it was identical money?

You mean identical money, no, I never intended to
represent that to the jury at all.

Q. Was the original source of the money-the Virginia
money?

A. Yes, I think so.

Qe Are you aware, sir, that on March 2nd, 1982, that
Congresaman Hansen opened an account at the Commerce Bank of
Idaho entitled the George Hansen ACT account?

MR, LEWIN: We object to that, i{f counsel is making
some kind of .assertion,. I.would like to have a proffer at the
bench.

‘THE COURT: .All right.

(Bench conference)

" MR. WEINGARTEN: I represent that on March 2nd, 1982,
George Hansen opened up an account in the Bank of Commerce in
Idaho called the George Hansen ACT account and thereupon
borrowed $90,000, the first two weeks of March, 1982,

MR. LEWIN: It is your representation, Mr. Weingarten|,
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Junderstanding is that there was an account opened but that

that the $90,000 that he borrowed was in that George Hansen Acq)
account, i3 that your representation?

| MR. WEINGARTEN: I am representing that he borrowed
the money. 1 am representing that he opened the account and
that he borrowed the money from that account and we have the
banker to come up and testify on the stand.

MRs LEWIN: And I am advising the Court that my

§90,000, or no part of the $90,000 was put into the George
Hansen ACT account in Idaho.

There was an ACT account in Idaho. It did not have
the 590,000 in it. If what Your Honor wants to do is have the
banker come in, let's have him come in and let's have a voir
dire or presentation of evidence regarding the banker before
the assertion is made to Mr. McKenna.

THE COURT: Do you have any records there?

MR. WEINGARTEN: I sure do.

THE COURT: Mr., Lewin, perhaps this will expedite
matters. Are these exact copies?

MR. WEINGARTEN: This is what we got from the
subpoena,

MR. LEWIN: May I see those, please?

THE COURT: Surely.

MR. LEWIN: Yes, Your Honor.

THE COURT: All right?
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‘What happened was that Mr. Hansen opened the account in Idaho,

MR. LEWIN: Yes. It is entirely consistent with
exactly what ‘I have told Your Honor. And I submit {f the

banker gets on the witness stand, we will have this evidence.

what we call an ACT account. The ACT account was opened on a
date in the beginning of March, March 1, 1982. There was also
taken from the Bank of Commerce, and not put into the ACT
account, there was in no way money that went into the ACT
account or had anything to do with it, a loan or loans, these
are notes, in the anﬁdnt of $90,000 which went to ather bank
accounts and were used for other purposes., It was not in the
ACT accoynt in Idaho. |
i If Your Honor wants to put the banker on the stand, I

submit Mr. McKenna will be here later, we can hear from the
banker. If in fact what Mr. Weingarten said is true, he can
confront Mr. McKenna with it then if he wishes. If what I say
is true, it is not a basis for confronting Mr. McKenna and not
a basis for submitting it to the jury.

THE COURT: 1If Mr. McKenna doesn't know about it he
doesn’t know about it.

MR. LEWIN: Again, this i{s Mr. Weingarten's tcchnlquq.
Hie makes assertions,

THE COURT: The jury Qill hear you. The whole
purpose of the bench conference is so that the jury will not

|
hear you.
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MR. LEWIN: The reporter sald she couldn't hear.

THE COURT: Yes, but that was a different reporter.

MR, LEWIN:- I am t:ying.to make sure what I say goes
on the record.

THE COURT: 1 agree with you it should go in tha.
record. All righ}. If the jur? heirs.it. the jury hears it.

MR. LEWIN: what I am saying, Your Haonor, is that Mr.
Weingarten has a téchnique. and I am going to Interfere with
his technigue, of making assertions of Ffact, which I submit arel
not true. In this case, If his assertion of fact is true, he
should be able to ask it to Mr. McKenna. 1 submit my assertion
of fact is trhe.

There are twe separate transactions. There was the
opening of a local account in of Idaho, which did not contain
$:v,000, did not contaln the proceeds of these loans. There
was a separatd loan, & series of loang, which were used for

other purposes and given to other bank accounts, And therefore

)

it has nothing to do with this case. It shouldn't be-preaented
It 1s not relevant evidence in this case and it certainly
shouldn't be confronted to Mr. McKenna,

THE COURT: Is your chart deating with March of 19827

MR. LEWIN: Yes, ma'am,

THE COURT: For those periods of time, counsel talked
about whether it is nine days or ten days, but for that period

of time in March from the is:h to the 24th?
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MR. WEINGARTEN: I represent to the Court that we
subpoenaed this account because we had a lead from other
accounts. The banker was in my office for the first time this
uorning.' He told me that George Hansen borrowed 390.900 for
his tax promotion program. He represented to me that that is
the money. He represented to me that Georgﬁ Hansen.oponed an
account on March 2nd. I think I can go into it with this
witness, I represent to you the witness is lubpoinaed. 1f he
doesn't know, we are certainly going to put him on in rebuttal.

MR. LEWIN: They are twb separate things. I don't
know what questions Mr. Weingarten asked him, and I ;u not
disputing the fact, but as I say, I told Your Honor when we
came up to the bench that my understanding was an ACT account
as opened on March 1, 1982. It did not contain any proceeds of
any $90,000 loan. .

MR. WEINGARTEN: wWhat happened to the $90,000 as far
as you understand?

MR. LEWIN: That is not relevant to this case, what
happened to the $90,000. The fact of the matter is, there was
a $90,000 loan taken out, which was used for other purposes.
le don't have to demonstrate that it was, but it was used. I
have bank records. There is no rualoﬁ for it to come into
evidence in this case.

The Harcﬁ checks that: are in here are not from this

bank.
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MR. WEINGARTEN: Are you suggesting, Mr. Lewin, that
you wouldn't objecﬁ if we trace the monies? |

MR. LEWIN: I don't know what you did, Mr. Weingarten.
I am telling you that with regard to the relevance of this
matter to this case, I submit it is not relevant, and I submit
that the statement that you -adi. the representation you made
te the Court, is based on your misunderstanding of the facts.
I am not saying you did it‘deliboratcly but I am saying you
don't understand what happened in March.

THE COURT: Gentlemen, uuﬁld it help {f both of you
went outside of the courtroom and talked to the banker, if he
is here, for a moment?

MR. WEINGARTEN: Probably not.

THE COURT: It probably would not help?

MR. WEINGARTEN: I am sure it wouldn't.

MR. LEWIN: I submit the proper course is if the jury
is excused, and Mr. Weingarten wants to go into this he can put]
the banker on the stfnd and ask him the questions. I will
examine him on voir dire to see if in fact there is some
relevance between these documents.

MR. WEINGARTEH: Does he know about this loan?

MR. LEWIN: Does he know about the loan?

THE COURT: Both of you, gentlemen, please, keep Yyour

voices down. -

MR, LEWIN: I think.he does not. I think he does notj,

=
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but that is why you can't make any assertions of fact in the
questions you ask him. _

MR. WEINGARTEN: I submit that the $90,000 spent in
March was the same $90,000 obtained from the bank.

MR. LEWIN: If you want to ask him, Mr. Weingarten,
without asserting any facts whether there was a $90,000 lcan
obtained by Mr. Hanlen.fwhether that affects his judgment, that|
is something else,

THE COURT: Mr. McKenna has testified that he had o
much activity himself with ACT. It would Seem to me that he
would know {f there was any banking accomplished with ACT. 1If
he did not know it, that makes the case all the more
interesting. If he did know, he can tell us what happened.

1 think the question could be phrased in that manner,
We can get off this particular problem that we have here at
this time. Obviously if he knows, if he starts talking about
this, then that is okay, and you can do what you have to with
it, Mr. weingarten., If he doesn’t, yoh may have to bring the
banker in and use him for rcbn:;al; ff you think that is
appropriate, because he has talked about his personal
involvement and he was an originator. -

MR. LEWIN: He is one of three directors.

THE COURT: That is what I am saying. I used the
word "originator™, but i{n any event one of the three directors,

Certainly he should krow exactly where the money went and what
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‘time.

happened to it.
{End of bench conference)
BY MR. WEINGARTEN:

Q. Mr. McKenna, I think when we were last talking, we
established that about $95,000 of the monies expended by
Congressman Hansen into ACT were placed by Congressman Hansen
between March 15th, 1982, and March 24th, 1982, is that correct]?

A, Yes, sir.

Q. Are you aware, sir, that Congressman Hansen opened aw
ACT account {n the Bank of Cokmerce in Idahoc on March 2nd, 198217

A. I am of aware it now., I was not aware of it at the

Q. When did you become aware of it?

M. Today.

Q. When today?

A, I apologize, Yesterday.

Q. When yesterday?

A. Early in the day, before I testified.

Q. How did you become aware of it, sir?

A. Somebody mentioned that there was a Bank of Commerce
account that was going to be involved here.

Q. Who mentioned that, sir?

A, I don't remember, quite frankly. I think it was
somebody said a messenger arrived with material froe ths Bank

of Commerce or something,
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Qe Did you learn that Congressman Hansen borrowed some
money from the Bank of Commerce in March, 1982, sir?

A. No.

Q. You never learned that? As you sit here today, do
fou know whether or not Congressman Hansen borrowed money from
the Bank of Commerce in March, 19827

A. I have no way of knowing that.

de You have no idea about that?

A. No.

MR. WEINGARTEN: No further questions,
THE COURT: Redirect.

REDIRECT EXAMINATION
BY MR. LEWIN:

Q. M. Weingarten asked you about maintaining funds that
were obtained from Virginia in a certificate of deposit, for
example, for them to wait to be used until March of 1982. Do
you have any icdea what the interest was on certificates of -
deposit at that time?

Al 12 percent, 12 and a half, sometimes as high as 13,
if you are lucky.

Q. It is a fact, is it not, that these notes, which havel
now been introduced in evidence from Mr. McAfee, Rogers, Meade,
bore interest rates of 20 percent or prime plus ona percent?

A, Two of them were 20 and one was prime plus one.

Qe So that if they were held in a certificate of deposit
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it would simply be a losing proposition, you would be paying
out more interest than you would bhe getting from a certificate
of deposit?

A. You would be paying out the difference of ane over
the other over the term of however lung they were both
outstanding.

Q. In terms of collection and payment of funds, what
does the word "fungible® mean? Does it have sort of a legal
significance?

A Well, it does. I guess in this circumstance, it =«
means that it is non-identifiable. They say money is fungible
and what they mean is that there is no specific piece of
currency that is identifiable, and the free substitution of one|
amount for another is unnoticeable by the law.

Q. So that if I give you a $5 bill today and ask you to
go out and by a book for me and bring it back next week, my
expectation is not that you are going to be using the very same|
$5 bill when you buy the book next week?

A. I would think not.

Qe Indeed, you might spend that $5 bill and get
something next week?

A. I think your expectation would be irrelevant any way.

Q. Indeed, you might borrow the $5 from somebody else
the next week before you buy the book?

A. Yes, sir.
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‘under the property separation agreement, for these people to

Q. Now, Mr. Weingarten asied you about hypotheticals --
about a property separation agreement which was a fraud or if
people never separated their property. Could you just tell us

whether your understanding was that there was any obligation,

separate thelr property?

A. Not according to my understanding of that agreement.

Q. Does the agreement become a sham or a fraud simply
because they chose voluntarily to keep their property together?
- A. I know of no context which makes that document a sham.

Qe Is it possible to carry out such an agreement and for
it to be valid, according to its terms, even if the property
isn't separated?

A I expressed in direct testimony, and I attempted to
express in cross-examination, that the subsequent activities of
the parties has no bearing on the validity of the document, if
the subsequent activities of the parties is in accordance with
their legal rights, there is no one outside the union who can
complain about it.

THE COURT: Outside the union?
THE WITNESS: The marriage union, Your Honor.
BY MR. LEWIN:

Qe Mr. Weingarten asked you whether there was ever any

answer to the letter to Congressman Preyer, and you answered

that there was not, to your knowledge. On what basis did you
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conclude that the House Committee had some obligation to
respond?

A. On the basis of the Act itself, which 1 believe puts
an affirmative duty on them to respond to a statement that 1
have filed, that I have performed an act required under that
statute; having performed the act required under that statute,
the Congressman brought that act to the attention of the
committee and then subsequently wrote them a letter saying,

*I am relying on this state of facts in filing my form, and I
ask you to tell me whether I am right or wrong."

1 believe they had an affirmative duty to decide
right or wrong and tell him at that point.

Q. Does the law assign responsibilities within the
Congress to any particular subdivision‘of the House of
Representatives?

A. The Ethics in Government Act?

Q. Yes, the Ethics in Government Act.

A. The Ethics in Government Act assigns that
responsibility to the Committee on Standards of Official
Conduct.,

Q. In 1978, where were those responsibilities? Not
under the Ethics in Government Act but under the predecessor?

e In the same place, under a pair of names. The Select
Committee on Ethics still existed but the House Committee on

Standards of Official Conduct also existed so House Ethics
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Committee, in essence.

Q. On May of 1978, the letter we have been referring to,
Defendant's Exhibit 38, do you still have that before you?

A. Yes, sir.

Q. The last page of that letter shows that copies there-]
of were sent to various individuais, were they not?

A, Four members of the Congress are carbon copied on the
letter. All of them are members of supervisory committeces to
the Ethics Committee and to the Standards of Official Conduct
Committee, Congressmen Wiggins, Frenzel, Flynt and Spence.

Qe And the letter itself went to Cangressman Preyer. Soj
the letter went to the chairman of the Select Committee on
Ethics, the ranking minority member of the Select Committee on
Ethics, another member of the Select Committee on Ethics, the
chairman of the Standards of Official Conduct and to ‘
Congressman Floyd Spence, who was then the ranking minority
member on the Committee on Standards of Official Conduct, is
that correct?

A That is correct.

Q. Congressman Floyd D. Spence, will you open up that
red book that you have before you, 2nd just on the inside page,
the Committee on Standards of Officfal Conduct, could you tell
us whe is the ranking minority member of that committee today?

A. The same man, Eloyd°n. Spence.

Q. Soa he received a copy of that letter on May 9, 19787
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| responsibility in the Congress over the submission of these

A, ¥E‘¢ sir.

Q. It is that committee which has supervisory

reports today, is that correct?

A. That is correct,

Q. Now, Mr. Weingarten asked you whether you gave
specific advice to Congressman Hansen with regard to the form
filed in 1980 and 1981, in other words, the forms relating to
the silver transaction and the form relating to the loan from
Nelson Bunker Hunt, and I believe you replied you did not. You
didn't recall that you gave specific advice on those particular
transactions? ‘

A, That is correct.

Qe Tell us, Mr. McKenna, on the subject of spousal
property, the property owned or liabilities incurred by Mrs.
Hansen, by 1980 and 1981, in Congressman Hansen's office, was
it necessary to give specific advice on those particular kinds
of questions?

A, The subject had been discussed. A conclusion had
been reached. The matter was considered closed as far as we
were concerned. By "we", I mean both myself and Mr., Runft. It
would not surprise me that the Congressman would not consult usg
on individual items pursuant to the advice that he had been
receiving for four years at that time.

Q. Was there any condition or any qualification whatever
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to the advice that you and Mr. Runft had been giving him
previously concerning property or transactions which Mrs.
Hansen had engaged in or received, property received or
transactions she had engaged in?

A, Only were that they joint, they would not drop out,
under our consistent advice under the rule.

Q. But if it was her transaction, it was her note, as in
1931, there was no guestion about that?

A. Right or wrong, it has been our consistent opinion
that the arrangement under the Idaho community property law
exempted Mrs. Hansen as an independent economic enticty as
reports from under that act.

Qe A transaction such as a the silver transaction, which
she alone was the person on the papers, was also “"dropped out®,
is that right?

A. As far as we were concerned, it was a closed issue.

Q. You have had some guestions from Mr. Weingarten about
the matter of the hydrogen ca; and the Secretary of the Army
and all that. How common Is lt, first of all, in Congressman
Hansen's office and, second of all, in the Congress generally,
to make appointments for constituents or others with.Pentagon
officials or officlials in government agenclies?

A. It is a daily occurrence.

Q. It is done without any fanfair or without expecting

anything in return?
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call, or not the second call, the other time that you recall

‘came about, that two men who had volunteered to do this on

A. You just hope the people will go away, but you make
the appointments for them.

d. Congressmen go with them to the oriqinal, even at
times, to the original meeting and then leave after the
introductions, is that common?

A. Get away as quickly as possible, yes, sir.

Q. You said that your recollection is that the sacond

that Congressman Hansen was involved with it, he was involved
on behalf of the employees. Now, can you just elaboratc on
that a little bit more?

A. The only thing I know about the transaction was that
these two entrepreneurs, McAfee and Rogers, had asked the
Congressman to get them an appointment with the Department of
the Army for the specific purpose of asking the Army to
evaluate some scheme that they had. The Congressman made that
contact, got them in to see the Secretary, and their suggestion
apparently, at some time during that negotiation, was that they
would pay the expenses of personnel employed by the Army to
make a trip to, I believe it was Austrzlia, to view a hydrogen
farm and make some kind of expert determination as to the
validity of this idea.

It came about, or at lesst the Congressman felt it

their own time, at the expense of these entrepreneurs, had

34-569 O -~ 84 - 99
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suffered some career damage by reason of of their voluntecring.
It was that call that I am aware of, that he called to an
agency within the Department of the Army -- I am not even sure
which one -- and complained about it -~ that these men should
not suffer for volunteering for this operation, for this expert
analysis. That is all I know about the thing. I Qo not know
what the validity of hydroger farms are or anything else.

Q. Now, at the conclusion of your cross-examination, Mr.
Weingarten asked you whether you had any knowledge of the
opening by Congressman Hansen of an ACT account in Idaho .in
vMarch of 1982, and you replied you learned about that yesterday
morning, It is a fact, is it not, you learned about that
yesterday morning because I told you that we understood the
government hid received some information concerning the opening
aof that account?

A. That is probably the information. I wasn't sure
where I got it, but I know 1 had heard it in conversation.

Q. That was the full extent of your knowledge before you
got on the witness stand and to‘tnis moment?

A. That is all I know of it.

Q. Now, Mr. Weingarten also asked you whether you knew
anything about Congressman Hansen taking out a loan in Idaho in|
sbout March of 1982. 1Is that right?

A. He did.

Q. Let me ask you hypothetically, assuming that there
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had been a loan in March of 1982 to Congressman Hansen of some
amount, and assume you had known it in May of 1982, and
Congressman Hansen had said, ™I personally took out a loan in
Idaho at about that time,“ would thaf have made any difference
in terms of your legal judgment concerning whether that should
appear on the Ethics in Gavernment Act form?

A. I don'*t think so, because it is my view, and was my
view, that however he acquired $125,000 or $135,000, whichever
is the correct figure, and having derived it, upon a
representation that he was going to do this thing, organize
this drive, that he did that thing at a subsequent date and
there is substantial reason to know that he did it and expended
monies equal to the monies he got, I think that it would be an
irrelevancy whether over the course of time that money rolled
over.'uhen the time came to expend it, he expended it in
accordance with his commitment to his Bources, I am not sure
there is any rglevancy to the question of whether or not the
money is the identical amount of money.

Qe Even if it were borrowed from some other source prlor
to the time it was spent?

A. I am becoming convinced that there is no relevancy
whatsoever to the source of the money, other than by theft or
something.

Q. One other question that occurs to me that Mr,

weingarten did ask you, and I should ask you about, has to do
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addition to the profit objective, also intended to be used by

with the book. Mr. Weingarten asked you whether that book was

printed and initially sold for purposes, with the expactatlion

of receiving personal profit, and I believe you replisd yes?
A, Yes, 8ir, I did.

Q. Was it also true that as of 198), that book was, in

Congressman Hansen in the non-profit aspects of the Association
of Concerned Taxpayers?

A. Yes, but it was non-profit in both areas.

Q. One deliberately and the other one unintentionally?

A. Yes, sair.

Qe Do you believe ugse of a book or a venture, do?s that
raise any problems to ynh as a2 matter of law? Is there any
legal ohstacle, any legal hindrance to using a bock initfally
Eor profit purposes and then secondly, at a later time, also
for non-profit lobbying or other efforts?

A, 1 see ﬁn legal prohibition of it.

" MR. LEWIN: Thank you. ’
RECROSS EXAMINATION
BY MR. WEINGARTEN:

Qe Mr. McKenna, i{if you give me $1,000 today and tomorrow
I go out and spend that uonu}. and six months later I spend
another $1,000, are you telling the jury that it is fair to say]
that six months later I am spending your money?

A, I don't know enough from that kind of example to even
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give you an answer. You give me the money or you lend it to ne,
what is the context of such 2 guestion?

Q. You give me $5 --

A. If I give you $5 I have no right to claim anything
about it.

Q. Let's soy you do, 2nd I go out and spend it and six
=months later I buy a book for $5, am I buying that book with
your meoney?

A. My money ceased to be my money when I gave it for you.

Q. Mr. McKenna, are yo- =aaesting that what Mr. Hansen
was doing with the 135 that he rec. ed from the Virginia boys
was investing it in a high interest rate? Was that what he was|
doing with the money before he spent it?

A. Neither I made any such allegation, nor in response
to yours or anybedy else questions, dig I ever suggest that.

Qe The 135 was gone before he put the money in here, or
at least the first two loans were gone before he put the money
in there. You know that, don't you, sir?

A. Mr. Weingarten, you persist in ignoring the nature of
the money.

Qe Have you ever seen the Riggs account?

A. The Riggs account?

Q. Yes, Congressman Hansen's Riggs®'s accounts. Have you
ever seen the monthly statements?

A. I don't think so. I might have, but I doubt it.
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‘the monthly Riggs statements for the accounts in which those

Q. If I showed them to you, perhaps would that trigger &
recollection?

A If I had seen them and I see them again, I might know
but I doubt if I have seen them.

MR. WEINGARTEN: This is marked Government's Exhibit

57C. I hope that is still a good marking.

THE COURT: I would certainly hope if it is marked 57C,

it is still marked S7C. 1Is it?
‘DEPUTY CLERK: Yes.
MR. WEINGARTEN: It has not been introduced.
BY MR. WEINGAHRTEN: .

Q. Mr. McKenna, I hand you what has been marked as
Government's Exhibit 57C and ask you, sir, if you can identify
that? |

A. I know what It says here, and I don't think I have
seen it and its companions before.

u; I show you S7A and E and ask you if you can identify
those, sir?

A. I would have to give you the same answer. I don't
shink I have ever seen these documents,

THE COURT: Is the answer you can't identify them?
THE WITNESS: I can't,.
BY MR. WEINGARTEN:

Q. Is it falr to say that what those documents are are
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checks were deposited, is that correct?

A. They purport to be what they purport to be. I don't
Know.
Q. Mr. McKenna =-
MR. LEWIN: Which checks? I didn't hear the gquestion.
MR. WEINGARTEN: mMonthly statements, July, August and
November, Riggs account.

BY MR. WEINGARTEN:

Q. Is that what they purport to be?

A. Yes, they do.

Q. Are you suggesting, in the course of your involvement
in this case, you never bothered to look at those monthly
statements?

A. I didn't suggest it. I made a flat out statement.

Q. Was there a little conscious avoidance on your part?

A.. Ther~ wasn't any conscious avoidance on my part, Mr.
Weingarten.

Q. Was your testimony that the property separation
agreement hae absolutely no e¢ffect on the outside world -- no

effect outside the marriage?

A. ° I didn't testify to that, sir. I testified in
response to a specific question with regard to the
inter-spousal relationships.

Q. Does the property separation agreement have any

effect on creditors?
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A. No, it has no effect on the obligation of obligors to
the obligees.

Q. is it fair to say, Mr. McKenna, if this document has
any effect at all -~ and the document waan't filed of record,
was 1t?

A. No, sir.

Q. It remained in Mr. Runft's office for seven years?

A, That is what I am led to believe, yes, sir.

Q. Isn't it fair to say, sir, if the document has any
effect at all, it affects only the marital union?

A, And matters consequent upon that affect on the
marital union.

Q. Was the Congress part of the marital union, sir?

A, The Congress is not part of a marital union, even of
a congressman,

Q. Now, you said that when constituents and perhaps
others come by looking for appointments, it is & routine thing,
and you try to get rid of them as rapidly as possible, is that
correct? ‘

A. Consistent with courtesy.

Q. ., Are Meade, McAfee and Rogers constituents?

A. No, sir.

Q. Did Congressman Hansen try to get rid of Meade,
McAfee and Rogers?

A. I would guess not, no. First of all, let me be clear],
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Meade,  McAfee and Rogers do not exist in our office as an
entity. I don't know that they have ever been in the office
together.

Qe Are you aware of the fact that Congressman Hansen
called up Odell Rogers looking for money?

A, Ne, I am not.

Q. Did Congressman Hansen think the water car was a hoaT.
sir?

A. I have no knowledge of that, I honestly did not
discuss the hydrogen thing with Mr. Hansen. I was a peripherall
observer to some parts of it,

Q. Mr. McKenna, if you knew that the $87,000 in silver
profit was spent by Congressman Hansen, and Congressman Hansen
alone, would your legal, advice have been not to report that?

A Sir, 1 was not solicited for legal advice at that
time, and with the paucity of the information you give me, I
would not give advice.

Q. Mr. McKenna, that loan by Congressman Han:en-from the
Bank of Commerce was transacted between March 2nd, 1982, and
March 17th, 1982,

A I am sorry, what loan?

Qe Mr. Lewin asked you a number of hypotheticals about a
loan from the Bank of Commerce that may have been transacted by
Congressman Hansen. I am following up, sir. ‘Okay?

Let's start from the beginning. You learned
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yesterday that there was an ACT account opened in the Bank of
Commerce on March 2nd, 1982, is that correct?

A, Everything except the date, I learned that there was
such a thing, yes, sir.

Qe I want you to look at this chart. March 2nd, 1982,
if you learned, sir, Congressman Hansen, thereupon, between
Marcn 2n4 and March 17th, borrowed 590,000 from the Bank of
Commerce, would your opinion, sir, as to where the money that
was used in the ACT accounts came from change at all, sir?

A I om sorry, does the hypothetical include that {t
went into these things?

Q. Do you know 1f it aiad, sir?

A. I don't know, sir. I testified that I didn't even
know about the existence of the account,

Ja Are you soying, sir, that Congressman Hansen == let
me just ask one more guestion. If Congressman Hansen opened al
ACT account in ldaio on March 2nd --

MR, LEWIN: The two things are totally unrelated,
May we approach the bench again?

MR. WEINGARTEN: I think I can respond to his
questions.

'THE COURT: I think In light of the examination we
have had on your examination, Mr. Lewin, Mr. Weingarten can ask
the questions that ne is posing.

You may ask again, Mr. Weingarten.
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MR. WEINGARTEN:

Q. Mr. McKenna, if it is true that Congressman Hansen
opéned an ACT account in the Bank of Commerce of ldaho on March
2nd, 1982, and thereupon borrowed 590,060 between March 2nd and
March 17th, 1982, at that bank, that you never knew about it?

A, I didn*t know about it.

MR. WEINGARTEN: I have no further questions.

THE COURT: Mr. Lewin, anything further?
REDIRECT EXAMINATION

BY MR. LEWIN:

e Do you knok anything about whether if there was an AC
account, some ACT account opened in Idaho in Haréh of 1982, you
say all that you Kknew was.what I teld you yesterday mﬁrnlng, iﬂ
that right?

A. Yes, sir.

Q. In terms of a loan, if thére was a loan made ocut in
March of 1982, you don't know whether it ﬂad anything at all to|
do with any ACT a&count_that was opened up ﬁhere? |

A. I don't know anything about it pro or con.

Q. Assume with me hypothetically, just hypothetically,
that there was a loan made to Congressman Hansen in March of
1982, in Idaho, not related to any ACT account and not part of
any ACT account, in the amount of %$90,000.

A. Yes, sir.

Qe As of tne beginning of March of 1982, would the






